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Ptuj, torek, 19. marca 2019
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Občani Svetega Andraža v Slovenskih goricah vendarle ne bodo os-
tali brez edinega bankomata v občini. Na dopis Nove KBM o ukinitvi 
bankomata se je nemudoma odzvala občinska uprava, občani so v ne-
kaj dneh zbrali več kot 350 podpisov proti ukinitvi, s svojim pisanjem 
in pozivom banki k premisleku o svoji odločitvi pa smo k dobri novici 
najbrž pripomogli tudi v našem časopisu.

V Novi KBM so se namreč odločili, da bodo v naslednjih šestih mese-
cih podrobneje testirali transakcije na svojem bankomatu v Vitomar-
cih. Tega bodo zdaj nadgradili se z možnostjo plačevanja položnic, 
z novo funkcijo pa pričakujejo večje število transakcij. Bankomat bi 
tako lahko postal rentabilen in banka bi imela poslovne razloge, da 
ga obdrži.

Županja Darja Vudler je povedala, da so odločitve Nove KBM, da 
bankomat do nadaljnjega ostaja, zelo veseli. »Zdaj bomo občane poz-
vali, da ga čimveč uporabljajo, da torej tu dvigujejo denar, plačujejo 
položnice, preverjajo stanje, skratka, da na bankomatu opravljajo čim-
več transakcij, saj bo to edino zagotovilo, da bo bankomat v naši obči-
ni tudi ostal.« V kratkem se bo Vudlerjeva sestala s predstavniki banke, 
da se pogovorijo o podrobnostih novega dogovora.

Sveti Andraž � Občina z Novo KBM dosegla dogovor

Bankomat ostaja
V banki bodo bankomat v Vitomarcih nadgradili z možnostjo 
plačevanja položnic, nato pa bodo pol leta testirali transakcije.

Foto: SD

Občani Svetega Andraža bodo lahko še naprej uporabljali bankomat v 
Vitomarcih.

Direktorja občinske uprave v ob-
čini Videm niso imeli že nekaj let. 
Nekdanji župan Friderik Bračič je 
julija lani razpis za to prosto delov-
no mesto le objavil, a je zaradi pri-
tožbe enega od obeh prijavljenih 
kandidatov (faktorji vrednotenja 
razpisnih pogojev naj ne bi bili ena-
komerni) razpis padel v vodo. Novi 
župan Branko Marinič je konec 
lanskega leta objavil nov razpis, 
tokrat se je prijavilo šest kandida-
tov. Januarja je enega od prijavlje-
nih imenoval za vršilca dolžnosti 
direktorja – za določen čas največ 
šestih mesecev oz. do dokončanja 
postopka izbire kandidata.

Videmski župan Branko Marinič 
je pojasnil: »V postopku izbire di-
rektorja sem na osnovi kriterijev, 
ki sem jih izdelal, in na osnovi vseh 
postopkov, ki so potekali v skladu 
z zakonodajo, izbral najboljšo mož-
no rešitev in za direktorja imenoval 
Mirka Šimenka.« 

Imen ostalih petih na razpis pri-
javljenih kandidatov ni želel raz-
kriti: »Gre za varovanje osebnih 
podatkov.« So pa na Občini Videm 
objavili obvestilo: »Neizbrani kan-
didati imajo pravico do vpogleda 
v vse podatke, ki jih je izbrani kan-
didat navedel v svoji prijavi in do-
kazujejo izpolnjevanje natečajnih 

pogojev, ter v gradiva izbirnega 
postopka.«

Primernega človeka so 
iskali več let

Spomnimo: konec lanskega leta, 
torej ravno v času menjave lokalne 
oblasti, je Računsko sodišče RS 
Občini Videm ob reviziji poslovanja 
v letu 2016 izreklo negativno mne-
nje – tudi zato, ker delovno mesto 
direktorja občinske uprave vse 
od 7. maja 2016 ni bilo zasedeno. 
»V Zakonu o lokalni samoupravi 
je določeno, da občinsko upravo 
usmerja in nadzira župan, delo ob-

činske uprave pa vodi tajnik občine 
(oziroma direktor občinske upra-
ve). Občina v letu 2016 ni niti priče-
la postopka za zaposlitev direktor-
ja občinske uprave,« so pojasnili na 
Računskem sodišču RS.

Videmski župan je razkril še, da 
je z marcem imenoval podžupana 
občine Videm: »To je postal 31-letni 
profesor zgodovine in geografi -
je Matjaž Klasinc iz Barislovcev.« 
Tako videmski župan kot novi po-
džupan pripadata SDS, direktor 
občinske uprave je soprog poslan-
ke (iste stranke) v državnem zboru 
Suzane Lep Šimenko.

Videm � Javni razpis za prosto delovno mesto je končan

Končno dobili direktorja občinske uprave
Direktor videmske občinske uprave je postal Mirko Šimenko, ki je od januarja te naloge že opravljal kot vršilec 
dolžnosti. Za podžupana je bil imenovan Matjaž Klasinc.

Na griču, ki je umetno zgrajen 
iz bal komunalnih odpadkov, se je 
ponovno zrušila brežina, ki jo je 
treba sanirati. 

Prvič je do zdrsa zemljine, ki 
prekriva odpadke, prišlo v letu 
2010. Nato se je izvedla sanacija. 
Po sedmih letih se je zdrs pono-
vil. Zdrsnil je ves povrhnji sloj in 
splozel na spodnjo tretjino višine 
brežine. Masa, ki je splozela, priti-
ska tudi na jaške za izcedne vode. 
Sanacija brežine je nujna, saj bi se 
lahko drsenje zemljine še nadalje-
valo, prišlo bi lahko do resnih me-
hanskih poškodb na tesnilni geo-
membrani. 

Na podlagi strokovnih mnenj 
in študij so se na MO Ptuj odloči-
li, da izvedejo sanacijo z gabioni. 
„Gre za pletene in varjene košare, 
napolnjene s kamenjem, ki ohra-
njajo naraven izgled, omogočajo 
fl eksibilnost pri gradnji ter odlično 
varujejo pred erozijo brežine. Za 
stabilizacijo brežine bi z gabioni 
zgradili steno oziroma podporno 
konstrukcijo višine tri in dolžine 
170 metrov. Sanacija severne bre-
žine je tudi pogoj za nadvišanje od-
lagalnega polja in nadaljnje odla-
ganje odpadkov. Izkopi in gradnja 

gabionov se morajo izvajati po eta-
pah. V nasprotnem primeru obsta-
ja nevarnost zdrsa zemljine, ki je 
na pobočju še ostala. Na pobočju 
bo treba urediti odvodnjavanje ter 
položiti tesnilno geomembrano. 
Posege na brežini je treba izva-
jati previdno, saj tesnilna folija ni 
povozna. V času gradnje oziroma 
sanacije se obstoječe geosintetike 
ne sme poškodovati. Tehnologijo 
gradnje je treba prilagoditi tako, 

da na obstoječi brežini ne bomo 
povzročili dodatnih poškodb,“ je 
med drugim navedeno v investicij-
ski dokumentaciji, ki jo bodo ptu-
jski mestni svetniki obravnavali na 
marčevski seji.

Projekt sanacije severne brežine 
na deponiji odpadkov bo vodila di-
rektorica Skupne občinske uprave 
občin Spodnjega Podravja Alenka 
Korpar. 22.000 evrov je občina za 
projekt namenila lani, letos bo za-

gotovila blizu 150.000 in prihodnje 
leto 257.000 evrov. Do poletja naj 
bi izbrali izvajalca del, nato pa za-
čeli izvedbo. Sanacija bo predvido-
ma končana v letu 2021. Deformi-
rana pa ni le severna, pač pa tudi 
vzhodna brežina, obrnjena proti 
gramozni jami. Vzhodno brežino 
naj bi urejali v sklopu nadgradnje 
odlagališča, saj bi nanjo naslonili 
na novo odložene odpadke.

Ptuj � Visoka gora bal se je ponovno zrušila

Skoraj pol milijona evrov za sanacijo 
griča odpadkov v CERO Gajke
Mestna občina (MO) Ptuj bo letos in prihodnje leto slabega pol milijona evrov namenila za sanacijo 
severne brežine odlagališča komunalnih odpadkov v zbirnem centru Cero Gajke.

Foto: Črtomir Goznik 

Sanacijo severne brežine bi predvidoma začeli poleti.

Javni razpis P2 2019 – Spodbude za zagon inovativnih podjetij je vre-
den 2,16 milijona evrov, posamezen start-up pa lahko prejme do naj-
več 54.000 evrov v treh obrokih. Zagonsko spodbudo P2 lahko koristi-
jo mikro in mala podjetja, ki so se registrirala pri pristojnem organu oz. 
sodišču v obdobju od 1. januarja 2018 do vključno 15. marca 2019. Prija-
vitelji so lahko podjetja, ki razvijajo inovativne (nove) proizvode, pro-
cese ali storitve ter se na inovativen način odzivajo na zahteve trga in 
rešujejo problem kupcev. Pogoj je, da je poslovni subjekt ustanovljen 
v Sloveniji, organiziran pa je lahko kot gospodarska družba, samostoj-
ni podjetnik ali zadruga. Zahtevani cilji so realizirana zaposlitev, vklju-
čitev v program mentoriranja, začetek izvajanja razvojnih aktivnosti, 
priprava minimalno sprejemljivega produkta in testiranja, zaključek 
razvoja, vstop na trg. Izplačilo bo podjetje prejelo ob dokazanih zas-
tavljenih oziroma zahtevanih ciljih, kar je pomembna poenostavitev v 
primerjavi s prejšnjimi leti, saj je podjetje prej moralo ob vsakem mej-
niku še dodatno predložiti dokazila o nastalih in plačanih upravičenih 
stroških. Javni razpis je objavljen v Uradnem listu in na spletni strani 
Slovenskega podjetniškega sklada.

Rok za oddajo vlog je 19. april 2019, ko bodo že znani rezultati pred-
selekcijskega postopka.

Do 26. marca 2019 lahko vsa inovativna podjetja, ki se želijo prijaviti 
na razpis P2 2019, pridobijo dodatne točke tako, da sodelujejo v pred-
selekcijskem postopku Tekmovanja Start up Slovenija 2019. Tekmova-
nje se zaključi z osebno predstavitvijo idej na DEMO dnevu, podjetje 
pa lahko prejme do 35 točk, ki se upoštevajo pri razpisu.

Slovenija � Razpis za 2,16 milijonov evrov spodbud

Za mlada podjetja
Ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo v okviru 
Evropske kohezijske politike tudi letos preko Slovenskega pod-
jetniškega sklada (SPS) zagotavlja sredstva za mlada inovativ-
na podjetja.

Jeseni dovoljenje za nadgradnjo?
Alen Hodnik, direktor Javnih služb (JS) Ptuj, ki upravljajo s 

centrom Cero Gajke, pravi, da aktivnosti za nadgradnjo centra 
za ravnanje z odpadki nadaljujejo. Že lep čas je tako, da se smeti 
s Ptuja in okolice v Gajkah več ne odlagajo. Gajke delujejo kot 
zbirni center, kjer v regiji zbrane komunalne odpadke v grobem 
presortirajo in odpremijo za nadaljnjo obdelavo. MKO se ob-
delujejo in odlagajo v Celju. Za ponovno obdelavo in odlaganje 
odpadkov v Cero Gajke je treba najprej urediti spremembo oko-
ljevarstvenega dovoljenja. Postopek je v teku, po najbolj optimi-
stičnem scenariju bi do dovoljenja lahko prišli jeseni, napovedu-
je prvi mož JS Ptuj Alen Hodnik. Kot je še povedal, je dotrajana 
tudi obstoječa infrastruktura v Gajkah. „Vse to je bilo narejeno 
za obdobje 15 let. To obdobje se je izteklo in občuti se, da gresta 
infrastruktura ter oprema proti koncu svoje življenjske dobe.“Foto: Črtomir Goznik 

Načeta je tudi vzhodna brežina.

Popravek
V petkovi številki Štajerskega tednika smo objavili članek o 
zdravstvenem stanju ljudi po posameznih občinah. Do napake 
je prišlo v delu, ki opisuje telesni fi tnes osnovnošolskih otrok 
in mladostnikov. Otroci iz Žetal, Gorišnice, Sv. Tomaža in Starš 
so med najbolj gibljivimi v Sloveniji. Med slabšimi pa so otroci 
iz Lenarta, Hajdine, Majšperka in Podlehnika (v članku je bilo 
zapisano obratno). Osnovnošolci Žetal na tem področju že desetletje 
izstopajo. »V obdobju 2013–2018 so rezultati vseh morfoloških 
značilnosti in področij gibljivosti, ki jih testiramo s športno 
vzgojnimi kartoni, v OŠ Žetale 54,3 % in tako nad republiškim 
povprečjem,« je pojasnila ravnateljica Silvestra Klemenčič. 
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Ker so objekt velikosti dobrih 
200 m2 (17 x 12 m) zgradili brez 
gradbenega dovoljenja, je inšpek-
torat za okolje in prostor že leta 
2001 (!) Občini Dornava izdal od-
ločbo, da je treba ribiško hišico 
v roku 90 dni odstraniti. Če je ne 
odstrani na lastne stroške, jo bo 
odstranila država ter Občini kot 
lastnici objekta izstavila račun za 
rušenje. Odločba je postala prav-
nomočna in izvršljiva 26. julija 2001. 
Zgodilo se ni nič. Objekt je normalo 
živel dalje. Uporabljali so ga lokalni 
ribiči, oddajali so ga tudi v najem za 
različna praznovanja. Novembra 
2007 je gradbeni inšpektor Branko 
Kmetec Občino Dornava obvestil, 
da bo objekt na stroške lastnika 
porušila država. A do tega ni priš-

lo. Inšpektor Kmetec je ponovno 
ukrepal leta 2014 in znova ugoto-
vil, da črnogradnja še vedno stoji. 
Takratni župan Rajko Janžekovič 
je na zaslišanju pri inšpektorju po-
vedal, da namerava občina leseno 
hišico odstraniti v roku dveh let, 
saj da na območju ribiške jame na-
črtuje gradnjo športnega centra z 
dvema nogometnima igriščema 
ter tribunami, gostinskim lokalom, 
igriščem za košarko in odbojko, 
trim stezo ter ribnikom. Na mes-
tu, kjer je brunarica, bi po tedanjih 
načrtih stala tribuna. Velikopotezni 
načrti župana Janžekoviča so osta-
li le pri ideji. (Ne)srečna brunarica 
ob ribniku, za katero je inšpektor 
pred 18 leti odredil rušitev, pa še 
vedno stoji. Ker na zemljišču stoji 
črnogradnja, je gradbeni inšpektor 
decembra lani za zemljišče, na ka-
terem je objekt, predlagal prepo-
ved vpisov in sprememb vpisov v 
zemljiški knjigi.

Župan Merc napoveduje 
legalizacijo

Črnogradnja ob ribniku je tako 
pričakala že tretjega župana. Žu-
pan Janko Merc pravi, da bodo 
zagnali postopek legalizacije. Veči-
na ribiške jame z ribnikom, gre za 
nekaj manj kot tri hektarje površin, 
je v lasti Občine Dornava. Zemljišča 
na zgornjem robu jame so v lasti 
države oziroma Sklada kmetijskih 
zemljišč. „Šli bomo v legalizacijo in 
poskusili pridobiti gradbeno dovo-
ljenje. V proračunu 2019 smo za ta 
namen zagotovili 5.000 evrov. Ker 
smo v upravi kadrovsko podhra-
njeni, saj nimamo ne direktorja in 
ne strokovnega sodelavca za oko-
lje in prostor, bomo postopke lah-
ko začeli šele takrat, ko se bomo 
kadrovsko okrepili,“ je za Štajerski 
tednik povedal župan Merc.

Dornava � Občina bo legalizirala črnogradnjo ob ribniku

Ribiško hišico bi morali rušiti že pred 18 leti …
Lesena brunarica ob ribniku v Dornavi pri železniški progi, na polju med Borovci in Dornavo, je bila med prvimi v tem okolju. Po vzoru Dornavčanov so kasneje ob 
marsikaterem ribniku ali športnem igrišču zgradili podobne objekte.

Foto: MZ

Leseno ribiško hišico ob ribniku bi občina Dornava po odločbi inšpektorja morala odstraniti že leta 2001. Sedanji 
župan Janko Merc napoveduje, da bodo objekt legalizirali. Za ta namen so v letošnjem proračunu rezervirali 5.000 
evrov.

Gradili in obnavljali bodo kolesarske steze, ki bodo mesto povezo-
vale z okoliškimi kraji. V projektu sodelujejo občine Ptuj, Hajdina, Kidri-
čevo, Majšperk, Markovci, Gorišnica, Dornava in Juršinci. Občine bodo 
iz mehanizma Dogovor za razvoj regije predvidoma pridobile devet 
milijonov evrov evropskih sredstev, celoten projekt je ovrednoten na 
okoli 11 milijonov evrov. Projekt je razdeljen na štiri kolesarske odseke, 
ki tvorijo regionalno kolesarsko povezavo. Odsek ena se s Ptuja nave-
zuje na Hajdino, v Kidričevo in Majšperk, odsek dve pelje s Ptuja skozi 
Dornavo in Juršince, odsek tri s Ptuja skozi Markovce in Gorišnico ter 
odsek štiri s Ptuja do Dornave. Cilj projekta je vzpostaviti smiselne, 
varne in udobne regijske kolesarske povezave za potrebe dnevne mo-
bilnosti prebivalcev mestne občine Ptuj in Spodnjega Podravja.

Do 8. aprila je odprt razpis za izbiro projektanta. Isti dan bo tudi 
odpiranje prispelih ponudb. Projektanti bodo po podpisu pogodbe 
v roku 60 dni najprej pripravili idejno zasnovo. Ta bo razposlana so-
glasodajalcem za izdajo mnenj in občinam investitorkam. Ko bodo te 
dale zeleno luč, bo projektant izdelal še PZI projektno dokumentacijo 
oziroma projekt za izvedbo del. Rok za to bo ponovno 60 dni, nato pa 
še 20 dni za dokončno izdelavo (po morebitnih pripombah lokalnih 
skupnosti). Glede na navedene roke je pričakovati, da bi lahko bila do-
kumentacija pripravljena do konca leta. Nato sledi še pridobitev grad-
benega dovoljenja in postopek iskanja izvajalca gradnje. In bo leto dni 
naokoli.

Spodnje Podravje � Kolesarske povezave

Razpis za izbiro 
projektanta
Osem občin v Spodnjem Podravju na čelu s ptujsko se priprav-
lja na izvedbo regijskega projekta, za katerega nameravajo pri-
dobiti evropska sredstva. 

Foto: Črtomir Goznik

V sklopu projekta trajnostne mobilnosti bodo v regiji zgradili okoli 50 
km kolesarskih povezav.

Vse od leta 2016, od nakupa 
kartodroma v Slovenji vasi, si Avto 
moto zveza Slovenije (AMZS) kot 
lastnik tega območja prizadeva za 
zagotovitev ustrezne infrastruktu-
re, ki je potrebna za njegovo ne-
moteno in varno delovanje. Načr-
tov je veliko, med njimi tudi širitev 
dejavnosti, kar pa za številne kraja-
ne ni sprejemljivo. Njihove zahte-
ve so namreč neskladne z željami 
in načrti lastnika kartodoroma. 
Že trenutno stanje: hrup, gostej-
ši promet skozi občino ipd. so za 
krajane moteči. Tokrat pa se je za-
pletlo zaradi vloge AMZS za izdajo 
gradbenega dovoljenja. V načrtu je 
namreč postavitev objekta, v kate-
rem bi bil tudi gostinski lokal, kar 
pa v bližini stanujočim krajanom ni 
pogodu. Za izdajo gradbenega do-
voljenja je AMZS Upravno enoto 
(UE) Ptuj že zaprosil, a so dodali: 
„Postopek za njegovo izdajo na 
upravni enoti še poteka – nekateri 
prebivalci Slovenje vasi so namreč 
vložili zahtevo za priznanje statusa 
stranke v postopku.“

Kaj moti v bližini 
stanujoče krajane

Po informacijah Aleksandra Va-
upotiča, občinskega svetnika, ki 

je o tej problematiki govoril že na 
zadnji seji, civilna iniciativa v name-
ri, da bi bila pri izdaji gradbenega 
dovoljenja stranka v postopku, ni 
uspela. UE Ptuj, ki odloča o vlogi 
AMZS, naj bi jih zavrnila. „Dejstvo 
je, da je obseg večji, ne govorimo 
več o kartodromu, ampak o naj-
večjem moto centru v državi. Ta je 
zelo blizu naselja, vmes je le kanal. 
Čeprav so bili pogoji okoljevarstve-
nega dovoljenja ob selitvi jasni, 
se tega niso držali. Proga je za 40 
% daljša in tudi širša. Predviden je 
lokal, osvetlitev proge, kar pome-
ni, da bodo tudi nočne dirke. Neu-

radno se govori tudi o nočitvenih 
kapacitetah,“ o nekaterih za kra-
jane motečih načrtih pravi svetnik 
Vaupotič. 

Kot pravi, je zadovoljen vsaj s 
tem, da so na nivoju občine sklenili 
odgovor, da se ustanovi komisija 
(po dva člana občinske uprave, 
sveta in krajanov). Skušali se bodo 
dogovarjati z AMZS, a se, kot pravi 
Vaupotič, zavedajo, da je to pod-
jetje, ki želi največ iztržiti: „Nejas-
nosti je preveč. DEM so želele dati 
to v upravljanje občini, ki pa tega 
ni sprejela.“

Civilna iniciativa Slovenjeva-
ščanov šteje že okrog 120 članov. 
Prepričani so, da jim je kršena 
osnovna ustavna pravica: do zdra-
vega, varnega in mirnega okolja. 

Bo Zavod za varstvo 
narave stranka v 
postopku?

S pomembnejšimi posegi na ob-
močju kartodroma pa mora sogla-

šati Zavod RS za varstvo narave, 
kjer pa niso seznanjeni z nobenim 
aktualnim upravnim postopkom, 
ki bi v zvezi s pridobitvijo gradbe-
nega dovoljenja za kartodrom Slo-
venja vas potekal na UE Ptuj. Ob 
prestavitvi kartodroma Hajdoše na 
novo lokacijo Slovenja vas so bili 
stranka v postopku, in sicer v letih 
2017 in 2018 s strokovnimi mnenji 
vključeni v postopek pridobivanja 
naravovarstvenega soglasja, ki ga 
izdaja ARSO.

„Če bo v prihodnosti torej po-
tekal upravni postopek, vezan na 
kartodrom Slovenja vas, bomo 
vanj vključeni na podlagi veljavne 
zakonodaje kot mnenjedajalec 
skladno z Gradbenim zakonom, 
kot smo v vseh ostalih podobnih 
upravnih postopkih. V tej vlogi 
bomo skladno z Zakonom o ohra-
njanju narave zastopali interese 
ohranjanja narave na enak na-
čin kot v vseh drugih primerljivih 
upravnih postopkih,“ so pojasnili 
na ZRSVN.

Slovenja vas � Zapleta se pri postavitvi lokala na kartodromu

Stanovalci nasprotujejo širitvi dejavnosti 
Vse od selitve kartodroma iz Hajdoš v Slovenjo vas se pojavljajo zapleti, povezani s to odločitvijo. Ker se obeta 
dodatna širitev dejavnosti, skupaj z ureditvijo lokala, je civilna iniciativa ponovno na nogah. Kot pravijo: ne 
gre več za kartodrom, temveč največji moto center v Sloveniji. 

Foto: ČG 

Bo na kartodromu postavljen lokal ali ne?

Kaj se bo dogajalo na kartodromu
Center kartinga in moto športa v Slovenji vasi ima dovoljenje 

za obratovanje za obdobje od 1. marca do 15. novembra. Kot so 
pojasnili na AMZS, sta letos predvideni dve dirki državnega pr-
venstva v kartingu, obe se bosta točkovali tudi za FIA Srednje 
evropsko cono. Predvidena je tudi izvedba motošportnega dne-
va za otroke, pri katerem otroci spoznajo različne panoge mo-
tošporta. Obstaja pa še možnost izvedbe dveh ali treh tekmovanj.
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Horvat meni, da poravnave s 
podjetjem EM Grad ne bi bilo treba 
skleniti in za ta namen iz proračuna 
tudi ne izplačati tako visoke odško-
dnine. „Po mnenju KPK se ni dalo 
možnosti potencialnim drugim 
investitorjem, saj sta bili za poslov-
no-upravno stavbo na Destrniku 
na razpolago najmanj dve lokaciji. 
Nujno bi bilo izvesti javni poziv, s 
katerim bi iskali investitorja(e). Ker 
poziv ni bil izveden, tudi niso obsta-
jali pogoji za sklenitev neposredne 
pogodbe in bi lahko bila po mojem 
mnenju in poizvedbah pri več prav-
nikih predpogodba nična. Prepri-
čan sem, da je bilo pred tokratnim 
prihodom Pukšiča na župansko 
mesto evidentno, da občina tožbe 
z EM Gradom ne bo izgubila. Verje-
tno je bilo iz tega razloga tudi takoj 
preklicano pooblastilo odvetniški 
družbi Čeferin, ki je do tedaj zasto-
pala občino. Sedanji odvetnik obči-
ne pa je zatrjeval, da je poravnava 
v tej pravdi najboljša izbira. Če je 
zadeva tako legitimna in nesporna, 
se sprašujem, zakaj je bila seja, na 
kateri smo občinski svetniki odlo-
čali o poravnavi, za javnost zaprta. 
Po mojem prepričanju občini v tej 
zadevi iz proračuna ne bi bilo treba 
plačati niti evra. Ni čudno, da se po 
Destrniku širijo govorice, da gre za 
krajo desetletja,“ razmišlja Horvat.

„Poravnava je za 
občino stran vržen 
denar“

Sogovornik dodaja, da sedanji 
župan Pukšič pri prikazu cene za 
nakup občinskih prostorov v novi 
poslovni stavbi zavaja. „Če bi ku-
pili prostore po predpogodbi, ki 
jo je decembra 2011 sklenil Pukšič, 
bi za kvadratni meter plačali 2.080 
evrov. Kar skupaj z DDV za 638 m2 

znese dobrega 1,3 milijona evrov. 
Ko je občino vodil župan Vladimir 
Vindiš, je občina 461 m2 prostorov 
kupila za ceno 595.000 evrov ali 
1.290 evrov za m2 z DDV. Za mili-
jonsko poravnavo pa niti župan 
Vindiš niti nekdanji občinski svet 
ne nosita odgovornosti, ker se je 
zanjo odločil sedanji župan Pukšič 
s svojimi svetniki. Prepričan sem, 
da je to za občino vstran vržen de-
nar. Pričakujem rebalans proraču-
na s postavko, namenjeno izplačilu 
poravnave, in verjetno s postavko 
za nakup vozila PGD Desenci. Tako 
bomo svetniki prisiljeni potrditi 
rebalans z milijonsko poravnavo. 
V nasprotnem primeru nam bo 
župan očital, da smo proti gasilske-
mu vozilu. Čeprav se z milijonskim 
zneskom poravnave nikakor ne 
morem strinjati.“

O gasilskem vozilu in 
Otmarjevi hiši

Horvat ne more spregledati 
očitka, da bi lahko občina denar 

namesto za nakup Otmarjeve hiše 
namenila za nakup novega gasil-
skega vozila za PGD Desenci. „Kot 
župan bi Pukšič moral vedeti, da ni 
mogoče gasilcem nakazati denar-
ja, ki je bil v proračunu namenjen 
za nakup Otmarjeve hiše. V letu 
2018 so bila PGD Desenci sredstva 
za nakup gasilskega vozila naka-
zana. Za leto 2019 je po pogodbi, 
podpisani med PGD Desenci in 
občino, predvideno fi nanciranje 
vozila iz občinskega proračuna v 
znesku 42.000 evrov. Teh sredstev 
nikakor ni bilo možno izplačati v 
letu 2018. Investicija gasilskega av-
tomobila je vredna 178.000 evrov, 
iz občinskega proračuna bo delež 
fi nanciranja 118.000 evrov. 60.000 
evrov mora društvo zbrati z dona-
cijami in po razpisu uprave za zaš-
čito in reševanje. Gasilci s svojim 
prostovoljnim delom si takšnega 
odnosa ne zaslužimo.

Nakup objekta sredi Destrni-
ka (Otmarjevo hišo) pa bi lahko 
župan Pukšič izvedel že v davni 
preteklosti, več kot 20 let nazaj. 
Vendar se takrat ni znal dogovoriti 
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Destrnik � Nekdanji podžupan Horvat se je odzval na navedbe župana Pukšiča

Govorice o kraji desetletja in kdo je 
odgovoren za dolgove
Na navedbe aktualnega župana občine Destrnik Franca Pukšiča, ki jih je podal na nedavni novinarski konferenci, se je odzval 
nekdanji podžupan, danes občinski svetnik Branko Horvat: „Kot del nekdanjega vodstva se čutim dolžan javnosti podati dolo-
čena pojasnila.“

Ko so trnovski svetniki na 4. seji 
občinskega sveta zavrnili predlog 
proračuna za leto 2019, čeprav so 
ga z manjšimi popravki potrdili v 
prvem branju, so pravzaprav župa-
nu Alojzu Benku izrekli nezaupnico. 
Kot smo poročali, so namreč za pre-
dlagani proračun glasovali le trije 
svetniki, štirje pa so bili proti. Naj-
bolj zanimivo je, da so kar trije od 
teh štirih člani županove SLS, kar 
pomeni, da se mu je na seji zgodil 
puč celo v lastnih vrstah. 

»Po prvem presenečenju sem 
zadeve premislil in se odločil, da za 

torek skličem izredno sejo občin-
skega sveta. Za javnost bo zaprta, 
da bo lahko vsak brez zadržkov po-
vedal, kar si misli. To na prejšnji seji 
ni bilo nič drugega kot nož v hrbet 
in zdaj se moramo resno pogovori-
ti, kako naprej, če sploh. Če sem jaz 
problem, potem naj bo jasno, da to 
sploh nisem, in lahko takoj zaključi-
mo. Toda prej bomo razčistili, kaj se 
dogaja, in našli rešitev. Saj smo ven-
dar odrasli ljudje; več let smo dobro 
delali brez večjih težav, če bomo za-
čeli capljati na mestu, pa se tega jaz 
ne grem,« je povedal Alojz Benko. 

Trnovska vas � Župan Alojz Benko za torek sklical izredno sejo občinskega sveta

»To je bil nož v hrbet«
Na seji, ki bo zaprta za javnost, bo župan s svetniki skušal danes razjasniti in rešiti očitna nesoglasja, ki so vodila do upora celo v lastnih vrstah.

Foto: SD

Trnovski župan Alojz Benko pravi, da je z občinskim svetom več let dobro sodeloval in delal, to si želi še naprej, 
sicer je bolje, da odstopi. 

Foto: MZ

„Gospod Pukšič ne rešuje nobenega utopljenca. Vse zadolžitve občine so 
njegov produkt in je za fi nančno stanje vedel že v času vložitve kandidature 
za župana. Zato s svojimi dejanji v zadnjem obdobju poskuša preusmerjati 
pozornost, da bi občani Destrnika spregledali na silo izvedeno poravnavo. 
To počne z izborom besed, ki niso vredne položaja župana.“

Sveti Andraž � Štirje 
javni razpisi 

18.000 € 
za društva
Za programe občinskih društev, 
neprofi tnih organizacij in 
prireditve, ki promovirajo kraj 
in njegove običaje, je občina 
skupaj namenila 18.000 evrov.  

Prijavitelji, društva, zavodi in dru-
ge neprofi tne organizacije, imajo 
čas za prijavo do 1. aprila. 

Prvi razpis je namenjen sofi nan-
ciranju programov občinskih dru-
štev za področje kulture, in sicer 
za njihovo redno dejavnost, pri-
reditve, izobraževanje, strokovne 
ekskurzije in delo z mladimi, višina 
skupnih sredstev pa znaša tri tisoč 
evrov. V proračunu za sofi nanci-
ranje športnih programov je štiri 
tisoč evrov, na razpis pa se lahko 
prijavijo društva, zveze in zavodi, ki 
se ukvarjajo s športno dejavnostjo, 
pa tudi organizacije invalidov, ki iz-
vajajo športni program zanje. Pro-
grami se delijo na športno vzgojo 
otrok, mladine in študentov, na re-
kreacijo, vrhunski šport in razvojne 
naloge v športu. Tretji razpis so na 
občini Sveti Andraž pripravili za vsa 
ostala neprofi tna društva, katerih 
osnovna dejavnost nista ne kultura 
ne šport, nanj pa se lahko s svojimi 
programi prijavijo tudi dobrodelne 
organizacije. Za najboljše programe 
je na voljo osem tisoč evrov. Za or-
ganizacijo javnih prireditev, ki pro-
movirajo občino, torej turističnih, 
kulturnih, športnih, rekreativnih, 
okoljevarstvenih in humanitarnih, 
kakor tudi za pripravo razstav, sej-
mov, karnevalov in koncertov ter 
oživljanje ljudskih običajev in doma-
če obrti, je občina skupaj namenila 
tri tisoč evrov. Petra Breznik, sve-
tovalka za družbene dejavnosti na 
občini Sveti Andraž, društvom pri-
poroča, da vloge dobro pripravijo, 
saj se bodo ocenjevale po tako ime-
novanih kriterijih za vrednotenje 
programov, kar pomeni, da bodo 
sredstva podeljena najboljšim. 

Foto: Arhiv občine Sveti Andraž

Kako naprej, je torej odvisno od 
tega, kako se bo razpletlo na izredni 
seji. Scenarijev je namreč več: če bodo 
svetniki in župan našli skupen jezik za 
nadaljnje delo, bodo v Trnovski vasi ta 
mesec sejali še enkrat, in sicer ko bodo 
sprejemali proračun. Teoretično bi ga 
bilo možno sprejeti že na izredni seji. 
Če bodo svetniki in župan (malo ver-
jetno, a vendar) ostali vsak na svojem 
bregu in se bo zgodba končala s skle-
pom o začasnem fi nanciranju, je vpra-
šanje, ali bo trnovski župan še vedno 
Alojz Benko. 

z lastnikom. Po pričevanjih se je 
celo norčeval iz njega. Menim, da 
je prav, da se agonija s tem objek-
tom pri gasilskem domu končuje. 
V predvolilnem času smo vsi go-

vorili o namenu tega prostora za 
investicijo doma upokojencev. 
Zanimivo, da je Pukšič to začel 
pozabljati.“

Je občino zadolževal Pukšič in 
ne Vindiš?

Branko Horvat je kritičen do očitkov sedanjega župana 
Pukšiča glede zadolževanja občine v preteklosti. „Pukšič je leta 
2010 tik pred volitvami najel 530.000 evrov kredita za urejanje 
infrastrukture v „Podpršaku“, to je delu Vintarovcev. Kredit v 
znesku 1,26 milijona evrov se je res najel v času župana Vindiša, 
a je vse potrebno zanj predhodno pripravila Pukšičeva garnitura 
in izsiljevala, da se ga najame. Sredstva iz tega kredita so se 
porabila za nakup občinskih prostorov, občinski del investicije 
vrtca (725.000 evrov smo sicer za vrtec pridobili po razpisu), 
izvedla se je energetska sanacija šole in kupila oprema za občinske 
prostore. Vse to nam je uspelo realizirati za denar, ki bi ga Pukšič 
drugače namenil samo za nakup občinskih prostorov.“ Horvat še 
pojasnjuje, da ne drži, da je pogodba s Petrolom kredit, ampak gre 
za dolgoročno partnerstvo, sklenjeno za ogrevanje javnih objektov. 
„Cena ogrevanja OŠ s telovadnico, Volkmerjevega doma kulture, 
gasilskega in zdravstvenega doma znaša približno 40.000 evrov 
na leto. Pogodba je sklenjena za dobo 20 let. Ne pozabimo, da je 
Petrol investiral več kot 400.000 evrov v ogrevalni sistem, zato 
iz občinskega proračuna za to investicijo denarja ni bilo treba 
namenjati. Po preteku pogodbe celoten sistem geosond preide 
v last občine in se na dolgi rok drastično zniža cena ogrevanja. 
V primeru Petrola ne gre za nobeno zadolževanje, temveč za 
dolgoročno naložbo. Po vzgledu Destrnika kar veliko podravskih 
občin sledi z enakimi investicijami. Ker pa je bil Destrnik prvi, 
preostali delajo sedaj pod manj ugodnimi pogoji. V prejšnjem 
mandatu se občina Destrnik ni zadolževala.“

Foto: Črtomir Goznik
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Hišo bodo razstavili, njene dotra-
jane lesene dele nadomestili z novi-
mi in jo prenesli na zemljišče med po-

družnično cerkvijo svete Katarine v 
Cirkulanah in potokom Belo. Županja 
občine Cirkulane Antonija Žumbar je 

razkrila, da je zemljišče v lasti Župnije 
Svete Barbare v Halozah, Cerkev pa 
je na prodajo načeloma že pristala: 
»Parcela je pravkar v postopku oce-
njevanja vrednosti, bo pa sredstva za 
nakup v občinskem proračunu treba 
zagotoviti z rebalansom. S projek-
tom bomo skušali kandidirati tudi na 
razpisih za evropska sredstva.«

Nekdanji župan Janez Jurgec je 
lani napovedal, da bi Bložakovo do-
mačijo lahko prestavili na novo lo-
kacijo in obnovili v dveh, treh letih, 
aktualna županja je izrazila upanje, 
da bodo selitev lahko izvedli še letos. 
Domačijo bodo obnovili s pomočjo 
domačih društev, preurediti jo na-
meravajo v etnološki muzej.
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Lani distribuirali 
2.298 GWh 
električne 
energije
Družba Elektro Maribor je lani v omrežje 

distribuirala 2.298 GWh električne energije. 
Konična moč (največja obremenitev omrežja) je 

bila dosežena v marcu in je znašala 441 MW, kar je največ v zgodovini 
podjetja. Razlog za to so po mnenju vodstva Elektra Maribor nizke 
temperature. Konična moč distribucijskega omrežja na OE Ptuj je 
bila najvišja februarja, znašala je 62 MW. „Podatek o konični moči je 
posebej pomemben pri načrtovanju razvoja elektrodistribucijskega 
omrežja. Če ta raste, se mora omrežje okrepiti,“ poudarja predsednik 
uprave družbe Boris Sovič.

Foto: Črtomir Goznik

Cirkulane � Prestavitev Bložakove domačije

Iz Gruškovca v Katarinino zavetje
Na Občini Cirkulane so kupili Bložakovo domačijo v Gruškovcu 67, zdaj bodo kupili še 
parcelo, kamor bodo tipično haloško cimprano hišo prestavili.

Foto: EM

Bložakovo domačijo bodo zaradi težjega dostopa oz. neugodne lege (ob hiši 
prostora za parkiranje avtobusa ni) prestavili na drugo lokacijo.

„Sistematično vlagamo in gradi-
mo robustno, močno in napredno 
elektrodistribucijsko omrežje. Na 
območju enote Ptuj so vlaganja 
predvidena na srednje- in nizko-
napetostnem omrežju. Načrtuje-
mo 35 km novogradenj in 227 km 
rekonstrukcij srednjenapetostnih 
vodov ter 22 km novogradenj in 
258 km rekonstrukcij nizkonape-
tostnih vodov. Zgradili bomo 47 
novih transformatorskih postaj, 
62 pa jih obnovili,“ je o načrtih po-
vedal vodja ptujske območne eno-
te družbe Elektro Maribor Franc 
Šmigoc ter o aktualnih naložbah 
dodal: „Lani smo na območju OE 
Ptuj realizirali za 3,5 milijona evrov 
investicij. Obnovili smo deset km 
daljnovodov, kablirali 6,2 km sre-
dnjenapetostnih vodov, zgradili 
štiri nove in obnovili šest transfor-
matorskih postaj. Posodobili smo 
35 km nizkonapetostnega omrež-
ja. V sistem naprednega merjenja 
imamo vključenih 31.234 merilnih 
mest oziroma 84 odstotkov. OE 

Ptuj pokriva območje 22 občin, 
oskrbuje nekaj čez 37.000 odje-
malcev, na območju je 3.400 km 
elektrodistribucijskega omrežja, 
od tega je 2.400 km v podzemni 
oziroma kablirani izvedbi. Letos 
za naložbe namenjamo približno 
enak znesek kot lani. Načrtujemo 
končanje transformatorskih postaj 
Dolane, Vildon in Dol pri Stoper-

Podravje � Investicije in načrti Elektra Maribor

Na Ptujsko-Ormoškem 
za 30 milijonov evrov naložb
Podjetje Elektro Maribor, ki z električno energijo oskrbuje območje Podravja in 
Pomurja, namerava v prihodnjih desetih letih v posodobitev omrežja vložiti 305 
milijonov evrov. Desetina vrednosti naložb (30,5 milijona evrov) se bo izvedla na 
ptujsko-ormoškem območju.

Foto: Črtomir Goznik

Direktor ptujske območne enote Elektra Maribor Franc Šmigoc
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Od četrtka, 14.3.2019, dalje. Le za kratek čas!

cah ter novogradnje na Ločkem 
Vrhu, Žabjaku, Novi vasi pri Ptuju 
in Slovenji vasi. S sistemom da-
ljinskega vodenja bomo opremili 
transformatorske postaje Hajdina, 
Rogoznica in Zavrč-Hrastovec. Na 
kritičnih odsekih 20 kV daljnovoda 
Majšperk–Stoperce (ob robu goz-
da) smo gole vodnike že zamenjali 
z oplaščenimi, sanirali smo tudi 
preostale dotrajane dele daljno-
voda. Na 3,2-kilometrskem odseku 
načrtujemo še vgradnjo kablovo-
da. Predvidena je zamenjava vod-
nikov z univerzalnim kablovodom 
na delu odseka daljnovoda 20 kV 
Slavšina v dolžini 420 metrov. Zara-
di dotrajanosti bomo letos kablirali 
daljnovod 20 kV Kidričevo–Pleskar 
in Kidričevo–Taborišče. Na preos-
talem delu tega daljnovoda bomo 
namestili zmogljivejše vodnike, 
zamenjali dotrajane drogove ter 
opremo drogov. Daljnovod bomo 
kablirali tudi na Ptuju (Štuki in 
Grajena), prav tako je kabliranje 
predvideno ob novih transforma-
torskih postajah. Naložbe v poso-
dobitev elektrodistribucijske opre-
me usklajujemo tudi z lokalnimi 
skupnostmi.“

Z očitki, ki letijo na organiza-
cijo letošnjega Kurentovanja, je 
županja v petek seznanila direk-
torico Zavoda za turizem Ptuj 
Katjo Gönc. „Turizem je panoga, 
na katero stavi naše mesto. Je pa-
radni konj, za katerega želimo, da 
povleče naš voz naprej. Narejeni 
so bili prvi koraki. Veliko pravih, 
nekateri pa ne najbolj premišljeni, 
kar se neposredno odraža v na-
raščanju nezaupanja,“ je na novi-
narski konferenci, ki jo je sklicala 
včeraj, povedala ptujska županja. 
Razlog, da je zaupanje v Gönčevo 
načeto, kot pravi, ni zgolj očitek, 
da je bilo v karnevalski dvorani 
točeno zgolj vino direktoričinega 
brata. Preliminarno revizijsko po-
ročilo, ki ga je naročila županja, 
naj bi pokazalo kar nekaj poten-
cialnih nepravilnosti in nejasnosti. 
Ena izmed ugotovljenih pomanj-
kljivosti se nanaša na sam razpis 
oz. izbor izvajalca v karnevalski 
dvorani. Vprašljiv naj bi bil celo 
zakon, po katerem so ga izbrali. 
„Zavod za turizem v okviru javne-
ga poziva naroča tudi storitev za 
javni zavod, zato bi bilo po našem 
mnenju treba razmisliti o uporabi 
določil Zakona o javnem naroča-

nju,“ je med drugim navedeno v 
poročilu.

Iz predložene dokumentacije 
ni razvidno, na kakšen način je 
bila določena vrednost 15.000 
evrov za uporabo znamke Kuren-
tovanje in pod kakšnimi pogoji je 
Zavod za turizem pridobil dvora-
no v upravljanje. Nejasni so tudi 
stroški Zavoda za najem dvorane.

Preveč proste roke naj bi imela 
tudi komisija pri zastavljanju meril 
za izbiro izvajalca, ki so sestavni 
del javnega poziva: realnost iz-
vedbe in vrednost projekta ter na 
program prireditev in reference 

glasbenih izvajalcev. Kot pomanj-
kljivost je izpostavljen še kratek 
rok za p rijavo na razpis, 15 dni. 

Gajškova pravi, da morajo tisti, 
ki so za to zadolženi, nadzorovati 
delovanje javnega zavoda, ki je 
fi nanciran iz javnih sredstev in de-
luje v javnem interesu. Kot je skle-
nila, je pristojnost in odgovornost 
sveta zavoda, da vse tovrstne 
spodrsljaje kritično oceni in se do 
njih opredeli. S pisnim stališčem 
bo nato seznanila mestni svet, ki 
naj bi o tem razpravljal aprila na 
izredni seji. 

Ptuj � Preliminarno revizijsko poročilo za Kurentovanje 2019

Županjino zaupanje načeto
Očitno ni problem le Gönčevo vino v karnevalski dvorani; sodeč po preliminar-
nem poročilu revizijske službe SOU Spodnje Podravje je kar nekaj nepravilnosti 
tudi pri izvedbi razpisa za Kurentovanje 2019. Županja MO Ptuj Nuša Gajšek 
zato pričakuje odziv sveta zavoda, ki bo predvidoma naslednji teden na seji od-
ločal o nadaljnjih postopkih in morebitnih sankcijah.

Foto: Črtomir Goznik
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Sodišče je odločalo na podlagi tožb treh evropskih poslancev iz vrst 
Zelenih ter neodvisnega raziskovalca na področju toksikologije, kate-
rim je Efsa zavrnila dostop do celotnih študij o strupenosti in rakotvor-
nosti glifosata, ki je eden najbolj razširjenih herbicidov v EU.

Efsa je dostop zavrnila z argumenti, da bi razkritje informacij lahko 
škodilo komercialnim in fi nančnim interesom podjetij, da razkritje ni v 
javnem interesu, ker da se informacije ne nanašajo na izpuste v okolje, 
in da dostop do informacij iz študij ni nujno potreben za preverjanje 
znanstvenih ocen tveganja.

Sodišče je odločitev Efse označilo za nično. Med drugim je ugotovi-
lo, da Efsa poslovnih interesov družb, ki so vložile vlogo za podaljšanje 
dovoljenja za uporabo tega herbicida, ne more postavljati pred inte-
res javnosti, da izve učinke njegove uporabe za okolje.

Ni se strinjala niti z oceno Efse, da gre pri emisijah v okolje ob upo-
rabi glifosata le za hipotetične emisije. To pomeni, da so omenjene 
emisije kot ostanki v rastlinah, vodi in hrani, realnost.

Evropska komisija je sicer kljub državljanski pobudi za prepoved 
glifosata decembra 2017 sprejela petletno podaljšanje dovoljenja za 
ta herbicid. Tudi Slovenija je glasovala za podaljšanje dovoljenja za gli-
fosat, pri čemer je zavzela stališče, da je treba glifosat prepovedati, 
vendar ob prehodnem obdobju od treh do petih let.

Proizvajalca glifosata imamo tudi v Sloveniji. Tovarna kemičnih iz-
delkov Albaugh (nekdanji Pinus), ki je zdaj v ameriški lasti, želi v Račah 
občutno povečati proizvodnjo glifosatnih pripravkov ter za ta namen 
pridobiva tudi okoljevarstveno soglasje. 

EU � Sodišče EU za javno objavo študij o glifosatu 

Bodo študije razkrile 
dejstva o glifosatu?
Študije o morebitni rakotvornosti herbicida glifosat morajo biti 
javne, je odločilo Sodišče EU. Razveljavilo je odločitev Evropske 
agencije za varnost hrane (Efsa), ki ni omogočila javnega do-
stopa do celotnih študij, na podlagi katerih je odobrila uporabo 
glifosata. Zoper sodbo je v dveh mesecih mogoča pritožba.

Foto: Media24

Šmigoc je eden večjih prideloval-
cev, ki ima doma že veliko zvoncev. 
»Nekaj let smo že nad milijon litrov 
na leto. V primerjavi z lanskim letom 
smo sicer proizvodnjo malo zmanj-
šali zaradi suše, a večjih odstopanj 
ni,« je povedal. Zvonec za drugega 
največjega pridelovalca je dobila 
kmetija Kovačič iz Miklavške ceste, 
ki je zadrugi lani oddala 908.642 
litrov mleka, tretje mesto pa je za-
sedla kmetija Simonič iz Iljaševc, ki 
je pridelala 764.445 litrov mleka.

»Mlečni trg je zelo ranljiv, zato 
hitro reagira na tržne in podnebne 
razmere. Trenutno je stanje kar sta-
bilno, a se seveda že bojimo novih 
kriz, ki običajno pridejo za uspešnim 
obdobjem,« je še povedal Šmigoc 
in dodal, da je s trenutno odkupno 
ceno zadovoljen, zato upa, da bo 
ostalo tako. 

Zadruga je podelila nagrade tudi 
trem zbiralnicam mleka, ki so ime-
le v letu 2018 najboljše rezultate v 

kakovosti mleka. Nagrado so tako 
prejele zbiralnice Trnovci, Stogovci 
in Domajnševci. 

Branko Korez iz Stogovcev je 
letos prvič prevzel to nagrado. »Ču-
dim se, da nam je v tej velik konku-
renci uspelo izstopiti iz povprečja. 

Vsekakor pazimo na čistočo in red. 
Za take rezultate pa moramo biti 
tudi in predvsem točni. Ne le na 
uro, ampak na minuto. Vsi, ki mleko 
prinašajo, tako pridejo istočasno, 
da se mleko čimprej ohladi na 4 sto-
pinje Celzija. Pomembni so pa tudi 

odnosi in ravno ti so se v zadnjem 
letu precej izboljšali. Izvrstno sode-
lujemo s tistimi, ki mleko prinašajo, 
in s kontrolorko. Ni nagajanja, kar 
se pozna na rezultatu,« je povedal 
Korez. 

Spodnje Podravje � Razdeljeni zvonci za največje pridelovalce mleka v preteklem letu

Največji zvonec kmetiji Šmigoc
Že tradicionalno je tudi letos Mlekarska zadruga Ptuj podelila velike kravje zvonce pridelovalcem, ki so v pre-
teklem letu v zadrugo oddali največ mleka. Letos je z več kot milijonom litrov mleka zmagala kmetija Šmigoc 
iz Repišč. Zvonca pa sta dobili tudi kmetiji Kovačič in Simonič.

Direktor KGZS Branko Ravnik 
meni, da je evropska zakonodaja, 
ko gre za zagotavljanje sledljivosti 
z namenom zagotavljanja varne 
hrane, urejena, ni pa popolna, 
o čemer smo se nedavno lahko 
prepričali na primeru afere s polj-
sko govedino. »Je kar nekaj težav 
in nepojmljivo je, da se kaj takega 
zgodi v evropskem sistemu, ki ga 
označujemo kot vrhunskega in 
delujočega. Zato je naša naloga 
potrošnikom svetovati, da zaupajo 
tistim sistemom, ki so bolj dode-
lani in slovenski zagotovo je,« je 
prepričan Ravnik. 

Še najbolje so namreč po njego-
vem stvari urejene pri prostovolj-
nih shemah, zato so se pri njihovi 
shemi Izbrana kakovost odločili, 
da je poreklo ena od pomembnih 
informacij, na podobnem principu 
pa temelji še kar nekaj shem kako-
vosti v drugih državah.

A ravno sheme so kot problem 
izpostavili kmetje v razpravi, saj da 
so v javnih zavodih taki izdelki bolj 
malo prisotni. »Zakaj ni določeno, 
da bi javni zavodi v večini kupovali 
te, slovenske izdelke,« se sprašuje-
jo kmetje. Po njihovem mnenju je 
namreč tega premalo. Ravno javni 
zavodi bi morali spodbujati lokalno 
pridelavo, a je ne morejo zaradi 
sistema javnih naročil, ki jih silijo 
v izbiro najcenejšega ponudnika. 
Šole, vrtci in domovi za starejše 
tako lahko mimo naročanja kupijo 
le 20 % lokalno pridelane hrane, kar 
pa je odločno premalo. 

Bi popolna sledljivost 
slovenskim 
pridelovalcem 
škodovala?

Predsednik sveta ptujske ob-
močne enote KGZ Milan Unuk se 
je ob tem vprašal, ali so se sloven-
ski potrošniki kaj naučili iz zadnje 
afere. Kot je dejal, je to lahko za 
slovenske kmete pozitivno, saj so 
potrošniki lahko videli, kaj vse jim 
trgovci in predelovalci ponujajo in 
ljudje sploh ne vedo, kaj jedo. »Sle-
dljivost od kmeta do klavnice je 

99-odstotno zagotovljena, od tam 
naprej pa se izgubi. Ob tem so po-
trošniki neosveščeni, saj nihče ne 
ve, kaj je v hrenovkah ali klobasah. 
Že to je zaskrbljujoče, da lahko pri 
uvozu mesa iz druge države tega 
pri nas premeljejo in postane slo-
venski izdelek,« je dejal Unuk. 

To je odkrito zavajanje so se stri-
njali vsi in izrazili željo po popolni 
sledljivosti vseh izdelkov, tudi pre-
delanih.

»O tem smo že razmišljali. Toda 
težava, ki bi nastala, je ta, da bi 
se tega morali držati le v Sloveni-
ji prijavljeni obrati. Tako bi v tujini 

prijavljena podjetja še naprej lahko 
pisala, da je izdelek slovenski, a v 
resnici ne bi bil. To je zato treba re-
šiti na evropski ravni,« je prepričan 
Rebernišek.

V kmetijski zbornici pričakujejo 
resen razmislek in vzpostavitev 
sistema označevanja porekla do 
končnega potrošnika tudi pri iz-
delkih in gastronomiji. Na evrop-
ski ravni to poskusno že teče v 
Franciji, kjer so sprejeli zakon, po 
katerem mora biti tudi v restavra-
cijah na meniju označeno poreklo 
surovine, ki je gostu dana na mizo.

Spodnje Podravje � Ptujski kmetje zahtevajo popolno sledljivost izdelkov

Poreklo mesa je znano do klavnice, 
nato se sledljivost izgubi
Na zadnji seji Kmetijsko-gozdarskega zavoda Ptuj so razpravljali o aktualni temi – sledljivosti mesa. 
Kmetje so prepričani, da je sistem dober pri nadzoru kmetov, meso je namreč sledljivo do prihoda v 
klavnico. Zaplete se po razrezu in predvsem pri predelanih izdelkih. Ptujski kmetje so zato jasni: želijo 
popolno sledljivost ne le pri mesu, ampak pri vseh izdelkih, saj je znano poreklo pravica potrošnikov.

Foto: Črtomir Goznik

Potrošniki imajo pravico vedeti, od kot prihaja glavna surovina izdelka.

V Sloveniji je dovoljeno uporabljati le registrirana fi tofarmacevtska 
sredstva za namene in na način, za katere je uporaba dovoljena, pri 
nanašanju pa je treba uporabljati testirane naprave in zaščitno oble-
ko. Ob setvi je treba preprečiti odnašanje prahu s setvene površine, 
odpadno embalažo in odpadna fi tofarmacevtska sredstva pa odložiti 
kot nevarne odpadke. Izpraznjeno in pravilno očiščeno embalažo fi to-
farmacevtskih sredstev lahko uporabniki vrnejo v trgovino.

Prepoved uporabe herbicidov na javnih površinah
Na upravi so uporabnike fi tofarmacevtskih sredstev še opozorili, 

naj ne škropijo v vetrovnem vremenu ter jih pozvali, naj preprečijo za-
našanje škropiva na sosednje njivske in urbane površine. S spremem-
bami zakonodaje je tudi uvedena prepoved uporabe herbicidov na 
javnih površinah ter sprememba kriterijev za prodajo fi tofarmacevt-
skih sredstev nepoklicnim uporabnikom. 

Slovenija � Previdno s fi tofarmacevtskimi sredstvi 

Ne škropite v vetru
Pristojni državni organi in čebelarska zveza pozivajo k pravilni 
uporabi fi tofarmacevtskih sredstev in opozarjajo na tveganja, 
ki jih ima lahko nepravilna raba za zdravje ljudi ter za okolje, 
vključno s čebelami in ostalimi opraševalci.

Foto: ČG 

Foto: Vida Božičko

Nagrajenci, ki so v lanskem letu Mlekarski zadrugi Ptuj oddali največ mleka, in zbiralnice, ki so imele najboljše 
rezultate v kakovosti mleka.
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Na Ekološki kmetiji Ajda v Zgor-
nji Pristavi bodo najkasneje do 
junija prihodnjega leta postavili 
apiterapevtski čebelnjak in uredili 
prostor za hrambo in predelavo 
pridelkov. »V čebelnjaku bomo 
poleg pridobivanja čebeljih pridel-
kov izvajali tudi druge čebelarske 
dejavnosti, medene masaže, učil-
nico v naravi in čebelarski turizem. 
Ponujali bomo oglede aktivnosti 
čebeljih družin v panju in dogaja-
nje pred panjem od blizu skozi po-
sebno vgrajeno okno na sprednji 
strani čebelnjaka, kar hkrati omo-
goča tudi varno opazovanje brez 
izpostavljanja tveganju pred čebe-
ljimi piki,« so napovedali priprav-
ljavci projekta.

V delu gospodarskega poslopja 
bodo uredili prostor za pridobiva-

nje, hrambo in predelavo osnovnih 
čebeljih pridelkov in izdelkov ter 
zelišč po HACCP smernicah v nove 
produkte, vzpostavili bodo še pro-
dajno mesto za pridelke in izdelke 
s kmetije. Projekt Razvoj Ekološke 
kmetije Ajda je prijavila Bernarda 
G. Cafuta, partnerja sta Franc Mla-
kar, s. p., in Ljudska univerza Ptuj. 
Projekt je vreden 28.200 evrov, od 
tega bodo 20.935 evrov predsta-
vljala evropska sredstva.

V Forminu nova 
turistična destinacija

Drug potrjen projekt je prijavi-
la Občina Gorišnica. Gre za nujna 
vzdrževalna dela na mlinu Soko-

ve domačije ob potoku Zvirenči-
na v Forminu, ki je pri kulturnem 
ministrstvu vpisana v register 
nepremične kulturne dediščine. 
Mlin bodo očistili, obnovili, prek-
rili streho, poskrbeli bodo tudi za 
predmete v projektu. Vrednost 
projekta je 43.343 evrov, od tega 
bodo evropska sredstva znašala 
29.535 evrov.

»S projektom bi želeli ohraniti 
kulturno vrednoto in jo turistom 
ponuditi za ogled (prikaz mletja 
moke na starinski način, ogled 
objekta z okolico). Sokov mlin 
je na območju Nature 2000, kar 
še dodatno dokazuje, da gre za 
objekt, vreden prenove in trženja,« 
so razložili na Občini Gorišnica. Na-
črtujejo, da bi (seveda v več fazah 
in torej tudi letih) obnovili in za obi-
skovalce odprli celotno domačijo; 
tako bi na območju občine pridobi-
li novo turistično destinacijo.

Haloze, Gorišnica � V LAS Haloze potrdili še dva projekta

Kmalu medene masaže in mletje moke na starinski način
Na skupščini Lokalne akcijske skupine (LAS) Haloze v Majšperku so potrdili dva nova projekta. Sofi nancirana bosta iz Evropskega kmetijskega sklada za 
razvoj podeželja, a ju bodo morali najprej potrditi še na Agenciji RS za kmetijske trge in razvoj podeželja.

Foto: MH

Sokov mlin v Forminu so opustili po drugi svetovni vojni, odtlej ga je zob 
časa že pošteno načel.

Že v času gradnje pomurske av-
toceste je bilo obljubljeno, da bo 
Lenart dobil severno obvoznico, 
vendar do realizacije nikoli ni priš-
lo, delno zaradi zapletov v zvezi z 
zaščiteno kmetijo, predvsem pa 
zaradi stanovalcev v novem sever-
nem naselju, ki so se združili v civil-
ni iniciativi in protestirali, da bi ob-

voznica potekala preblizu njihovih 
hiš in bi se zato kakovost njihove-
ga bivanja močno znižala. Želja je 
ostala, vendar je bilo jasno, da bo 
treba nekoliko prilagoditi prvotno 
traso. »S sprejetjem prostorskega 
načrta in naše prometne strategije 
smo veliko bližje cilju. Širili bomo 
našo poslovno-industrijsko cono, 

hkrati pa s tem dokumentom v 
prostor umestili tudi severno ob-
voznico, ki se bo začela pri izvozu 
z avtoceste za Lenart, kot je bilo 
tudi v prvem planu, nato pa bo 
cesta bolj severno od prvotno na-
črtovanega z viaduktom prečkala 
dolino, šla proti Jurovskemu Dolu 
za naseljem ob gozdu, prečkala 
cesto proti Sveti Ani, nato pa se 
navezala neposredno na Ovtar-
jevo krožišče, od katerega pelje 
regionalna cesta proti Gornji Rad-
goni,« je pojasnil lenarški župan 
Janez Kramberger. 

V preteklosti so opravili vse 
vrste študij in štetja prometa ter 
ugotovili, da Lenart severno obvo-
znico potrebuje. Tudi po zgraditvi 
pomurske avtoceste se mesto še 
vedno duši v prometu, saj sko-
zenj dnevno pelje skoraj 25.000 
avtomobilov, od izvoza z avtoce-
ste skozi središče Lenarta pa se 
na dan v povprečju zgrne več kot 
11.000 vozil, od katerih je kar 600 
tovornih. »Trasa severne obvozni-
ce je torej določena, denar zanjo 
mora zagotoviti država. Gradnja 
bi se lahko začela še letos,« je še 
dodal lenarški župan.

Lenart � Svetniki sprejeli občinski prostorski načrt 

Končno začetek gradnje 
severne obvoznice
Skozi središče Lenarta se dnevno pelje 11.000 vozil, od katerih je kar 600 tovornja-
kov, ki bi sicer morali uporabljati južno obvoznico, vendar se še vedno raje odloča-
jo za izvoz Lenart. 

Foto: SD

Lenart potrebuje severno obvoznico, saj se kljub zgraditvi pomurske avto-
ceste še vedno duši v prometu; skozi njegovo središče dnevno pelje več kot 
11.000 vozil, od teh pa je kar 600 tovornih.

Na voljo še več kot polovica zagotovljenega denarja
Razpoložljiva 
sredstva za izvajanje 
projektov (€)

Doslej 
dodeljena 
sredstva (€)

Število 
prijavljenih 
projektov

Število 
odobrenih 
projektov

Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja 709.239 377.048 36 11
Evropski sklad za regionalni razvoj 628.863 227.604 3 2
Skupaj 1.338.102 564.652 39 13

Vir: Lokalna akcijska skupina Haloze

Lokalna akcijska skupina (LAS) Haloze ima v tej finančni perspektivi (2014–2020) v dveh evropskih skladih razpolo-
žljiva sredstva v višini 1.658.102 evra, od tega je za izvajanje projektov namenjenih 1.338.102 evra. »Smo na polovici 
izvajanja Strategije lokalnega razvoja LAS Haloze – tako časovno kot vsebinsko in tudi finančno,« so povedali v LAS 
Haloze. V tej finančni perspektivi so dorekli pet prioritet: spodbujanje turističnega razvoja, krepitev položaja vinogra-
dništva, revitalizacija objektov kulturne dediščine za trajnostni turizem in trženje, reaktivacija zaraščenih površin ter 
krepitev medgeneracijskega sodelovanja in povečanje vključenosti ranljivih skupin v družbo. Na določenih ukrepih 
so kazalnike že dosegli, na nekaterih pa še skoraj nič. Sredstva bodo zato prerazporedili na ukrepe, kjer kazalniki še 
niso doseženi, sredstev pa ni dovolj.

Foto: EM

Ekološka kmetija Ajda v Zgornji Pristavi bo dobila apiterapevtski čebel-
njak ter prostor za hrambo in predelavo pridelkov.
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Ženske uporabnice Kamre Ženske uporabnice Kamre 
mlajše od moškihmlajše od moških

Leta 2018 je bilo v Kamri vključenih 117 uporabnikov. 19 jih 
je prenočevalo v nočitveni enoti. Od januarja do danes je pomoč 
poiskalo 45 uporabnikov, 14 jih potrebuje prenočišče. Starost žensk 
se giblje med 20 in 40 let, moških med 30 in 65 let.

Na Boču so tri rastišča veliko-
nočnic oz. gorskih kosmatincev, 
od leta 1991 so vsa zaščitena: Boč-
ka ravan (planinski dom), Galke 
in Ljubično. Velikonočnice sicer v 
Sloveniji rastejo le še v Boletini pri 
Ponikvi. Nekoč so na Boču našteli 
okoli tisoč cvetov, v zadnjem de-
setletju jih je na vseh treh rastiščih 
skupaj le še okrog 300. Je to pove-

zano z dejstvom, da v zadnjih letih 
v času cvetenja velikonočnic Boč 
obišče do 3.000 obiskovalcev?

V Planinski zvezi Slovenije so 
opozorili, da neprevidni ali celo 
objestni obiskovalci vstopajo na 
rastišča in tako pohodijo ali odlo-
mijo majhne popke cvetov. Pojav-
ljajo pa se tudi primeri načrtnega 
izkopavanja in ropanja rastlin oz. 

kaznivih dejanj; pred kakšnima 
dvema desetletjema so obiskoval-
ci začeli izkopavati cele rastline, 
skupaj s koreniko in zemljo, z ras-
tišča so plenili tudi semena. Teža-
ve povzročajo še psi brez nadzora, 
ki velikonočnice poteptajo ali jih 
celo jedo.

Umetno zasajanje 
ni uspešno

Načelnik odseka za varstvo 
gorske narave Planinskega društva 
Poljčane Ivan Borovnik je povedal, 
da so že pred 30 leti postavili le-
sene ograje, te redno vzdržujejo: 
»Varovanje traja vsako leto do 20 
dni, pri njem sodeluje skupina 40 
prostovoljcev – gorskih stražar-
jev, varuhov gorske narave ter 
planincev našega in okoliških pla-
ninskih društev. Na rastišču ima-
mo oglasne in opozorilne table, 
v lokalnem tedniku objavljamo 
opozorila in naše aktivnosti za oh-
ranitev velikonočnice. Varuhi tudi 
obveščajo o ogroženosti in o tem, 
kakšno škodo povzročajo nevestni 
pristopi na rastišče velikonočnice.«

Ljudje pa niso edina nevarnost, 
ki preti velikonočnicam, je pojasnil 
Borovnik: »Na zmanjšano število 
cvetočih rastlin vpliva več dejav-
nikov, med njimi klimatske spre-
membe, neustrezen pH tal, zaraš-
čanje z resjem in mahom. Rastlini 
škodijo mile zime z manj snega, 
znižalo se je tudi število opraše-
valcev. Za umetno zasajanje so 
ugotovili, da je uspešno le v 10 %.« 
Planinci vsako leto čistijo travišče 
ter odstranjujejo mah in resje.

Poleg velikonočnice je v Slove-
niji ogrožen tudi encijan (Clusijev 
svišč) na Lovrencu pri Lisci. Priza-
devanja za varstvo narave pri nas 
sicer segajo že v konec 19. stoletja, 
ko je cesar Franc Jožef na pobudo 
Slovenskega planinskega društva 
podpisal zakon za zaščito Blagaje-
vega volčina in planike, leto pozne-
je pa je nek planinec iz Mojstrane 
»radi ruvanja planik« šest ur pre-
živel v zaporu. Kljub predpisom, 
informativnim tablam na lokacijah, 
varovalnim ograjam in fi zičnemu 
varovanju pa se uničevanje ogro-
ženih rastlinskih vrst nadaljuje …

Podravje, Slovenija � Planinsko cvetje je vse bolj ogroženo

Vijoličaste cvetove varujejo prostovol
Na Boču cvetijo redke in zato izredno ogrožene velikonočnice. Že desetletja jih pred uničenjem, izkopavanjem in ropanjem
temveč tudi z organiziranimi dežurstvi.

Nekdanje večje območje razširjenosti velikonočnice na Boču je danes skrčeno na vsega 1

Manj kot leto dni zatem, ko je 
Mestna občina Ptuj zagotovila 
prostor in sredstva za ureditev 
prostorov na Zadružnem trgu 14 za 
potrebe Kamre, je njeno delovanje 
ogroženo. Dnevni center in zaveti-
šče nujno potrebujeta dodatnega 
zaposlenega, za katerega pa dru-
štvo Ars vitae nima denarja.

Ker tako dnevnega centra kot 
zavetišča ne obiskujejo zgolj Ptu-
jčani, temveč je namenjen širši 
regiji, sta predsednica društva Ars 
vitae Polona Toplak in vodja Kamre 
Amadeja Kokot kolegiju županov 
Spodnjega Podravja predstavili to 
problematiko. Z jasnim ciljem: za-
gotoviti manjkajoči delež sredstev 
za zaposlitev dodatnega delavca. 

Brezdomcev je veliko
Ker so bili neuspešni na razpi-

su za pridobitev javnih del, so se 
namreč znašli v velikih težavah. 
Delovanje Kamre je celo ogroženo 
in pod vprašajem, saj s 3,5 zaposle-
nimi 24-urne prisotnosti 365 dni 
na leto ne morejo zagotoviti. Pa 
čeprav jim veliko pomagajo pro-
stovoljci, brez katerih ne bi zmogli 
izvajati dejavnosti. 

Po besedah Toplakove se je v 
prvih mesecih delovanja izkazalo, 
da je brezdomstvo na našem ob-
močju velik problem. To je podkre-
pila s podatki, da je bilo lani okrog 
40 deložacij, 50 prepovedi približe-
vanj, velik delež njihovih uporabni-
kov pa predstavljajo posamezniki, 
ki se na cesti najdejo zaradi ločitev, 
zasvojenosti, neurejenih družin-
skih razmer ... Tudi prestane za-
porne kazni, prehod iz rejništva v 
samostojno življenje in podobne 
življenjske situacije marsikdaj za 
posameznike pomenijo preveliko 
oviro, ki je sami niso zmožni pre-
magati. Na vrata Kamre je doslej 
potrkalo veliko uporabnikov, z raz-
ličnimi življenjskimi zgodbami. 

Leskovar: 
»Kidričevo rešuje 
svoje brezdomce, 
za Ptuj ne bomo 
prispevali«

Ptujska občina bo letos društvu 
Ars vitae za ta program in delova-
nje Kamre iz proračuna namenila 
34.250 evrov, od ostalih občin so 
potrebovali še 12.700 evrov. 

Če sredstev ne bi dobili, bi mo-
rali zavetišče zapreti. Spodnje-
podravske občine so zato za letos 
zaprosili za sofi nanciranje, razrez 
pa naredili glede na število prebi-
valcev in ne uporabnikov. 

Podravje � Ogroženo delovanje Kamre

Bodo župani pomagali pri reš
Zaradi zmanjšanega števila sredstev za javne delavce letos se je društvo Ars vitae za program K
predvidoma v proračunu zagotovila nekaj dodatnih sredstev, letošnje zaplete pa naj bi s sicer nizk

Stališče županov je bilo sicer deljeno, iz debate pa
skim svetom predlagala, da zagotovijo potrebna s

Na rdečem 
seznamu je 23 %
 vrst rastlin 
v Sloveniji
Na ozemlju Slovenije je pozna-

nih 3.200 rastlinskih vrst, od tega jih 
je na Rdečem seznamu ogroženih rastlin-

skih vrst 727. Po Uredbi o zavarovanih prostoživečih ra-
stlinskih vrstah je prepovedano »zavestno uničenje, zlasti 
trganje, rezanje, ruvanje in odvzem iz narave, odvzem iz 
narave ali zbiranje rastlinskih vrst in ogrožanje obstoja 
teh vrst na njihovem naravnem območju razširjenosti«.

Vsak ponedeljek je stanje na ekološkem otoku pred juršinsko ob-
činsko stavbo porazno. »Pričaka nas veliko navlake. Prepričan sem, da 
teh smeti ne odlagajo tisti, ki imajo doma kante za smeti,« meni župan 
Alojz Kaučič, ob tem pa doda, da imajo z nedovoljenim odlaganjem 
odpadkov težave praktično po vsej občini.

Vodstvo občine je prepričano, da so pogosto kršitelji prav lastniki 
počitniških hiš. Zato so se odločili, da bodo začeli zaračunavati odvoz 
odpadkov tako vikendašem kot tudi lastnikom praznih stanovanj ali 
poslovnih enot, v katerih ni stalno prijavljenih stanovalcev in niso v 
stalni uporabi. V ta namen so tamkajšnji svetniki na zadnji seji po skraj-
šanem postopku potrdili dopolnitve odloka o načinu izvajanja gospo-
darske javne službe s komunalnimi odpadki. Kot je bilo pojasnjeno, 
bodo tisti, ki imajo vikende, prazna stanovanja ali poslovne enote, 
prejeli vreče za odpadke. Odpadke bo koncesionar za izvajanje te 
službe, Komunalno podjetje Ptuj, odvažal enkrat mesečno. Strošek 
bo znašal dva oz. tri evre na mesec, zaradi manjših stroškov pa bo sto-
ritev obračunana na položnicah v dveh delih (za šest mesecev skupaj). 
Ob tem je župan še pokomentiral, da gre za minimalni strošek. 

Juršinci � Po vikendih ostajajo odpadki

Smeti bodo morali 
plačevati vsi!
Na območju občine Juršinci nameravajo že letos komunalne 
odpadke zbirati in zaračunavati tudi pri vikendih, praznih sta-
novanjih ali poslovnih enotah.

Foto: MH
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ljci
m ne varujejo le z ograjo, 

Foto: Ivan Borovnik

.200 kvadratnih metrov, čuvajo ga prostovoljci.

ševanju brezdomcev?
Kamra znašlo v velikih težavah. Ptujska občina bo za pomoč brezdomcem 
kimi sredstvi pomagale premostiti še druge spodnjepodravske občine. 

Foto: DK

a je možno sklepati, da bo večina vendarle občin-
sredstva. 

Najvišji delež, 1.850 evrov za leto 
2018, bi po pripravljenem predlogu 
morala prispevati občina Kidriče-
vo. Župan Anton Leskovar je na ko-
legiju odločno nasprotoval temu. 
Dejal je, da so za socialno proble-
matiko v občini naredili veliko, ob-
novili majhne bivalne enote, naba-
vili kontejner ... „Kidričevo zato ne 
bo prispevalo nič,“ je jasno dejal. 

Drugi najvišji znesek bi morala 
prispevati občina Videm, okrog 
1.500 evrov. Branko Marinič je de-
jal, da  imajo tudi oni kontejner za 
namestitve, a bodo skušali poma-
gati rešiti zaplet. 

Pravdič: 
»Da niso vmes tisti, 
ki že dobivajo pomoč 
občine«

Župan občine Zavrč Slavko Prav-
dič se je osredotočil na drugi del 
tega problema: zanimalo ga je, 
kdo poimensko so uporabniki in 
iz katere občine. „Ali kdo to izko-
rišča, je morda tudi kakšen, ki je v 
oskrbi kje drugje, pa občina zanj 
že plačuje,“ se je spraševal. Dejal 

je tudi, da v Zavrču razmišljajo o 
lastni namestitveni enoti. Zavrč bi 
po pripravljenem predlogu prispe-
val 440 evrov.

Vudlerjeva: 
»Plačajmo po številu 
svojih občanov, ki so 
v Kamri«

Najmanj med vsemi bi seveda 
prispevala občina z najmanj prebi-
valci na tem območju, Sveti Andraž 
v Slovenskih goricah: 330 evrov. 
Predlog županje Darje Vudler je bil, 
da se delež plačila izračuna glede 
na število uporabnikov iz posame-
zne občine. 

Darinka Fakin, županja občine 
Majšperk je pripomnila, da ima ve-
čina občin proračune že sprejete, 
a da se bodo potrudili po svojih 
najboljših močeh. Seveda bodo 
sofi nanciranje tega projekta oz. 
sredstva za zaposlitve enega de-
lavca v Kamri morali odobriti tudi 
občinski sveti. 

Letni zaprošen znesek bi znesel 
(skupaj z MO Ptuj) 46.950 evrov. 

Kaj je danes drugače kot tak-
rat? Kdaj so stanovalci plačevali 
v povprečju več: danes ali leta 
2014?

„Že na 12. seji sveta septembra 
2015 sem zaradi polletnega poro-
čila, iz katerega je bilo jasno, da 
lahko ob koncu leta pričakujemo 
izjemen presežek, predlagal, da 
se cene znižajo za 15 %. Sem in 
še vedno stojim na stališču, da 
oskrbovanci DU ne smejo plače-
vati več kot porabijo. Osnovni 
razlog za prevelik presežek so 
bile neurejene razmere iz obdob-
ja prejšnjega vodstva. Kadrovski 
normativi še niso bili urejeni, v 
uporabi pa so bili tudi neupravi-
čeni dodatki, kot npr. 30-odstotni 
dodatek za garsonjero. Predlog 
ni bil sprejet. Je pa svet na 3. ko-
respondenčni seji oktobra 2015 
sprejel sklep, da se odpravijo vsi 
dodatki, ki po pravilniku niso ob-
vezni, razen dodatka za enopos-
teljno sobo. Presežek ob koncu 
leta je bil kljub temu ukrepu še 
vedno več kot 800.000 evrov,“ 
svoj takratni predlog, da se cene 
znižajo, argumentira Kodela.

Kot pravi, je danes položaj po-
polnoma drugačen: kadrovsko 
in zaradi dodatkov, ki se sicer še 
obračunavajo, a v skladu s pra-
vilnikom. „Poleg tega je treba 
pokriti še primanjkljaj zdravstve-
ne nege, ki po planu za leto 2019 
znaša 646.227 evrov. Te stroške je 
treba pokriti. Če bi na nivoju drža-
ve poskrbeli za celotno pokritje 
stroškov zdravstvene nege, bi se 
cene oskrbe lahko znižale v pov-
prečju za več kot 8 %,“ pojasnjuje 
in dodaja, da so to glavni razlogi, 
da je kot član sveta soglašal s pre-
dlogom za podražitev. Ob tem 
poudarja, da je Ministrstvo za 
delo, družino, socialne zadeve in 
enake možnosti tisto, ki bo pre-
verilo pravilnost izračunov cen in 
lahko tudi prekliče izračun cen po 
enotah. Če s tem ukrepom ne bo 
soglašalo, Kodela pravi, bodo mo-
rali prevzeti tudi odgovornost za 
ustvarjanje izgube: „Če pa mini-
strstvo meni, da so kljub upošte-
vanju normativov stroški Doma 
previsoki, lahko izvede revizijo in 
njihovo ustreznost preveri.“

Manipulacije
s številkami ...

Kot pravi Kodela, so podatki o 
povprečnem strošku oskrbnega 

dne, ki ga prispevajo stanovalci, 
zelo zgovorni. „Pod prejšnjim 
vodstvom je povprečen meseč-
ni realni prispevek stanovalca 
za oskrbo znašal 27,14 evra, če 
bi uveljavili predlagane cene za 
leto 2019, pa bi bil letos prispe-
vek prvič višji za nekaj več kot 4 
% (28,25 EUR), vsa leta prej (2016–
2018) pa je bil nižji,“ še dodaja.

Kot izhaja iz tabele, ki so jo prip-
ravili v domu, je znesek prihod-
kov od oskrbnin leta 2014 znašal 
7.067.634 evrov, lani 6.733.458 
evrov. Če bodo sprejete nove 
cene, pa bi prihodek letos znašal 
7.216.743 evrov in bi bil za 4 % višji 
kot leta 2014.

A eden izmed tistih, ki so Dom 
upokojencev Ptuj vodili do de-
cembra 2014, Dejan Dokl (sin nek-
danje direktorice Kristine Dokl), 
zavrača trditve Kodele. Kot pravi, 
je strošek stanovalca na oskrbni 
dan takrat in danes zelo težko pri-
merjati in trdi, da sedanje vodstvo 

manipulira s številkami. „Do leta 
2015 je bilo v Domu 730 stano-
valcev, nato so znižali število oz. 
kapacitete, v Kopru so se recimo 
odpovedali desetim posteljam 
in dali prostore Zdravstvenemu 
domu. Samo to znese 100.000 
evrov letno. Na Ptuju so v pritlič-
ju iz sob naredili ambulanto, pi-
sarno ... 40 ljudi manj pa pomeni 
tudi manjše prilive iz zdravstva. 
Trditve Kodele in Šemničkijeve 
so zavajanje, tudi zato, ker ne 
upoštevajo sprememb v strukturi 
oskrbe. Zavestno so se odpove-
dali tržnim dejavnostim,“ vztraja 
Dokl.

Videnje sedanjega in prejšnjega 
vodstva, kaj je pravilno in kaj ne, 
se je večkrat izkazalo za popolno-
ma nasprotno. 

Dejstvo pa je, da ljudi, stano-
valce in tiste, ki plačujejo oskrbo, 
zanimajo zgolj in le zneski na po-
ložnicah.

Ptuj � Besedni dvoboj Kodela : Dokl

So stanovalci plačevali 
več leta 2014 ali danes?
Eden najglasnejših kritikov, ki so opozarjali na domnevne nepravilnosti 
v času, ko je Dom upokojencev (DU) Ptuj vodila Kristina Dokl, je bil Franc 
Kodela. Nekaj časa je predsedoval svetu zavoda DU Ptuj, danes je njegov 
član. Leta 2015 je predlagal, da se cene domske oskrbe znižajo za 15 %, 
na zadnji seji pa potrdil za nekatere stanovalce občutno, tudi 16-odstotno 
podražitev.

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Dokl

Foto: Črtomir Goznik

Franc Kodela

Štajerski tednik - 
na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!

Da boste izvedeli prvi!

www.tednik.siwww.tednikwww.tednik.siwww.tednik.si

Kazen: do osem let zapora
Policija v povezavi z zavarovanimi vrstami rastlin obravnava 

kaznivi dejanji »nezakonito ravnanje z zaščitenimi živalmi 
in rastlinami« in »poškodovanje ali uničenje stvari, ki so 
posebnega kulturnega pomena ali naravne vrednote«, če gre za 
poškodovanje ali uničenje zavarovanega območja ali habitata 
določene zavarovane vrste rastlin. Za storilce teh dejanj je 
zagrožena kazen do tri, pet ali celo osem let zapora.

Policija primere največkrat začne na podlagi prijav 
posameznikov in društev. Če so podani razlogi za sum, da je 
bilo storjeno kaznivo dejanje, mora policija preveriti navedbe 
v prijavi, opraviti ogled kraja kaznivega dejanja, zavarovati 
sledi in dokaze, zbrati obvestila od vseh udeleženih oseb, prič in 
očividcev itd., da izsledi storilca in preišče okoliščine dejanja.

Uršula Belaj iz Uprave kriminalistične policije Generalne 
policijske uprave je opozorila še, da policija samo na podlagi 
posredovanega gradiva (fotografij ali video posnetkov) ne 
more podati kazenske ovadbe: »Za začetek postopka potrebuje 
konkretne podatke o dejanju (kaj, kje, kdaj, kako, s čim, kdo). Je 
pa takšno gradivo lahko razlog, da policija začne z zbiranjem 
obvestil in morebitnih dokazov.«

Foto: Ivan Borovnik

Velikonočnica (Pulsatilla grandis) z gosto dlakavim, zvončastim cvetom 
vijoličaste barve je običajno v polnem razcvetu v času velike noči (od tod 
ime), letos pa že nekoliko prej.
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Organizatorji so seveda upravi-
čeno zadovoljni, pripravljajo pa se 
že na jubilejno, 60. Kurentovanje, 
ki se bo začelo s tradicionalnim 
Kurentovim skokom 2. februarja 
2020.

Več kot 7.000 nastopajočih na 
štirih osrednjih povorkah je doka-
zalo, da je Ptuj je v tem času naj-
večji etnografski muzej nesnovne 
kulturne dediščine človeštva na 
prostem. Svoj sloves je letos mes-
to skupaj z okoliškimi kraji odlično 
izkoristilo. 73.000 obiskovalcev na 
16 uradnih dogodkih in 20.000 ljudi 
v karnevalski dvorani je statistika, 
s katero je organizator, Zavod za 
turizem Ptuj, še kako zadovoljen.

Da je Ptuj karnevalsko mesto, 
ki spoštuje tradicijo in zna s tem 
tudi živeti, je na zaključni novinar-
ski konferenci izpostavila županja 
mestne občine Ptuj Nuška Gajšek: 
„Skupaj smo pripravili festival ne-
verjetnih razsežnosti, ki pritičejo 
samo velikim evropskim in svetov-
nim karnevalom.«

Brumen je prepričan, da so upra-
vičili zaupanje, ki jim ga je UNESCO 
namenil s tem, ko je Obhode 
kurentov uvrstil na Reprezenta-
tivni seznam nesnovne kulturne 
dediščine človeštva in prevzel po-
kroviteljstvo Kurentovanja: „Po-
nosni smo, ponovno nam je uspelo 
ponotranjiti našo izjemno pustno 

V počastitev dneva civilne zašči-
te, ki ga obeležujemo 1. marca, so 
štab Civilne zaščite (CZ) za Podrav-
je, ptujska izpostava Uprave RS za 
zaščito in reševanje (URSZR) ter 
Občina Ormož pripravili osrednjo 
regijsko slovesnost s podelitvijo 
priznanj in nagrad CZ najzasluž-
nejšim posameznikom in organi-
zacijam na območju Spodnjega 
Podravja.

Na slovesni podelitvi priznanj, 
ki je bila minuli četrtek v beli dvo-
rani ormoške grajske pristave, 
sta prisotne prostovoljce in goste 
pozdravila domači župan Dani-
jel Vrbnjak ter generalni direktor 
URSZR Darko But. Slednji je v na-
govoru izpostavil izredno pomem-
ben prispevek enot in služb civilne 
zaščite, reševanja in pomoči, med 
katerimi prevladujejo prostovoljci. 
»Ponosni smo na široko razvejano 
organizacijo poklicnih dolžnosti, 
zlasti pa prostovoljni reševalni se-
stav in operativni sestav, ki ju po 
potrebi okrepijo policisti in sloven-
ski vojaki. Večina vas, danes tukaj 
prisotnih, ste prostovoljci; glav-
nina prihaja iz vrst gasilcev. Čez 

50.000 vas je vključenih v operativ-
no delo na področju zaščite in re-
ševanja, če pa k temu dodamo še 
komisije za ocenjevanje škode na 
vseh ravneh in Civilno zaščito, pa 
skupne zmogljivosti narastejo na 
okoli 80.000 oseb. Za primerjavo: 
to je vsak 25. državljan Republike 

Slovenije. Če pa pri tem upošte-
vamo vaše celotno članstvo, pa to 
število naraste preko 10 % državlja-
nov. In to je spoštovanja vredna 
številka! Ljudje so ključni in najpo-
membnejši del sistema,« je med 
drugim dejal But in poudaril, da je 
urejenost, kakršna je v naši državi 

na področju varstva pred naravni-
mi in drugimi nesrečami, ki temelji 
na medsebojnem sodelovanju pro-
stovoljnih in poklicnih reševalcev, 
ena najboljših in najracionalnejših 
rešitev za ohranjanje varnosti in 
zmanjševanje posledic naravnih 
nesreč.

Šest bronastih in šest 
srebrnih znakov

Ob tej priložnosti sta vodja ptu-
jske izpostave URSZR in poveljnik 
CZ za Podravje Dragomir Murko 
ter generalni direktor URSZR Dar-
ko But podelila priznanja najzaslu-
žnejšim. Bronasti znak Civilne zaš-
čite so prejeli: Jože Plavec, Miran 
Predikaka, Konrad Šmigoc, Jakob 
Štamberger, Branko Kelenc in Dra-
žen Strabić, s srebrnim znakom 
pa so nagradili: Franca Frangeža, 
Srečka Kondriča in polkovnika Fri-
derika Škamleca. Na odru so se jim 
pridružili Dejan Jurkovič in Martina 
Puklavec Petek, ki sta srebrni znak 
prejela na državni slovesnosti na 
Brdu pri Kranju. Med nagrajenci 
je tudi PGD Ivanjkovci, ki pa jim 
bo srebrni znak izročen na njihovi 
osrednji prireditvi ob 110-letnici. 
Prireditev so obogatili s kulturnim 
programom, v katerem so nastopi-
le članice ženskega pevskega zbo-
ra GZ Ormož ter učenci Glasbene 
šole Ormož.

Foto: Martin Ozmec

Prejemniki nagrad v družbi: vodje Izpostave URSZR Ptuj in poveljnika CZ za Podravje Dragomirja Murka, 
poveljnika CZ občine Ormož Ludvika Hriberška, generalnega direktorja URSZR Darka Buta ter župana občine 
Ormož Danijela Vrbnjaka.

Ormož � Podelili priznanja Civilne zaščite

Prejemniki 11 posameznikov in PGD Ivanjkovci
»To je dan vseh, ki v naravnih in drugih nesrečah skrbimo za varnost državljank in državljanov Republike Slovenije. To je tudi dan, ko se poskušamo 
ovrednotiti in se zahvaliti za skrb, trud in delo vseh, ki vlagajo v to, da se počutimo varne ter da nesrečni dogodki pustijo čim manj posledic,« je na 
osrednji regijski prireditvi v počastitev dneva Civilne zaščite dejal generalni direktor Uprave RS za zaščito in reševanje Darko But.

Ptuj � Zadovoljni z izvedbo 59. Kurentovanja 

Maske si bomo ponovno nadeli 2. februarja 2020
Ptuj kot največje karnevalsko mesto v Sloveniji in eno najpomembnejših v Evropi je februarja zasijal v vsem svojem sijaju. Maske, ki so preplavile 
ulice, so privabile kar 73.000 obiskovalcev javnih dogodkov. Nastopili so liki iz 12 držav, od tega štirje pod zaščito Unesca. 

Foto: PR Kurentovanje

Na kratko
Destrnik � Financiranje 
društvenih dejavnosti

Za društva 
22 tisočakov
Svetniki občine Destrnik 
so na redni seji v februarju 
med drugim potrdili letne 
programe, na osnovi katerih 
občina fi nancira društvene 
dejavnosti: kulturne, športne, 
humanitarne in ostale.

8.400 evrov bo občina De-
strnik letos namenila za fi nan-
ciranje humanitarnih in drugih 
društev s sedežem v občini. 1.800 
evrov je predvidenih za fi nanci-
ranje programov Turističnega 
društva Destrnik, 500 evrov za 
program Mostovi, ki je namenjen 
pomoči odvisnikom od prepo-
vedanih drog, ter 250 evrov za 
humanitarna društva, ki deluje-
jo izven občine. Za fi nanciranje 
športnih aktivnosti bo občina 
izplačala dobrih 8.000 evrov. Od 
tega 5.500 evrov za fi nancira-
nje rekreacije odraslih, 1.800 za 
športne prireditve in 770 evrov 
za fi nanciranje interesne športne 
vzgoje otrok. 4.000 evrov bo na-
menjenih kulturni dejavnosti, od 
tega 3.000 za redno letno delo-
vanje in 1.000 za prireditve. Nave-
dena sredstva bo občina razdelila 
po razpisih.

Na otvoritveni etno povorki se je 10.000 gledalcem predsta-
vilo 34 skupin iz sedmih držav, s približno 2.000 nastopajoči-
mi, od tega je bilo 11 etnografskih skupin iz tujine.

Na mednarodni karnevalski povorki se je 45.000 gledalcem 
v 44 skupinah predstavilo 2.500 udeležencev iz osmih držav, 
iz tujine je bilo osem skupin.

V karnevalski dvorani so organizirali šest nočnih in pet 
dnevnih dogodkov. Karnevalsko dvorano je obiskalo več kot 
20.000 obiskovalcev. 

Najpomembnejše novosti 
naslednjega Kurentovanja

Nekaj smeri novosti, ki bi lahko bile vpeljane naslednje leto, je bilo 
nakazanih: razmišlja se o direktnem televizijskem prenosu povorke, s 
sredstvi od plačila pravic bi si zagotovili denar, potreben za to, da pri-
vabijo na Ptuj tudi plačljive skupine. Doslej so bile namreč vse izmenja-
ve izvedene brezplačno. A nekatere skupine (npr. beneške) na takšno 
kompenzacijo niso pripravljene. 

Foto: Media24

kulturo, dediščino in tradicijo na 
čelu s kurentom ter resnično izži-
veti karnevalski duh.“ Izpostavil je 
podatek, da smo bili priča predsta-
vitvi kar 54 etnografskih skupin in 
33 skupin kurentov. 

Prav posebno pa je seveda tudi 
videnje letošnjega Kurentovanja 
17. princa ptujskega karnevala 
barona Jakoba Zekla Videmske-
ga, ki je dejal, da se za razliko od 
kurentov njegovo delo s koncem 
kurentovanja ne konča: „Opravljal 
ga bom tudi izven pustnega časa, 
še leto in pol, tja do ptujskega mar-
tinovanja leta 2020.« Direktorica 
Zavoda za turizem Ptuj Katja Gönc 

je ocenila, da je Kurentovanje po-
tekalo v skladu z zadanimi cilji in 
jih v večini tudi preseglo: končno 
jim je uspelo napolniti tudi staro 
mestno jedro. Dodala je še: „Dogo-

dek prerašča lokalne in nacionalne 
okvire ter je zaradi svojih posebno-
sti ustvarjen, da postane svetovna 
senzacija.«

Starše � Letno pridelajo 
1.000 litrov 

La brajde 
že 7 let
Leta 2012 je mestna občina 
Maribor občini Starše 
podarila cepič potomke 
stoletne žametne črnine. 
Takrat so se na občini 
odločilo, da bodo pridelovali 
svoj kvinton. Poimenovali so 
ga La brajde in ime zaščitili 
na Uradu za intelektualno 
lastnino.

K sodelovanju pri občinskem 
vinu so povabili tudi občane, ki 
lahko svoje grozdje darujejo. 
»Na občini se lahko prijavijo, da 
občinsko podjetje njihovo trto 
obreže in grozdje tudi potrga. 
Nekateri pa vse naredijo sami in 
nam grozdje le dostavijo,« je po-
vedala Suzana Hvalec iz občine. 

Pridelek je odvisen od vre-
menskih razmer, v začetku so 
nabrali do 500 litrov, pozneje pa 
vedno več. »V zadnjih dveh letih 
smo pridelali že več kot 1.000 
litrov,« pravi Hvalčeva in poja-
snjuje, da to vino uporabljajo 
predvsem kot poslovna darila, 
podarjajo pa ga tudi društvom 
za njihove prireditve.  

Tudi letos na občini pričakuje-
jo velik odziv, prijave za rezanje 
trte so že prejeli, prav tako pa 
so tudi že opravili slavnostno 
rez občinske trte. Na ta dan so 
pripravili tudi pester kulturni 
program z vinsko kraljico Maru-
šo Zelenjak. Za prijetno vzdušje 
na prireditvi so poskrbeli lokalni 
ljudski pevci, godci in folklorniki. 
Vsi zainteresirani pa so lahko do-
bili tudi cepič s certifi katom po-
tomke najstarejše trte iz občine 
Starše. 
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Slovenija je prvo vinsko 
kraljico dobila leta 1996

Vinska kraljica Slovenije promovira slovenska vina, 
vinogradništvo in vinorodne dežele, predstavlja slovenski 
turizem in kulturno dediščino ter širi kulturo pridelovanja, 
negovanja in kulturnega uživanja vina. Vsako leto jo na osnovi 
javnega natečaja izbere posebna komisija Pomurskega sejma. 
Za naziv se lahko potegujejo slovenske državljanke med 18. in 
25. letom starosti, ki se dokažejo tako s teoretičnim znanjem 
kot s praktičnimi veščinami. Prestol sta do zdaj zasedali le dve 
Spodnjepodravki: 12. vinska kraljica Slovenije je bila Svetlana 
Širec s Krčevine pri Vurberku, 22. pa Katarina Pungračič iz 
Drenovca pri Zavrču. Aktualna nacionalna vinska kraljica je Meta 
Frangež iz Gornje Radgone.

Foto: Jurij Šmigoc

Vinske kraljice pri Vidovi kleti v Vidmu pri Ptuju

Na predvečer gregorjevega je bila navada, da so se vaščani zbirali 
in metali luč v vodo. Kovači, lončarji, pletarji ter preostali rokodelci 
so na ta dan prenehali uporabljati oljenke, petrolejke ter druga sve-
tila. Dan je bil namreč že tako dolg, da niso več potrebovali dodatne 
svetlobe. Tako so zmagoslavje daljšemu dnevu nad nočjo praznovali s 
simboličnim metom luči v vodo. Voda pa ni odplavila samo teme, pač 
pa tudi vse tegobe, ki so morebiti pestile ljudi. V spomin tej tradiciji so 
že drugič to šego obudili v Lovrencu. 

Dogodek je pripravila Zveza kulturnih društev občine Kidričevo v 
sodelovanju s člani Prostovoljnega gasilskega društva Lovrenc na Dra-
vskem polju. Odziv je bil dober že prvič in tudi letos se je ob reki zbralo 
približno 300 ljudi. Od športnega igrišča do Polskave se je sprehodilo 
največ otrok, ki so svoje ladjice s svečko izdelali kar v vrtcu ali šoli. 

»Ker prepogosto pozabljamo na naše šege in navade, smo se odlo-
čili, da to lepo tradicijo obudimo. Prevečkrat namreč sprejemamo tuje 
in za nas nove običaje, na naše pa pozabljamo,« je povedala ena od 
organizatork Zdenka Frank in zagotovila, da bo spuščanje gregorčkov 
v Lovrencu postalo tradicija.

Ormoški ribiči so labodjega para nadvse veseli, saj kot pravijo, labo-
dov doslej tod še ni bilo. Tako so poskrbeli za hrano, na otoku sredi 
ribnika pa tudi za rastlinje, predvsem trstiko. »Laboda sta si že začela 
spletati gnezdo, očitno jima to mesto odgovarja. Upamo, da bosta 
tukaj ostala in si ustvarila družino,« je povedal predsednik ormoške ri-
biške družine Rado Antolič. Ribiči tako skrbno opazujejo zaljubljen par 
in upajo, da se bo družina kmalu povečala. Kot je še povedal Antolič, 
pa so na otoku sredi ribnika svoj dom našle tudi race. 

Gre sicer za vrsto laboda grbec, za katerega je značilen oranžen 
kljun s črno grbo. Labod grbec je po Evropi splošno razširjena vrsta, 
prav tako je zelo pogost tudi v Sloveniji, pravijo na Društvu za opa-
zovanje in proučevanje ptic Slovenije. Njegovo življenjsko okolje so 
počasne reke oziroma stoječe sladkovodne površine. Labodji pari pa 
so sicer pravi vzor zakonske zvestobe, saj samec in samica ostaneta 
skupaj celo življenje. Gnezdo praviloma zgradijo tako, da jih dobro 
skrijejo pred plenilci in radovedneži. Če je bila gnezditev uspešna, pa 
se labodji par na isto gnezdo vrača leto za letom. Velja še dodati, da 
je z labodi treba ravnati previdno, saj sta v času gnezdenja agresivna 
tako samec kot samica. 

Ormož � Zaljubljen labodji par 

Na ribniku naraščaj?
Poglede mimoidočih že dobra dva tedna privablja zaljubljen la-
bodji par, ki si je – kot vse kaže – mesto za gnezdenje izbral na 
lepo urejenem ormoškem ribniku.  

Lovrenc na Dravskem polju � Gregorčki zaplavali 
po Polskavi

Lučke v pozdrav pomladi
Ob reki Polskavi so na predvečer gregorjevega obudili star 
običaj in s spuščanjem gregorčkov pozdravili daljši dan. Prvič 
po dolgih letih so to storili že predlani. Lansko leto je dogodek 
zaradi poplavljanja Polskave odpadel, letos pa so ponovno pri-
vabili veliko ljudi, predvsem otrok.

Foto: MH

Na ormoškem ribniku že dobra dva tedna občudujejo labodji par in 
upajo, da se bo družina povečala.

Foto: Arhiv ZKD Kidričevo

Najmlajši so ob pomoči lovrenških gasilcev ladjice s svečko spustili v 
Polskavo.

Zdaj že nekdanja kraljica je 
odraščala na kmetiji na najbolj 
vzhodni točki Haloz tik ob sloven-
sko-hrvaški meji, kjer se z vinogra-
dništvom, vinarstvom in turizmom 
ukvarjajo že pet generacij. Pri de-
vetih letih je na ocenjevanju vin v 
Gornji Radgoni prvič videla vinsko 
kraljico Slovenije in si zaželela, da bi 
se v tej vlogi nekoč preizkusila tudi 
sama. Pri 21 letih si je krono zares 
nadela in jo tudi odlično nosila: slo-
venska vina je promovirala na okoli 
115 raznovrstnih dogodkih po vsej 
državi, povabili so jo tudi na Hrva-
ško, v Avstrijo, Italijo in Nemčijo.

Priznala je, da je bilo kraljevanje 
kljub pripravam precej naporno: 
»Krona mi je bila kdaj tudi malo v 
breme; ko so recimo vsi doma na 

Zavrč, Slovenija � Pogovor z 22. vinsko kraljico Slovenije Katarino Pungračič

Si najboljših vin ne privoščimo 
ali nas ne zanimajo?
Katarina Pungračič iz Drenovca pri Zavrču, 22. vinska kraljica Slovenije, je januarja kraljevanje pre-
dala svoji naslednici. Pozanimali smo se, kako težka je bila krona in predvsem, kako dragocen bo njen 
zlati odblesk.

Foto: ČG

Katarina Pungračič

Trend se spet obrača 
k belim vinom

Katarina Pungračič je povedala, da Haloze sodijo med 5 % 
najboljših vinorodnih leg na svetu: »Haloze so bile vedno pre-
poznavne po belih vinih, že Marija Terezija je ta prostor rezervi-
rala za suha bela vina. Vozili so jih na dunajski dvor, nikdar jih 
niso spili domačini; delavcem v vinogradih so dali piti tuklo …« 
Trendi, ki vladajo vinarskemu svetu, so Halozam spet naklonje-
ni: »Zadnjih nekaj let so bila v modi predvsem rdeča vina, zdaj 
se je trend spet obrnil k belim. Sploh nezahtevnim potrošnikom 
so všeč sveža bela vina, vse več ljudi se nagiba tudi k močnim, 
zorjenim, težjim belim vinom.«

Opozorila je, da imajo haloški vinogradniki in vinarji težave s 
(pre)majhnimi količinami vina za trg: »Problem je še promocija, 
pa tudi nobenega zaledja ni; Haloze nekih turističnih kapacitet 
(prenočišča, gostinski obrati) nimajo. V preteklosti je bila težava 
tudi nepovezanost haloških vinogradnikov in vinarjev, kar pa se 
z Vinarsko zadrugo Haloze izboljšuje.«

kmetiji delali, jaz pa sem se morala 
urediti, spakirati in se odpeljati na 
drugi konec Slovenije … Vse skupaj 
je bila velika odgovornost, tako da 
mi je ob predaji krone naslednici v 
resnici tudi malo odleglo. Sem pa 
v tem letu osebnostno zelo zrasla, 
naučila sem se javnega nastopanja 
in komuniciranja, sklenila sem šte-
vilna nova poznanstva in pridobila 
zlate izkušnje, ki me bodo spremlja-
le vse življenje.«

Kot kraljica je opominjala pred-
vsem, da imamo v Sloveniji ogrom-
no vin višjega kakovostnega (in za-
radi tega tudi višjega cenovnega) 
razreda: »A jih žal ne znamo ceniti. 
Ali si jih ne privoščimo ali pa nas 
preprosto ne zanimajo, ne vem. 
Kupujemo tuja vina ali vina nižjega 
kakovostnega razreda, višji kako-
vostni razred pa izvozimo. Podob-
no je tudi na naši turistični kmetiji: 
višji cenovni razred, torej buteljčna 
vina, prodamo tujcem.«

»Ta breg je moj dom«
Kljub številnim kraljevskim obve-

znostim je Pungračičeva opravila 
vse obveznosti študija agrikulture 
in okolja na mariborski Fakulteti za 

kmetijstvo in biosistemske vede. 
»Prihodnji mesec bom diplomirala 
iz analize podjetniške dejavnosti na 
naši kmetiji, čaka me samo še zago-
vor diplomske naloge. Profesorjem 
se moram zahvaliti, da so mi omo-
gočili vaje nadomeščati s kakšnim 
drugim delom,« je povedala. Se je 
pa v prid kroni morala odreči šte-
vilnim prostočasnim aktivnostim, 
tudi konjeniškemu športu …

Presenetila in ganila jo je velika 
podpora v domačem okolju: »Celo 
čez mejo, na Hrvaškem, so bili zelo 
veseli in ponosni name. Občina 
Zavrč se je izkazala kot zlati po-
krovitelj vinske kraljice Slovenije. 
Pomagala so mi tudi podjetja iz do-
mače občine, sosedje, vsi. Še zdaj 
me, kamorkoli pridem, predstavijo 
kot nekdanjo slovensko vinsko kra-
ljico. Enkrat kraljica, vedno kraljica 
…« Kam natanko jo bo pot odnes-
la, še ne ve, zagotovo pa smeri ne 
bo bistveno spremenila: »Tako s 
turizmom kot vinogradništvom in 
vinarstvom se res rada ukvarjam, 
zato si delovno mesto zase skušam 
ustvariti na naši kmetiji. Ta breg je 
moj dom!«
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Pridobitve Strojne šole ŠC Ptuj 
– dve računalniško vodeni stru-
žnici in računalniško voden rezkal-
ni stroj –, ki so jih tokrat skupaj s 
prenovljenimi delavnicami predali 
namenu, so vredne kar 225.000 
evrov. „Novo opremljeni delavnici 
sta namenjeni poučevanju dijakov 
v programih oblikovalec kovin in 
strojni tehnik, pa tudi odraslim za 
pridobivanje znanja in veščin z izo-
braževalnih programov operater, 
programer in tehnolog CNC-stro-
jev. Poučevanje v obeh delavnicah 
bo kvalitetnejše in prijetnejše za 
dijake in odrasle, pa tudi za učite-
lje,“ je na otvoritvi novih delavnic 
minuli teden dejal direktor Šolske-
ga centra Ptuj Oton Mlakar.

Stroje, nameščene v delavnicah, 
so kupili iz svojih sredstev, brez so-
fi nanciranja ministrstva. Za sodelo-
vanje se dogovarjajo tudi z nekate-
rimi večjimi podjetji – zraven Talu-
ma, s katerim uspešno sodelujejo 
že vrsto let, tudi z Magno.

Nove pridobitve so pomembne 
iz več razlogov: posodobili bodo 
lahko praktični pouk in dijake 
pripravili na delo. Investicija je po-
membna tudi za iskalce zaposlitve 

in zaposlene v podjetjih za delo na 
produkcijskih strojih – takšnih, kot 
jih dejansko uporabljajo v proizvo-
dnji. Vrednost obeh novih stružnic 
je več kot 100.000 evrov, rezkalni 
stroj je nekoliko starejši, njego-
va vrednost pri nakupu pa je bila 
125.000 evrov. Kot poudarja Mla-
kar, so z novimi pridobitvami zelo 
zadovoljni, želijo pa si še en raču-
nalniško voden rezkalni stroj.

Na Šolskem centru so poskr-
beli tudi, da so stroji nameščeni 

v modernejše in lepše prostore. 
Delavnici so prepleskali, opremili 
z novim pohištvom in devetimi 
računalniki ter ustreznim orodjem 
za stroje. Tudi to je bil za zavod 
velik zalogaj, več kot 10.000 evrov. 
Po zaslugi dobrega sodelovanja z 
gospodarstvom so si uspeli zago-
toviti donacijo, Talum Kidričevo 
je prispeval 3.000 evrov. Otvori-
tve delavnic se je v imenu ome-
njenega podjetja udeležila Vlasta 
Stojak, pomočnica direktorja za 

kadrovsko področje. Sodelovanje 
podjetja in šole Mlakar ocenjuje 
kot zelo dobro za oba partnerja.

Zadovoljstvo, da jim je uspelo 
posodobiti opremo, je izrazil tudi 
Bojan Lampret, ravnatelj Stroj-
ne šole Ptuj. Kot je dejal, sta novi 
delavnici pomembna pridobitev, 
saj bo poučevanje kvalitetnejše 
in prijaznejše tako dijake, odrasle 
udeležence izobraževanja in ne na-
zadnje za učitelje.

Ptuj � Novi delavnici za strojnike

Dijaki se učijo na strojih za 250.000 evrov
Za usposabljanje dijakov in odraslih so primerne delovne razmere, med drugim stroji, izjemno pomembne. Ker so ti 
velikokrat zelo dragi, je zagotovitev sredstev zanje velik zalogaj. Na Šolskem centru Ptuj se znajdejo po svoje. Tokrat so 
odprli dve novi delavnici, v katerih je več kot 225.000 evrov vredna oprema za učenje.

Votolenova, ki je sicer ustvarjalna tudi na drugih področjih umetno-
sti, tokrat preseneča z daljšo formo pesmi, vsaj v večini zbirke. Zbirka 
Tudi brez peruti sem ptica že z naslovom daje čutiti, da gre za mrač-
nejša občutenja, hkrati pa naslov nakazuje tudi izhod iz le-teh; namreč 
ptica je ptica, četudi nima peruti, lahko (po)leti.

Zbirka je razdeljena na temačnejši del, kjer slutimo stisko človekove 
duše, ki se kljub stisnjenosti in različnim razočaranjem skobaca iz čr-
nogledosti in domnevne brezizhodnosti. In res, v drugem razdelku, za 
katerega so značilne krajše pesniške oblike, se lirskemu subjektu svet 
in sobivanje v njem in z njim osvetli. Pesnica ne uporablja ločil, rime ni, 
je pa mojstrica v izumljanju novih izrazov, kot npr. odmladela mlahov-
ka, česar se je posluževala že v dosedanjem pesnjenju. Zanimive so 
tudi označbe ob začetku vsake pesmi, saj pesnica pesmi ne naslavlja. 

Zbirko je posvetila sinovoma Tadeju in Urošu, spremno besedo pa 
je v svojem udarno močnem stilu napisal Ivan Cimerman. Slovenski 
literarni prostor je torej dobil še eno pesniško zbirko avtorice, ki je 
pred tem izdala nadvse odlično zbirko Na lepi postelji iz peska, ki so 
jo opazila nekatera zveneča literarna imena, a jo premalo pogumno 
javno označila. 

Sonja Votolen je prejela vrsto nagrad v Italiji, kjer je že pripravlje-
na na izid njena dvojezična zbirka izpod prevodnega peresa in izbora 
Jolke Milič.

V številnih kavarnah po vsem svetu bodo za en dan zamenjali plačil-
no valuto; na pobudo dunajske pražarne kave Julius Meinl bo ta dan 
kavo ali čaj namreč mogoče plačati kar z avtorskimi verzi. V Sloveniji 
bo takšnih gostinskih lokalov okoli 70, nam najbližji so Feluka Nova na 
Ptuju, Gams v Slovenski Bistrici in Dioniz v Ljutomeru. Pesniška pobu-
da Plačaj z verzom bo že šesto leto zapovrstjo (v naši državi pa peto) 
ljudi spodbujala, da si vzamejo trenutek zase, poiščejo navdih in se s 
pisanjem poezije povežejo z drugimi.

Letošnji svetovni dan poezije bo spremljala znanstvena raziskava, 
kaj se dogaja v naših možganih, ko beremo poezijo. Poleg tega bodo 
priložnostni (no, pa tudi uveljavljeni) poeti letos dobrodelni: za vsak 
avtorski verz bo podjetje Julius Meinl prispevalo 30 centov Slovenske-
mu združenju bolnikov z limfomom in levkemijo L&L, za rehabilitacijo 
bolnikov s krvnimi raki. Organizatorji dogodka po izkušnjah iz minulih 
let v naši državi pričakujejo približno 8.000 verzov.

Pesnik Feri Lainšček, ki se bo pobudi Plačaj z verzom pridružil tudi 
letos, je dejal: »Čeprav poezija ni bila ustvarjena, da bi kaj lajšala in 
zdravila, temveč se temu kvečjemu upira in izmika, iz dneva v dan 
najde mnoge bralce, ki si z njo pomagajo in pravijo, da jim je bolje. 
Tudi v tem je čudež poezije in njena presežna moč, ki se razumskemu 
dojemanju izmika.«

Spodnje Podravje, Slovenija � Svetovni dan poezije

Pesniški verzi letos 
z dobrodelno noto
Ta četrtek, 21. marca, bomo na pobudo Unesca obeležili svetov-
ni dan poezije. Pesništvu boste lahko nazdravili z (brezplačno, 
a navdihnjeno) skodelico kave ali čaja.

Foto: MŠ

Podravje � Izšla nova knjižna zbirka Sonje Votolen

Tudi brez peruti sem ptica
Pesnica Sonja Votolen je marca izdala novo pesniško zbirko z 
naslovom Tudi brez peruti sem ptica.

Na gregorjevo je ormoška enota 
Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož 
v sodelovanju z Zgodovinskim 
društvom ter Hortiturističnim dru-
štvom Ormož pripravila združeni 
prireditvi. V uvodu so na ogled 
postavili razstavo Odtenki poezije 
likovne šole in galerije Artdidakta 
Maribor, na kateri 30 avtorjev raz-
stavlja 32 del v različnih tehnikah in 
dimenzijah. Kot je povedala vodja 
ormoške muzejske enote Nevenka 
Korpič, je Jasmina Granduč udele-
žence likovne šole postavila pred 
prav poseben izziv. Poiskati so 
morali pesem slovenskega pesnika 
ali pesnice, lahko so jo tudi sami na-
pisali, nato pa so vizualizacijo pod 
Jasmininim vodstvom v poljubni 
tehniki prenesli na platno. »To jim je 
vzelo nekje dobre tri mesece časa 
in dela, da nam je uspelo pripraviti 

tako krasno razstavo. Posebnost 
razstave je tudi ta, da so ob slikah 
razstavljene pesmi, o katerih so na-

tečajniki slikali,« je na odprtju raz-
stave pristavila vodja šole Jasmina 
Granduč in dodala, da so ustvarjali 

udeleženci, stari od šest do tudi 
nad 70 let. Kot je še povedala, vsa-
ko leto pripravijo vsaj dve razstavi 
– ena je tematska, druga pa prikaže 
celoletno ustvarjanje šole. Izjemno 
odmevna je bila razstava MARiBOR 
– perspektive mesta, ki je prikazala 
drugačen, barvit Maribor. Razstavo 
je odprl direktor Pokrajinskega mu-
zeja Ptuj-Ormož Aleksander Loren-
čič, prireditev pa je z igranjem na 
diatonično harmoniko popestrila 
Katja Strelec, dijakinja predšolske 
vzgoje na Gimnaziji Ormož. 

Sledil je zanimiv pogovor s Ptu-
jčanom Mikijem Prstecem, ki ga je 
pozitivno razmišljanje po desetle-
tjih dela v šolstvu in ukvarjanju z 
glasbo ter po ostalih preizkušnjah 
pripeljalo na sam svetovni vrh v ve-
teranski atletiki.

Ormož � Odprtje razstave in pogovor

Na ogled Odtenki poezije
V beli dvorani ormoške grajske pristave se z razstavo Odtenki poezije predstavlja galerija in likovna šola Artdidakta iz 
Maribora. 

Foto: MH

Vodja galerije in likovne šole Artdidakta Jasmina Granduč

Foto: Črtomir Goznik

Foto: ČG 

Delavnici so skupaj z novimi stroji namenu predali minuli teden.

Glede ugodnosti, ki jih bodočim 
steklarjem ponuja Steklarna Roga-
ška, je Mateja Cverlin iz kadrovske 
službe podjetja povedala, da di-
jakom v prvem letniku nudijo 250 

evrov nagrade za vajeništvo, v dru-
gem 300 evrov in v tretjem letniku 
400 evrov. Poleg tega dobijo tudi 
štipendije, ki se mesečno gibljejo 
med 200 in 270 evrov. Prav tako 

jim steklarna zagotavlja potrebno 
zaščitno opremo, malico, povrnejo 
jim tudi potne stroške. 

Cverlinova je še dejala, da bodo 
letos zaposlili šest deklet, ki so se 

izobraževale v programu steklar. 
Lani so zaposlili na področju piha-
nja stekla 18 novih delavcev, na po-
dročju brušenja pa 13. 

Rogaška Slatina � Šolski center v škripcih 

Zanimanja za poklic steklarja zelo malo 
Na februarskih informativnih dnevih v Šolskem centru Rogaška Slatina, ki edini v Sloveniji izobražuje za steklarja, 
je bilo za ta poklic kljub številnim ugodnostim izkazano relativno malo zanimanja. Za ta poklic so namreč zanimanje 
izkazali le štirje bodoči dijaki, za poklic tehnik steklarstva pa osem mladih.
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Primorska glasbena zasedba 
Biseri je na odru od leta 2006. 
Prepoznavni so po svoji drugač-
nosti in energičnih nastopih. Bi-
seri so: Sabina Klepčar (pevka), 
Alen Klepčar (harmonika), San-
di Morel (bas) in Marijan Novak 
(kitara). Vsi so zelo izkušeni in 
šolani glasbeniki, vsak igra več 
več instrumentov. 

Ime Biseri so si nadeli, ko so 
bili še otroci, zato za tem ne stoji 
nobena globoka zgodba, njim pa 
je še danes všečna, pravijo. Znani 
so tudi po tem, da se lotijo vsega. 
Na njihovih nastopih se lahko ob-
činstvo zabava na vse zvrsti glas-
be. Avtorske skladbe so v veliki 
večini delo vodje ansambla Alena 
Klepčarja. Repertoar za nastope 
je sestavljen z okusom vseh štirih 
članov in dodatnega člana Davida 
Krušvara, ki na njihovih nastopih 
igra bobne, tudi zato je njihov re-
pertoar tako zelo raznolik.

Energičnost je njihov zaščitni 
znak. Še vedno so in bodo ver-
jetno ostali razigrani, nasmejani, 
pa še zabavajo se radi. Doslej so 
v narodno-zabavno glasbo vnašali 
elemente drugih zvrsti, ustvariti pa 
želijo avtorske skladbe tudi v dru-
gih zvrsteh glasbe, ki jih imajo radi. 
Prvo zgoščenko pod naslovom Tri 
ljubice so izdali ob 5-letnici an-
sambla leta 2011, dve leti kasneje 
je izšla druga pod naslovom Punči, 
ni debate, leta 2017 pa je izšla nji-
hova tretja zgoščenka z naslovom 

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —   Ansambel Biseri

Energični, drugačni in razigrani
glasbeni uredniki, menedžerji in 
drugi „organi“, ki vplivajo na sce-
no, predvsem pa poslušalci v konč-
ni fazi. Misli pa, da se trgu vedno 
ponuja tisto, kar ljudje hočejo, 
tudi če čez leta nastane to nekaj, 
česar nek ansambel noče. Takrat 
pač pride na površje nekdo drug. 
Vedno gre za nihanje sinusoide, še 
dodatno obrazloži Alen svoje mne-
nje o smereh v narodno-zabavni 
oz. glasbi nasploh.

„Za nekoga, ki je na začetku 
poti, so festivali defi nitivno od-
skočna deska, ki te lahko spravi v 
medije, sploh če si dober. Res pa je, 

da je bilo to v preteklosti veliko laž-
je. Danes pa po mojem festivali ni-
majo več takšne teže in vpliva, kot 
so ga imeli nekoč. Tudi vse manj je 
znanih imen, obiskovalcev in me-
dijskega izpostavljanja,“ o festivalih 
nekoč in danes pove Alen Klepčar.

Biseri so odločeni svojo glasbe-
no zgodbo peljati naprej, ustvarjati 
to, kar imajo radi, v čemer uživajo 
sami in skupaj z njimi občinstvo. 
Že v kratkem se bodo lotili novih 
skladb, videospotov in projektov, 
ki bodo še bolj energični, kot so 
bili doslej, napovedujejo. Bliža 
se poletje in s tem glavna sezona 
nastopov v letu, tako da že pridno 
vadijo, posodabljajo repertoar in se 
kot vedno, že od leta 2006, prip-
ravljajo na eno samo veliko zabavo, 
ki jo želijo deliti z glasbenimi nav-
dušenci po vsej Sloveniji in tudi v 
tujini.

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Biseri

KerToJeŽur z 10 avtorskimi sklad-
bami vodje Alena Klepčarja, ki so 
jo posneli v lastnem snemalnem 
studiu.

Nastopajo povsod, kamor jih 
povabijo. Doslej so obredli že celo 
Slovenijo, pa tudi v tujini so že na-
stopali. Zadnja leta sicer prednost 
dajejo večjim javnim dogodkom. 
Od vseh nastopov v zadnjem ob-
dobju jim bosta v posebnem spo-
minu ostala njihova zadnja dva 
lastna koncerta v domači Pivki. 
Dvorano so napolnili do zadnje-

ga kotička, v zraku je bilo polno 
čustev, pokalo je od dobe volje in 
dobre zabave. Vse je tudi posnela 
nacionalna televizija, posnetke pa 
so predvajali že tudi na več drugih 
televizijskih postajah, tako da so 
lahko uživali tudi drugi, ki na kon-
certih niso bili.

O tem, ali gre slovenska naro-
dno-zabavna glasba v pravo smeri, 
bi se dalo napisati celo knjigo. Alen 
pa je prepričan, da gre vsaka glasba 
vedno v pravo smer. V smer, ki so si 
jo določili ansambli, organizatorji, 

V teku je ena odmevnejših pre-
ventivnih akcij »40 dni brez alko-
hola«, h kateri že 14. leto zapored 
spodbuja Slovenska karitas s soor-
ganizatorjema Javno agencijo Re-
publike Slovenija za varnost pro-
meta in Zavodom Med.Over.Net. 
Letošnja akcija poteka pod geslom 
Za odgovoren odnos do alkohola, 
»in to doma, na cesti, v službi pri 
delu, v družbi oziroma kjer koli in s 
komer koli smo«.

Statistika v povezavi z alkoho-
lom v Sloveniji je precej kruta. Po 
besedah generalnega tajnika Slo-
venske karitas Cveta Uršiča sporo-
ča, da samo zaradi bolezni in stanj, 
ki so izključno povezana z alkoho-
lom, ter prometnih nesreč, ki jih 
povzročijo alkoholizirani vozniki, 
letno v povprečju umre vsaj 1.000 
oseb. Alkohol pa pogosto vodi tudi 
v druge oblike nasilja v družinah, na 

delovnem mestu, med vrstniki in je 
velikokrat posledica ali pa vzrok za 
brezposelnost in revščino. 

Nad evropskim 
povprečjem po 
umrljivosti zaradi 
alkohola

Po podatkih Nacionalnega inšti-
tuta za javno zdravje (NIJZ) vsak 
dan zaradi razlogov, povezanih 
izključno z alkoholom, umreta 
najmanj dve osebi. V obdobju 
2011–2015 so zabeležili 4.361 takih 
smrti, umrlo je 3.417 moških in 944 
žensk. Umrljivost prebivalcev Slo-
venije presega evropsko povpre-
čje, opozarjajo ter dodajajo, da je 
tvegano in škodljivo pitje vzročno 
povezano tudi z več kot 200 različ-
nimi boleznimi in poškodbami.

Zdravstveni stroški 
enkrat večji od trošarin 
od alkohola

Alkohol poleg prevelikega krv-
nega davka predstavlja tudi veliko 
fi nančno breme v državi. »Ocena 
zdravstvenih stroškov, ki so pove-
zani s pitjem alkohola, je v Slove-
niji v letih 2012–2016 v povprečju 
znašala 147 milijonov evrov letno. 
Če prištejemo še grobo oceno ne-
katerih drugih stroškov (npr. pro-
metne nezgode, nasilje v družini), 
se ta številka zviša na 228 milijo-
nov evrov na leto. Za primerjavo: 
v zadnjih letih vsako leto v državni 
proračun s trošarinami od alko-
hola in alkoholnih pijač dobimo 
približno 103 milijone evrov,« ugo-
tovitve s številkami podkrepijo na 
NIJZ.

V samem svetovnem 
vrhu po porabi alkohola 

Da je čezmerno pitje pri nas še 
kako prisotno, kažejo tudi nasled-
nje številke: skoraj polovica Slo-
vencev (43 %), starih 25 do 64 let, 
čezmerno pije alkohol. Po podat-
kih zadnje raziskave NIJZ je poraba 
v letu 2016 znašala 10,5 litra čiste-
ga alkohola na prebivalca, upošte-
vajoč samo starejše od 15 let. Naj-
več se je popilo piva, sledijo vino 
in žgana pijača. Vzpodbudno je 
sicer, da se je v primerjavi z letom 
prej znižala za liter na prebivalca v 
tej starostni skupini, a je še vedno 
previsoka. Poleg registrirane pora-
be alkohola pa predstavlja za Slo-
venijo veliko težavo tudi obsežna 
neregistrirana poraba alkohola iz 
domače proizvodnje.

Slovenija, Podravje � Si upate? 40 dni brez alkohola!

Zaradi alkohola na leto umre 1.000 oseb
Kruta statistika v povezavi z alkoholom: zaradi bolezni in prometnih nesreč, povezanih z alkoholom, letno v povprečju umre vsaj 1.000 oseb. 

Foto: Media24

Povprečen Slovenec spil 10,5 litra 
čistega alkohola
Preračun registrirane porabe alkohola v litrih čistega (100 %) alkohola na 
prebivalca Slovenije, starejšega od 15 let
2015 2016
11,5 l čistega alkohola, in sicer:
5,7 l v obliki piva
4,9 l v obliki vina
0,9 l v obliki žgane pijače

10,5 l čistega alkohola, in sicer:
4,3 l v obliki piva
5,3 l v obliki vina
0,9 l v obliki žgane pijače

Preračun registrirane porabe alkohola v litrih po vrsti alkoholne pijače na 
prebivalca Slovenije, starejšega od 15 let
2015 2016
114,6 l piva 87,0 l piva
44,5 l vina 48,4 l vina
2,2 l žgane pijače 2,1 l žgane pijače

Vir: NIJZ

»Brezalkoholno« odločitev 
potrdite na Facebooku

Akcija 40 dni brez alkohola poteka od srede, 6. mar-
ca, do sobote, 20. aprila 2019, v znamenje solidarnosti 
z vsemi, ki trpijo zaradi nasilja, nesreč in bolezni, ki so 
posledica alkohola.

Sodelujete tako, da v času akcije ne uživate in ne po-
nujate alkohola. Svojo odločitev lahko simbolično potr-
dite na www.brezalkohola.si in na Facebooku.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Najbrž niste spregledali ali preslišali povabila družbe Radio-Tednik Ptuj in turis�čne agencije Sonček na izlet 
v Toskano, na katerega so vabljeni bralci Štajerskega tednika in Radia Ptuj. Že ta konec tedna bo. In v tem 
povabilu ima eno pomembnih vlog bučelato, �pična toskanska sladica, pravi vabilo.
Ni nam dalo miru, pa smo pobrskali po spletu, kaj sladkega in okusnega nas čaka v mestecu Lucca, in smo se 
lo�li peke. Spekli  smo – janežev šarkelj. To je namreč buccellato di Lucca.
Verjamem, da se vsi ne boste mogli odpravi� na izlet z Radiem-Tednikom. Ampak �s�, ki bomo ostali doma, 
se ne bomo ravnali po slovenski ljudski pesmi, ki pravi: »Ti boš pa doma ostala, suhe žemlje ribala.« Kar 
doma si bomo pričarali delček izleta in si spekli bučelato. 
Pečemo bučelato iz Lucce
Buccellato (izgovorimo: bučelato) je �pičen sladki kruh iz mesta Lucca, njegovo ime pa izvira iz rimskih časov, 
ko je izraz buccellatum označeval kruh za vojake; pri nas bi mu rekli šarkelj – šarkelj iz Lucce.
Sestavine: za testo: 550 g moke, 150 g sladkorja, 10 g svežega kvasa, pribl. 220 ml mlačne vode, 1 rumenjak, 
50 g masla, 50 g rozin, 20 g janeža, 1/4 žličke soli, olivno olje; za premaz: 1 beljak, 2 žlici vode, 2 žlici sladkorja.
Pa se lo�mo dela.
Rozine namočimo v topli vodi. Moko in sladkor damo v mešalnik (uporabljamo spiralas� nastavek za meša-
nje, ne metlice!). Kvas zdrobimo, ga v skodelici razmešamo s polovico vode, vlijemo k moki (nič ne čakamo, 
da kvas zraste, čakali bomo pozneje) in mešamo. Med mešanjem prilijemo preostalo vodo. Ko testo vpije vso 
vodo, dodamo rumenjak in na drobne kocke narezano maslo. Pri nizki hitros� mesimo, da dobimo gladko, a 
še vedno malce lepljivo testo. Nazadnje primešamo janež, odcejene rozine in sol ter mešamo, da se rozine 
lepo razporedijo po testu. Z naoljenimi rokami vzamemo testo iz mešalnika, ga položimo na naoljeno desko 
in oblikujemo kroglo. To položimo v naoljeno skledo, pokrijemo s folijo za živila in pus�mo na toplem ras� 
okrog tri ure. Nato testo vrnemo na naoljeno desko in ga nežno oblikujemo v dolgo klobaso. Klobaso položi-
mo v pomaščen model za šarkelj (naš je imel premer 24 cm, pa bi lahko bil še večji, saj je bučelato narastel 
skoraj čisto do vrha!). Če nimamo modela za šarkelj, uporabimo okrogel pekač za torte, v sredino postavimo 
skodelico (takšno, ki bo preživela temperaturo okrog 200 stopinj Celzija) in testo položimo okrog nje. Oba 
konca testa 'zlepimo' skupaj, da dobimo lep venec. Testo po vrhu večkrat zarežemo (ali ga prepikamo), da 
bo lepše vzhajalo, in ga pus�mo na toplem eno uro. Pečico segrejemo na 180 stopinj Celzija. Sladkor zme-
šamo z vročo vodo, da dobimo sladek sirup; sirup prilijemo k beljaku in ga stepamo z vilicami, da se speni. Z 
mešanico premažemo vzhajan venec in ga pečemo 45 minut pri 180 stopinjah Celzija, da postane zlatorjav. 
Razrežemo povsem ohlajenega (če lahko tako dolgo čakate; mi nismo, smo jedli kar mlačnega).
Ponekod namesto v obliko venca bučelato oblikujejo v več manjših štručk (kot kakšna čabata). 
Tako, sedaj pa si na mizo postavite nekaj poševnega (namesto stolpa v Pisi), zavr�te si kakšno italijansko 
muziko, skuhajte si čaj ali kavo in se sladkajte z bučelatom. Dober tek.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

polnjena paprika, 
pire krompir, breskov 
kompot

ohrovt v omaki s 
krompirjem, kuhana 
govedina, jogurtovo 
pecivo

špargljeva kremna 
juha, kislo zelje s 
pečenicami, krompir 
v kosih, kakavove 
rezine

prežganka, ocvrti 
lignji, francoska 
solata, puding

golaž, kruhovi cmoki, 
princeske

juha iz hrbtiščnih 
kosti z jetrnimi cmoki, 
pražen krompir, 
hren, solata, janežev 
šarkelj (bučelato)

ričet s prekajenim 
mesom, palačinke

Toskanski bučelato iz Lucce pri nas domaToskanski bučelato iz Lucce pri nas doma

Ne nazadnje, liste (tudi korene) hrena lahko uporabimo tudi za 
zdravljenje rastlin. Pripravek iz njih namreč deluje na preprečevanje 
okužbe in širjenje monilij in sivih plesni.

Priprave na sajenje
Najtežje pri hrenu je dobiti začetni sadilni material, saj ga na trgu 

ni. Hren namreč pridelujemo iz reznic – manjših korenov stare ra-
stline. 

Začnete lahko tudi s kupljenimi koreni, a boste potem pridelek 
dobili šele naslednje leto. Zdaj, v času velike noči, je to najlažje, saj je 
na tržnici tudi hren na mizah nekaterih pridelovalcev. Ta je najbolj-
ši, saj je svež. Lahko pa vam kdo za začetek nekaj reznic (korenin) 
odstopi, izkoplje, če ima hren na vrtu. Na vrtu imate mnogi namreč 
divje rastoč hren, ki ga potem izkopavate, in korenine, kakršne pač 
so, uporabljate v prehrani. Te vsaj za palec naše roke debele korenine 
lahko izkoristite za začetek. 

Preprosto izkopljete eno rastlino s korenino, porežite tiste stranske 
korenine, ki so debele za kot palec ali nekaj več, dolge pa 30–40 cm.

Hren sodi v družino križnic, kar upoštevajte pri izbiri gredice za 
sajenje. Vsaj tri leta naj ne bi na njih rasla katera izmed kapusnic (ze-
lje, cvetača, ohrovt …) ali drugih križnic, redkve, repe, kolerabe … 
Potrebuje globoko in dobro pripravljeno zemljo z veliko hranil. Ne 
mara pa neposrednega gnojenja s hlevskim gnojem. Odlično pa se 
obnese gnojenje s kompostom, ki mora biti povsem preperel in ga 
uporabite nekje 10–15 l/m2. S kompostom lahko gnojimo jeseni ali 
14 dni pred sajenjem hrena. Vendar toplo priporočam, da so gredi-
ce za sajenje pripravljene že v jeseni, saj potrebuje hren globoko in 
dobro pripravljeno zemljišče. Čez zimo se grude razgradijo, zemlja 
dovolj sesede, zato ostaja zemlja na gredi dalj časa rahla in odcedna. 
V težjih zemljiščih priporočam sajenje na dvignjene gredice. Med-
vrstna razdalja sajenja hrena je 50–70 cm, v vrsti ga sadimo 50 cm 
narazen. Sadimo torej korenine.

korenine. Nato korenino položite vodoravno nazaj in jo dobro osip-
ljite, tudi preko listov, podobno kot krompir. 

Hren v zemlji tudi prezimi, zato imate v jeseni dve možnosti. Naj-
boljša je, da korene izkopavate sproti, kolikor jih potrebujete. Lahko 
pa seveda oktobra ali novembra v suhem dnevu izkopljete vse in jih 
hranite na enak način kakor korenje: v hladilnici, v kleteh v pesku, 
žagovini ali listju …

Na spodnjem delu, ki ga niste očistili, boste našli dovolj sadik, reznic 
za naslednje leto, zgornji del, ki ostane gladek, pa uporabite za hrano. 

To je vse. Sliši se enostavno, a varstvo rastlin pred škodljivci ni 
tako zelo enostavno. Napadajo ga vsi škodljivci, ki so nevarni tudi 
zelju in njegovemu sorodstvu. Najbolj zoprn je bolhač, a tudi drugi 
škodljivci se ga ne ogibajo. Če želimo delati na ekološki način, po-
tem se moramo tudi na vrtu držati zakonodaje in uporabiti samo v 
Sloveniji v hrenu registrirane pripravke, pa še ekološki morajo biti. 
In teh je natanko 0. Torej v trgovini ne morete kupiti ničesar. Med 
domačimi pripravki pa si lahko naredite pripravek iz listov rabarbare, 
pelina ali vratiča. Bolhače močno odvrača mokra, z zelenimi zastirka-
mi prekrita zemlja in vonj po paradižniku in pepelu.

Pridelava lepega, debelega hrena ni lahka, ni pa tudi tako zaplete-
na, kot se zdi na prvi pogled, samo začeti je treba.

Še delo v tem tednu
Ker vidim, da ste nekateri že sadili krompir, naj vas še enkrat 

opomnim, poglejte koledar. Lahko se posadi nakaljen, mlad krom-
pir, ki ga boste izkopali prej, kot bo zbolel. Lahko pa sadimo letne 
sorte solate, predvsem ljubitelji mehkolistnih sort si dajte zdaj duška. 
Posadite por, čebulo, česen (zadnji čas), prav tako je že pozno za setev 
graha in boba. Posejete lahko tudi mesečno redkvico in rukolo, pa 
azijske listnate rastline. Kmalu boste lahko sadili tudi hren. Za setev 
korenčka in peteršilja na prosto je še zelo prezgodaj.

a 

k 

Foto: Miša Pušenjak

Sajenje
Sadike (reznice) sadimo v aprilu, zemlja naj ima nekje med 10 in 15 

°C. Sadimo jih tako, da izkopljemo jarke 20–30 cm globoko. Koreni-
ne, sadike polagamo vodoravno, vse v isto smer. To je pomembno za 
poletno čiščenje korenov. Korene polagate tako, da bo med koreninami 
10 cm razmik. Po končanem polaganju korenov vse skupaj prekrijte z 
zemljo tako, da bo nastal rahel greben.

Po nekaj dneh bo hren pognal. Med sezono poskrbite, da bo zemlja 
ves čas rahla, da imajo rastline dovolj vlage in predvsem tudi, da ga ne 
bodo preveč poškodovali škodljivci. Hren imajo dokaj radi.

Konec junija ali v juliju zrastejo listi približno 40 cm, takrat ima 
približno 5–7 listov, se lotimo čiščenja korena. To je nujno, da dobimo 
potem za pridelek debelejšo in gladko korenino. Rastlino dvignemo iz 
zemlje tako, da ostane v njej samo spodnji del (10 cm) korenine. Tudi 
če po pomoti izpulite celo rastlino, ne bo nič hudega. Potem s korenine 
odstranite čisto vse stranske korenine, ostane samo gladka glavna kore-
nina. Samo na spodnjem delu, ki je v zemlji, pustite vse laske in stranske 

Zeleni nasveti

Hren, jed, ki sodi k vsakim praznikomHren, jed, ki sodi k vsakim praznikom
Res je, da vas večina to rastlino povezuje z velikonočnimi prazniki. Vendar mislim, da je hren nezamenljiv spremljevalec vsakega prazničnega obeda. Hren ima številne koristne, lahko 
bi rekli zdravilne lastnosti, zaradi katerih ga je treba uživati več, posebej pozimi, ko je naša hrana težja in bolj mastna. Ima vpliv na številne težave, ki jih prinašata zima in mraz. A tudi 
spomladi, ko naša telesa nimajo dovolj sveže zelenjave, jemo pa še vedno veliko predelane, dodelane, odmrznjene hrane, predvsem zelenjave, je hren dobrodošel del jedilnika.
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 19. marec  do 25. marec 
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� ☺☺ € ���

Bik � ☺☺☺ €€ �

Dvojcka �� ☺ €€€ ��

Rak ��� ☺☺ € ��

Lev �� ☺☺☺ €€€ �

Devica � ☺☺ €€€ �

Tehtnica �� ☺☺☺ € ��

Škorpijon ��� ☺☺ €€€ �

Strelec �� ☺ €€€ ���

Kozorog � ☺☺☺ €€ ���

Vodnar �� ☺ €€€ ��

Ribi � ☺☺ € ���

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 25. marca. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je: 
Jakob Plazovnik, Ptuj.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

6 4 7 2

5 3

5 3 8

3 4 8

1 8 5

9 3 1

5 2

8 4 6 9

Eh, dragi moji, v kakšnem svetu 
živimo! Vse je tako zmešano, da se 
poštenemu moškemu pomalem ne 
bo več dalo hoditi v gostilno, ker 
ga bo strah, v kakšne neprijetne 
vode bo tisti večer zašel pogovor. 
Ker prijetne vode so izginile ...

Najbrž se spomnite, da bom 
prihodnji konec tedna vsi po vrsti 
porivali. Pa ne tako, kot ste se se-
daj nasmehnili – porivali bomo 
kazalce na uri. Ker se je pač nekdo 
v naši državi pred leti 'demokratič-
no' odločil, da se to mora početi. 
Se spomnite mogoče, da smo okoli 
premikanja ur imeli kak referen-
dum? Ljudski posvet? Razpravo v 
domači krajevni skupnosti? Niti 
onega društva, ki je proti Magni, 
niso ničesar vprašali! En-dva-tri – 
pa smo se zjutraj zbudili eno uro 
narobe. Ne me vprašati, ali smo se 
prej ali pozneje, saj niti ob nasled-
njem premiku, v noči s 30. na 31. 
sušec, ne vem, kaj bom storil. To 
pač, kar bodo naredili drugi.

In ravno to me jezi. Da počne-
mo nekaj, kar delajo drugi, zato 
ker smo iceki, ki ne znajo sami 

sprejeti neke odločitve.
Ampak ali ste že slišali, 

da se bo to vseevropsko pre-
mikanje končalo? Čez kaki dve 
leti. Kaj se bo takrat zgodilo, 
ne ve nihče. Kako bomo takrat 

nastavili uro? Na tisti čas, kot so 
ga stoletja imeli naši predni-
ki in ob tem kar zadovoljno 
živeli, ali na tistega, ki so ga 

'demokratično' pred ne-
kaj leti uvedli naši av-

tokrati? Baje da 
naj bi poslej 
živeli poletno. 
Tudi sredi 
zime bomo 

imeli poletni čas. 
In še en baje: baje, da smo 

se tako odločili sloven-
ski državljani v neki 
anketi. Za katero 99 
odstotkov ljudi niti ni 

vedelo, da poteka, tistemu enemu 
odločujočemu odstotku pa so naj-
brž strankarsko določili, kako naj 
glasuje. Ker saj veste: imamo drža-
vljane, ki strogo glasujejo na osno-
vi tega, ker se nekemu velikemu 
šefu zazdi kot edino zveličavno.

Največji hec pa je, da se bo 
vsaka evropska država sama odlo-
čila, kam bo postavila kazalce. Si 
predstavljate?! Naši južni sosedi, s 
katerimi nas zadnja desetletja veže 
globoka ljubezen, bodo gotovo os-
tali na drugačnem časovnem pasu 
kot mi. Iz inata! Našim severnim 
sosedom pa se bomo mi iz čistega 
ritolizništva zagotovo prištulili v 
njihov časovni okvir. Bi se prištu-
lili tudi v Trampovega – ampak na 
šest ur premika kazalcev pa niti 
vsega hudega vajen slovenski na-
rod ne bi pristal!

Prihodnji teden torej še poriva-
mo kazalce, kako bo naprej pa – 
kdo bi vedel ...

In ravnon  to me jezi. Da
mo nekaj, kar delajo dru
ker smo iceki, ki ne zna

sprejeti neke odloči
Ampak ali ste ž

da se bo tto vseevrop
mikanje končalo? Čez k
leti. Kaj se bo o takrat 
ne ve nihče. Kako bom

nastavili uro? Na tistti čas
ga stoletja imeli naaši
ki in ob tem kar zad
živeli, ali na tistega, 

'demokratično' p
kaj leti uvedli 

tokrati? 
naj bi
živeli p
Tudi
zime

imeli popp leeettt
InInI ššše en bajjjje: bajje,e,,,,

se tako ododddlollll čili
skski i drdržažavlvljajanini
anketi. Za ka
odstotkov ljud

Za šankom

Demokracija ali anarhija Torek, 19. marec

09:30 Cerkvenjak, Dom kulture, Otroški oder, območno srečanje 
otroških gledaliških skupin

17:00 Ptuj, Kulturna dvorana Gimnazije, Pustite nam ta svet 2019, 
60. območna revija otroških pevskih zborov

17:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., Dan za starše, želim, da je 
moj otrok odgovoren zase, v času predavanja je brezplačno 
varstvo za otroke

17:30 Studenice, pri kapeli pred mostom, procesija na čast sv. Jožefa 
za varstvo družin in naroda, zaključek v cerkvi z mašo ob 18. 
uri

19:00 Ptuj, Galerija mesta Ptuj, odprtje razstave Variacije/smernice

Sreda, 20. marec

14:00 Ptuj, Super mesto, turistična tržnica Turistični spominek mojega 
kraja, 33. vseslovenski festival mladih Turizmu pomaga lastna 
glava; ocenjevanje turistične tržnice, zabavni kviz, podelitev 
priznanj in nagrad

17:00 Ptuj, Kulturna dvorana Gimnazije, Pustite nam ta svet 2019, 
60. območna revija otroških pevskih zborov

18:00 restavracija Pan Kidričevo, izbor športnika leta občine 
Kidričevo 2018

Četrtek, 21. marec

08:00 Vitomarci, večnamenska dvorana, območno srečanje otroških 
gledaliških skupin Gremo v gledališče 2019

09:00 Ormož, Dom kulture, območno srečanje lutkovnih skupin 
Ostržkov dan 2019

10:00 Ptuj, grad, rez modre kavčine - žametne črnine, potomke 
najstarejše trte na svetu in predstavitev novega letnika vina 
Civis iz mestnega vinograda, podelitev cepljenk

18:00 Majšperk, Breg, tovarna umetnosti, Odprtje razstave Elisabette 
Bacci in Gregorja Purgaja 1+1 Heterogeneous similitudes

19:00 Ptuj, Kulturna dvorana Gimnazije, Literarno glasbeni večer 
Orfej in Sapfo, Dan poezije 2019 na Gimnaziji Ptuj

19:00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, odprtje Bralne značke za odrasle 
2019 na svetovni dan poezije

19:30 Ptuj, Mestno gledališče, predstava 50 odtenkov ženske, v 
počastitev ob materinskem dnevu, za izven

Petek, 22. marec

08:00 Velika Nedelja, Kulturni dom, območno srečanje otroških 
gledaliških skupin Igrajmo se gledališče 2019

09:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., Tarok za seniorje
19:00 Gerečja vas, gasilski dom, občni zbor ŠD Gerečja vas
19:30 Ptuj, Mestno gledališče, premiera Goli pianist ali mala nočna 

muzika

Sobota, 23. marec

19:00 Velika Nedelja, Kulturni dom, avtorska komedija Vida Valiča 
Tvoj bodoči bivši mož. Nakup vstopnic je možen na www.
vidvalic.si, na prodajnih mestih mojekarte.si, na vseh 
bencinskih servisih in v baru ter prodajalni Jurij v Veliki 
nedelji.

Mestni kino Ptuj

Sreda 20. marec: 20:00 Colette.
Četrtek, 21. marec: 20:00 O ljudeh in vaseh.
Petek, 22. marec: 16:00 Mala gospodična Dolittle; 18:00 Mi; 20:00 

Creed II.

Prireditvenik 

�

Foto: ČG



Štajerski TEDNIK torek, 19. 3. 2019     COLOR CMYK stran 16

naslednji cilj je bil WalvisBay, nekoč 
angleško pristanišče, kjer sva se po 
več kot tednu dni znova nadejala 
prave postelje. Midva bi želela še 
bolj na sever, vendar to časovno ni 
bilo več možno, pa tudi vozila bi se v 
nedogled. Na poti sva se znova ne-
kajkrat ustavila v teh oskrbovalnih 
naseljih, pot pa je tokrat potekala 
brez težav. Moram reči, da sva se 
skorajda že navadila najine mahin-
dre, ki naju niti enkrat ni pustila na 
cedilu. Po poti sva kar nekajkrat 
srečala prave terence, ki so imeli 
predrto gumo ali je bilo kaj narobe z 
motorjem, nama pa so vsake toliko 
bliskale samo lučke pri volanu. Po-
glavitni problem vožnje po puščavi 
je velika vročina, še bolj pa droben 
pesek, ki lahko pride v motor. Zato 
imajo vozila za takšne trge vgrajene 
dodatne zaščitne pokrove za vital-
ne dele in za kabinski del. Čeprav ta 
kabinski del pri mahindri je bil bolj 
kilavo zatesnjen, ker je včasih izgle-
dalo, kot da sediva na Copacabani, 
ne pa v avtu. 

Po dobrem tednu dni sva znova 
zagledala asfaltirano cesto. To je 
bila prijetna sprememba za naju, 
pa tudi za avto, ki ni imel več svoje 
barve. V teh dneh sva ga itak mislila 
peljati v pralnico, ker ni bilo varian-
te, da bi nama drugače vrnili kavci-

jo za avto. Nekaj kilometrov pred 
WalvisBayem je bilo znova letališče, 
le da tu ni tako pihalo kot recimo v 
Lüderitzu. Imela sva pravo poletno 
vreme, zato sva se na hitro ustavila 
še pri t. i. Sipini številka 7, ki je prijet-
no lokalno središče za piknikovanje 
na obrobju mesteca. Mizice so lepo 
postavljene med palmami, vse na-
okrog pa je pesek. Ta prostor je bil 
v tem trenutku sicer prazen, baje pa 
zelo živi med vikendi.

Kakorkoli, po nekaj dneh sva bila 
končno zopet v naselju, ki ima več 
kot pet hiš. Nastanitev sva našla 
praktično v centru, dobila pa sva 
res odlično in poceni sobo z lastno 
teraso. Čeprav sva bila zelo zdelana, 
sva se po dolgem tuširanju odpravi-
la v nabavo in seveda nekaj pojest. 
Po poti sva povprašala še za pranje 
avtomobila, pa je bila cena nepri-
čakovano draga oz. povedano dru-
gače – hoteli so naju napetnajstiti. 
Take stvari pač moraš na potovanju 
odmisliti in pustiti te lokalne kvazi-
tajkune, ki v vsakem obiskovalcu 
vidijo samo denar. Večerjo sva si pri-
voščila v neki sicer zelo solidni resta-
vraciji, vendar sva tudi tu čakala več 
kot eno uro. Bala sva se samo ene 
stvari – kaj, če tudi tu dobiva glavno 
jed brez priloge, češ, da se preveč 
dolgo kuha.

ADOBE - različno oblikovana, na soncu posušena opeka, ATAKAMA - puščavska pokrajina v severnem Čilu, CJANOVCA - vrh vzhodno 
od Storžiča
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Dani Zorko � Zgodbe iz Afrike - 28. del

Walvis Bay
Sosussvlei je poleg peščenih sipin, ki izgledajo kot iz fi lma, bogat tudi s slanimi platoji, ki iz zraka 
izgledajo kot beli otoki. Na njih v tistem redkem času, ko se narava odloči, da bo zalila ta od boga 
pozabljen konec sveta, nastanejo jezera, ki zaradi neprepustnosti teh platojev ne izginejo v zem-
ljo, ampak izhlapijo. Tega dežja je res hudo malo.

Jaz, Jernej in Japonec Joža smo si 
za to raziskovanje kar vzeli čas, saj 
je bila pokrajina res krasna. Ti slani 
platoji so biti tu kakšni trije ali štirje, 
mi smo pa šli pogledat kar najbližje-
ga. Od daleč ne izgleda nič poseb-
nega, ko si tam, pa zadeva ni tako 
majhna. Poleg slanih tal so poseb-
nost tudi odmrla drevesa, ki se že 
stoletja praktično niso spremenila 
ali do konca razpadla. Kljub temu da 
so sama spomenik žalosti, pa daje-
jo pokrajini malo bolj živo dimenzi-
jo. Celotna slika je takšna, da so to 
pogruntali tudi fi lmarji iz celotnega 
sveta in te naravne elemente us-
pešno predelujejo v fi lmske kadre z 
neko nadnaravno vsebino. Ko smo 
tako pozirali na teh suhih drevesih, 
je bilo vsakega strah, če se kaj polo-
mi, ampak ta drevesa so že praktič-
no okamnela. S svojimi štajerskimi 
kilogrami sem lahko brez težav se-
del na veji, ki bi pri nas doma gotovo 
popustila. 

Najinemu Jožetu se je skoraj 
zmešalo in je fotografi ral vsako dre-
vo, vsako vejo in vsako podrobnost. 
Po dobri uri sva se midva pobrala 

nazaj in sva mu povedala, da še 
ga kakšno uro počakava, če pride, 
potem pa greva. Pri parkirišču za 
terenske avtomobile sva ga čakala 

gotovo še eno uro, pa potem še pri 
najinem avtu, vendar poba ni bilo 
od nikoder. Kaj sva hotela, imela sva 
zopet dolgo pot pred sabo, zato sva 
ga pustila pač tam. Za prevoz nazaj 
se mu res ni bilo bati, ker se je čez 
dan tam nabralo kar nekaj ljudi. Le 
nekateri so bili preveč pogumni in 
so z običajnimi osebnimi avti rinili v 
puščavo in se zakopali v pesek. Na 
poti nazaj sva videla vsaj štiri takšne 
optimiste, ki so čakali na pomoč. In 
ja, po večini so vozile ženske.

V kampu sva si vzela nekaj hra-
ne in pijače za zraven, nato pa se 
je znova začela trnova pot po pe-
ščeni in makadamski cesti. Najin Foto: Dani Zorko

Prostor za piknik, Walvis Bay

Foto: Dani Zorko

Odmrla drevesa so že čisto okamnela.
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Foto: Dani Zorko

Slani plato v daljavi
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Izjemna zmaga celotne 
ekipe
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E-mail: sport@radio-tednik.si

Le Maribor do točke v gosteh, a do zelo 
dragocene

Skoraj 10.000 gledalcev si je v Stožicah v živo ogledalo tretji „večni 
derbi“ v sezoni med Olimpijo in Mariborom. Za domačine je bila tek-
ma veliko pomembnejša, saj njihov zaostanek za vijoličastimi znaša 
velikih 10 točk. Tak pa je ostal tudi po tekmi, kar je glede na prika-
zano tudi najbolj realen rezultat. Maribor je bil gospodar na igrišču 
v prvem, Olimpija pa v drugem polčasu. Maribor bi lahko po strelu 
Zahovića in igranju z roko Bagnaca v kazenskem prostoru Olimpije 
dobil 11-metrovko, Olimpija pa je v drugem delu dvakrat zadela okvir 
gola (Kidrič z glavo iz bližine, Brkić s strelom iz razdalje).

Za edinima kandidatoma za sam vrh lestvice pa se bije velik boj za 
preostala mesta. Domžalčani so gostovali v Novi Gorici, kjer so do-
mačini na kakšno točko prvenstveno čakali od 3. novembra. Tokrat 
so z borbeno predstavo proti favoritom iz osrednje Slovenije osvojili 
vse tri. Dejstvo je, da je igra Domžal povsem drugačna s Senijadom 
Ibričićem oziroma brez njega. Uganili ste, v Novi Gorici ga ni bilo 
(podobno kot tudi na tekmi z Muro) … Gorica je tako podobno kot 
Aluminij vknjižila prvo pomladansko zmago.

Doslej edino moštvo s 100 % izkupičkom – Triglav – je v tem krogu 
prvič spomladi položil orožje. K temu so jih prisilili Celjani, za katere 
je Dario Vizinger dosegel klasični hat-trick. Domžale, Aluminij in Celje 
na 3., 4. in 5. mestu loči le točka.

Mura v tem prvenstvu odlično igra proti ekipam iz vrha lestvice, 
Mariborom, Olimpijo, Domžalami in Aluminijem, veliko slabše pa 
proti ekipam iz spodnjega dela lestvice. Tako je doslej v obeh tek-
mah izgubila proti Krškemu, tokrat pa je tej neslavni zgodbi naredila 
konec. In to odločen konec, saj so Krčanom zabili kar pet zadetkov, 
dva je prispeval Amadej Maroša.

Krog je minil v prevladi domačinov, ki so vknjižili štiri zmage, edino 
točko za goste so osvojili Mariborčani. A izjemno dragoceno v boju 
za naslov prvakov ...

JM

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

Pa je le steklo! Trajalo je sicer 
skoraj 300 minut (natančno 290), 
da so igralci Aluminija znova do-
segli zadetek (zadnjega je Tahiraj 
dosegel v zadnjem krogu jesenske-
ga dela proti Celju) – to je uspelo 
Muminoviću v 14. minuti nedeljske 
tekme z Rudarjem. Potem je bilo 
vse lažje … Morda tudi zaradi no-
vih dresov …

Tri spremembe v 
začetni postavi

Glede na zadnjo tekmo z Dom-
žalami je trener Bogatinov opravil 
tri zamenjave, namesto Kovačića, 
Leka in Koblarja so začeli Janžeko-
vič, Muminović in Krajnc (prva dva 
sta se vrnila po poškodbi, slednji 
po odsluženi kazni kartonov). Vsi 
trije so prinesli igri Šumarjev nekaj 
dodatne stabilnosti, vse skupaj pa 
je bilo dovolj za prvo spomladan-
sko zmago. 

Prvi polčas so Kidričani začeli 
s pomočjo vetra in so takoj prev-
zeli pobudo na igrišču. To se jim 

je obrestovalo v 14. minuti, ko je 
Horvat po podaji Matjašiča s strani 
usmeril žogo proti golu, ta je zade-
la branilca in se odbila na približno 
20 metrov, kjer je Muminović brez 
oklevanja močno streljal in zadel v 
sam spodnji kot gola – 1:0. 

Izključitev Arapa
Edino polpriložnost v 1. polča-

su so imeli gostje v 38. minuti, ko 
je po podaji iz kota rezervist Vasi-
ljević lepo streljal z glavo, a je bil 
Janžekovič na pravem mestu in 
je žogo odbil v kot. Eden od ključ-
nih trenutkov tekme se je zgodil 
v zadnji minuti prvega polčasa, ko 
je David Arap neprevidno startal 
s podplatom proti Horvatu in ga 
pokosil na tla, pri tem pa ni zadel 
žoge. Igralci obeh moštev so hi-
poma stekli proti mestu dogodka, 
sodnik Dejan Balažic pa je branilcu 
Rudarja pokazal neposredni rdeči 
karton. 

Drugi del so tako Kidričani za-
čeli z igralcem več na zelenici, 
kljub temu pa so bili gostje tisti, ki 
so morali iskati gol za izenačenje. 
Njihovi poskusi so bili premalo 
konkretni, tako da resne nevarnos-
ti za Janžekoviča ni bilo. 

Sadove obrodili 
trije zelo podobni 
protinapadi

V enem izmed protinapadov pa 
so rdeči v 62. minuti povedli: Hor-
vat in Krajnc sta lepo kombinirala 
na desni strani, slednji je v sredino 
poslal natančen predložek, kape-
tan Matic Vrbanec je žogo odlično 

Aluminij – Rudar Velenje 4:0 (1:0)
STRELCI: 1:0 Muminović (14.), 2:0 Vrbanec (62.), 3:0 Petrović (77.), 4:0 

Štor (90.).
ALUMINIJ: Janžekovič, Krajnc, Martinović, Kontek, Amuzie, Petrović, 

Muminović, Horvat (od 87. Marinšek), Vrbanec (od 85. Leko), Maloku (od 
79. Štor), Matjašič. Trener: Oliver Bogatinov.

RUDAR: Radan, Pušaver, Tomašević, Kašnik (od 30. Vasilijević), Hrubik, 
Čosić, Škofl ek, Tri� ović (od 66. Tučić), Kobiljar (od 73. Črnčič), Arap, Ra-
dić. Trener: Marijan Pušnik.

RDEČI KARTON: Arap (45., Rudar).

Petrovič in Koblar 
na priprave

Dejan Petrovič je nepos-
redno po tekmi z Rudarjem 
skupaj z Lukom Koblarjem 
odšel na priprave reprezen-
tance U-21 na Brdo pri Kranju. 
»Vpoklic v reprezentanco je 
vedno lepa stvar, menjava 
okolja pa vsekakor dobro-
došla stvar za vsakega igral-
ca. Dal bom vse od sebe na 
reprezentančnih pripravah, 
moji soigralci pa tukaj, tako 
da bomo potem skupaj prip-
ravljeni pričakali naslednji ob-
račun z Muro.«

Oliver Bogatinov, trener Aluminija: »Mi smo v tem srečanju nuj-
no potrebovali zmago. Vesel sem, da smo šli kljub seriji negativnih 
rezultatov v tekmo samozavestno in kot celota, kot ekipa, odlično 
opravili svoje delo. Vsi sodelujemo tako v obrambnih kot napadal-
nih nalogah, vsak ima v določenih akcijah priložnost zadeti, zato ne 
gledam na to, kdo je zadel, ampak kakšen je končni rezultat ekipe. 

Marjan Pušnik, trener Rudarja: »Tekme smo se lotili zelo slabo, saj 
smo glede na močan veter žogo prevečkrat pošiljali v zrak. Ob tem 
smo bili zelo slabi v dvobojih, izgubljali smo jih enega za drugim. Po 
enem takšnih smo prejeli prvi zadetek, nato pa se je zgodila še velika 
neumnost Arapa, ki je prejel rdeči karton. Z vetrom smo nato v 2. 
polčasu poskušali zadeti v polno, a smo iz protinapadov dobili kar 
tri zadetke. Aluminiju čestitam za zmago, nam pa preostane težka 
borba v nadaljevanju.« 

Dejan Petrovič, Aluminij: »Končno smo dosegli to želeno zma-
go! Prvič v tem delu smo zadeli v polno, na kar smo čakali kar dolgo 
časa. To nas je seveda 'dvignilo' in poneslo še do naslednjih treh – 
zelo smo veseli te zmage. Izključitev je bila pomembna, seveda je 
lažje igrati proti deseterici, ko je več prostora.«

Nogomet � 1. SNL, 23. krog

Po prvem pomladanskem zadetku 
so hitro sledili še trije

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so bili za ves trud v dosedanjem delu spomladanskega dela sezone nagrajeni z visoko zmago proti Rudarju. 

REZULTATI 23. KROGA: 
Aluminij – Rudar 4:0 (1:0);
Olimpija – Maribor 0:0;
Celje – Triglav 4:0 (1:0); strelci: 1:0 Lotrič (32.), 2:0 Vizinger (48.), 3:0 

Vizinger (57.), 4:0 Vizinger (70.);
Mura – Krško 5:0 (2:0); strelci: 1:0 Maroša (19.), 2:0 Bobičanec (40.), 3:0 

Maroša (46.), 4:0 Pucko (69.), 5:0 Maruško (87.);
Gorica – Domžale 2:1 (0:0); strelci: 0:1 Nicholson (53.), 1:1 Smajlagić 

(61.), 2:1 Filipović (69.).
1. MARIBOR 23 16 5 2 59:18 53
2. OLIMPIJA LJUBLJANA 23 12 7 4 48:31 43
3. DOMŽALE 23 9 7 7 45:32 34
4. ALUMINIJ 23 10 3 10 39:35 33
5. CELJE 23 8 9 6 31:34 33
6. MURA 23 7 8 8 32:27 29
7. GORICA 23 6 7 10 29:38 25
8. TRIGLAV KRANJ 23 7 4 12 31:49 25
9. RUDAR VELENJE 23 7 3 13 24:51 24
10. KRŠKO 23 3 7 13 16:39 16

Olimpija - Maribor 0:0
OLIMPIJA: Vidmar, Andrejašič (od 53. Črnic), Bagnack, Maksimenko, 

Jurčević, Tomić, Brkić, Boakye, Kronaveter (od 90. Kadrić), Savić (od 90. 
Kregar), Kidrič. Trener: Robert Pevnik

MARIBOR: Pirić, Milec, Rajčević, Ivković, Kolmanič, Cretu, Pihler, Ho-
tić, Kramarič (od 63. Tavares), Mešanović (od 71. Vršič), Zahović. Trener: 
Darko Milanič

ukrotil in s strelom po tleh matiral 
Radana – 2:0. Tri minute kasneje 
je edini pravi strel za goste spro-
žil nekdanji igralec Aluminija Žiga 
Škofl ek, Janžekovič pa je žogo 
ukrotil. V protinapadu bi lahko 
Vrbanec zadel še drugič, a mu je 
po nesebični podaji Maloka žogo 
v zadnjem trenutku iz noge odbil 
branilec Rudarja. 

Dokončno je odločitev o zma-
govalcu padla v 78. minuti, ko sta 
Krajnc in Horvat znova izmenjala 
lepo dvojno podajo na boku, Hor-
vat je nato žogo podal v sredino, 
kjer je Dejan Petrovič žogo »iz 
prve« s pomočjo stative zabil v gol 

– 3:0. Za končni izid srečanja sta v 
zadnji minuti poskrbela rezervista 
Nika Marinšek in Luka Štor, prvi 
je bil podajalec s strani, drugi pa 
eksekutor v sredini – 4:0.

Aluminij je s 23 osvojenimi toč-
kami na domačem igrišču najboljši 
med vsemi prvoligaši, Rudar pa z le 
petimi osvojenimi točkami v gos-
teh ostaja najslabši v tej rubriki …

Sledi reprezentančni 
odmor, po katerem se 
bodo Kidričani v gosteh 
pomerili z Muro. 

Jože Mohorič
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singom po celem igrišču odločili 
zaigrati „na vse ali nič“ in napake 
gostov so se začele vrstiti. V 57. mi-
nuti je na semaforju pisalo 23:28, 
do konca tekme pa je ostalo na-
tančno 222 sekund. V teh se je v 
Šicu sprožila petarda – 5:0 za Jeru-
zalem in končnih 28:28! 

Ob tem je Ormožanom še uspe-
lo narediti tri hude napake – dve 
tehnični napaki in strel Gregorja 
Ocvirka na prazen gol, ki je za dob-
rega pol metra švignil mimo gola. 
Za izenačenje na 28:28 je poskrbel 
kapetan Bojan Čudič, ki je po prekr-
šku nad Tilnom Kosijem sedemme-
trovko spremenil v gol. Cela minu-
ta je gostom ostala za zadnji zma-
goviti napad, vendar je strel Tilna 
Strmljana zaustavil vratar Tomislav 
Balent. Sicer so vratarski dvoboj 
dobili Ormožani 9:7 (Balent +7, 
Firšt Šeruga +2; Klarič 3, Glavan 4). 

Dvorana ŠIC je bila priča še eni 
čudežni zgodbi ormoških rokome-
tašev. „Ob takih tekmah in uspehih 
v Ljutomeru za kratek čas pozabi-
mo tudi na našo trdnjavo Hard Ek. 
Težko je opisati to tekmo. Bili smo 
popolnoma na dnu in se dvignili iz 
pepela. Takšnih čudežnih preobra-
tov je v rokometu izjemno malo. V 

treh minutah smo nadoknadili pet 
golov zaostanka – res noro. Hvala 
Ljutomer, hvala publiki, hvala so-
igralcem. Nimam drugih besed,“ je 
tekmo opisal kapetan Čudič, ki je 
član ormoške ekipe že od leta 2003. 

»Tri v vrsto«
Mirne duše lahko rečemo, da 

je Ormožanom uspel zadani cilj 
„tri v vrsto“ – zmagi proti Celju 
in Gorenju ter remi z Ribnico, eki-
pam iz samega vrha slovenskega 
rokometa. A zdaj bo treba zbirati 
točke tudi proti ekipam iz spodnje-
ga dela lestvice, saj bo boj za ob-
stanek v ligi neizprosen. Ormožani 
vanjo štartajo z dvema točkama 
naskoka pred Dobovo, tremi pred 
Hrastnikom in devet pred zadnje-
uvrščenim Svišem, v ligo nižje pa 
izpadeta dve ekipi. Jeruzalem že 
v naslednjem tednu čaka domača 
tekma proti Svišu, kjer so točke 
v boju za obstanek v ligi nuja. Za 
zdaj še ni znana lokacija nove po-
membne tekme za Ormožane: ali 
bo to Velika Nedelja ali Ljutomer 
boste izvedeli v petkovi številki 
Štajerskega tednika.

Uroš Krstič

Jeruzalem Ormož – 
Riko Ribnica 
28:28 (12:14)

JERUZALEM ORMOŽ: T. Balent 
(7 obramb), Ž. Firšt Šeruga (2 ob-
rambi), A. Zemljič; D. Bogadi 4, 
A. Šoštarič 1, G. Ocvirk 2, B. Čudič 
5 (4), G. Hebar, T. Hebar 5 (1), T. 
Šulek, J. Kocbek 1, M. Niedorfer, 
D. Mesarić 1, U. Horvat, Ž. Ciglar, T. 
Kosi 1. Trener: Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Jeruzalem 
5/5; Riko 1/0.

IZKLJUČITVE: Jeruzalem 8; Riko 
20 minut.

IGRALEC TEKME: Tinček Hebar 
(Jeruzalem).

Kot smo zapisali že v 
napovedi pred tekmo, 
so srečanja Jeruzalema 
in Ribnice zmeraj nekaj 
posebnega. In tudi 
tokrat je bilo tako, da 
je okrog 400 gledalcev 
dvorano v Ljutomeru po 
koncu tekme zapuščalo 
zadovoljnih.

Ormožani so na tekmi vodili 
le dvakrat in še to na samem za-
četku tekme (1:0, 3:2). Riko, ki je 
med tednom zamenjal trenerja, 
Damjan Škaper je nadomestil 
Siniša Markota, je v Ljutomeru 

pokazal bistveno boljši obraz kot 
na preteklih tekmah. S čvrsto, na 
trenutke celo pregrobo igro so 
gostje začeli prevzemati rahlo 
oblast na igrišču. Ob tem so jim 
s številnimi tehničnimi napakami 
pomagali Ormožani.

„V 1. polčasu smo odlično zajezili 
napade Jeruzalema in mu prepre-
čili, da prevzame vodstvo in drži 
kontrolo nad tekmo. Znano nam 
je, da Ormožani težko igrajo, ko 
zaostajajo za tekmecem in to je 
bil naš dogovor pred tekmo – da 
poskušamo držati rezultat v našo 
korist cel 1. polčas. Zadovoljen pa 
sem bil v tem delu predvsem z igro 
v obrambi,“ je prvi del tekme z rib-
niškega vidika opisal novopečeni 
trener Damjan Škaper.

Ormožani so se v 1. polčasu 
precej mučili, a na srečo je bila 
obramba na dokaj solidnem nivo-
ju. „Vedeli smo, da je desna stran 
Ribnice najboljši del njihove ekipe. 
Ni nam uspelo zaustaviti Vujačića, 
Ranisavljevića in Setnikarja, ki so 
skupaj dosegli čez polovico rib-
niških golov v 1. polčasu. To je bil 
naš največji problem in po zaslugi 
omenjene trojke je Riko na odmor 
odšel s prednostjo. Res pa je, da 
smo storili preveč tehničnih napak 
in nasprotniku omogočili številne 
lahke zadetke,“ je iz ormoškega 
kota 1. polčas opisal Tinček Hebar, 
ki si je s svojo igro prislužil naziv 
igralca tekme. 

Še v 56. minuti je bilo 
orožje Ormožanov 
položeno ...

V nadaljevanju tekme smo spre-
mljali slabo igro gostiteljev in od-
lično gostov. Gostom je dvakrat 
uspel delni izid 0:3 in v 45. minuti je 
na semaforju pisalo 15:22. Gledalci 
v Ljutomeru so popolnoma obne-
meli, orožje je bilo s strani Jeruza-
lema že skoraj položeno. Riko je 
popolnoma nadziral potek tekme 
in točki sta že bili pospravljeni v 
avtobusu ribniških rokometašev. 
„Odlično smo odigrali 2. polčas vse 
do 57. minute. To je bila naša prava 
igra, naš pravi obraz. Ormožane 
smo popolnoma razorožili. Niti v 
sanjah ne bi pomislil, da lahko z 
nespametno odigrano končnico 
zapravimo sedem zadetkov pred-
nosti. Na koncu smo v 55. in 57. 
minuti ostali brez izključenega Bla-
ža Nosana in Miha Tomšiča, kar se 
nam je zelo poznalo v igri. Zadnje 
tri minute – roko na srce – sploh ne 
vem, kaj se nam je zgodilo. Moram 
v miru pogledati posnetek in ana-
lizirati napake. Kljub vsemu sem 
ponosen na igro fantov na enem 
izmed najbolj vročih terenov v Slo-
veniji. Na koncu čestitam Jeruzale-
mu za nepopustljivost in osvojeno 
točko. Zaslužijo si obstanek v ligi. 
Naši obe tekmi v tem prvenstvu 
sta res bili odlični in obe končani 

z neodločenim izidom. Sam pa se 
že veselim nadaljevanja sezone z 
mojo ekipo. Še vedno verjamemo, 
da lahko mešamo štrene ekipama 
Celja in Gorenja,“ je še dodal vidno 
razočaran trener Rika Škaper.

Igra »na vse ali nič«
Kljub dolgoletnim novinarskim 

izkušnjam je težko opisati zaklju-
ček tekme. Ormožani so se s pre-

Roltek Dob – Drava 
Dakinda Ptuj 0:1 (0:0)

STRELEC: 0:1 Rogina (69.).
ROLTEK DOB: Čretnik, Avbelj 

(od 46. Vrandečič), Guček, Račić, 
Pašić (od 67. Božič), Kunstelj (od 
75. Levec), Petrovič, Žinić, Hrovat, 
Gorenc Stankovič, Mlakar. Trener: 

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hra-
stnik, Branilović, Mate, Martić, Iva-
nov, Kukovec (od 90. N. Vajda), Lo-
venjak, Rogina, Rešek, Marciuš (od 
92. J. Vajda), Zorko (od 73. Goljat). 
Trener: Nikola Jaroš.

»Za zmago čestitam vsem fan-
tom, ne samo tistim na zelenici, 
ampak tudi tistim, ki so vstopili le 
za kratek čas ali so celo bili na tri-

buni, saj so skozi celoten teden na 
treningih motivirali drug drugega, 
vse skupaj pa so v soboto prenesli 
še na igrišče v Dobu,« je po tekmi 
v Dobu vzhičeno pripovedoval tre-
ner ptujske vrste Nikola Jaroš. 

Popotnica Drave pred potjo v 
Dob je bila sicer slaba, domači po-
raz proti Rogaški je ob tem zaradi 
rdečega kartona Dediča zahteval 
nekaj sprememb v sami postavitvi. 
Na bočnih položajih sta tekmo za-
čela Timotej Mate in Mateo Brani-
lović, Mitja Rešek pa se je pomak-
nil v zvezno vrsto. »Vsi igralci, ki so 
zaigrali v drugačnih vlogah, kot so 
jih sicer vajeni, so izkoristili svojo 
priložnost in na najboljši možni na-
čin dodali svoj prispevek k zmagi. 
Ko to primerjam s tekmo z Roga-

ško, je bila to popolnoma drugač-
na izvedba, takšna, kot sem je tudi 
navajen s treningov. Še danes mi 
je žal, da tega nismo znali pokazati 
proti Rogaški,« je dejal Jaroš.

Modri so imeli prvo priložnost 
že v 20. sekundi tekme, ko Zorku 
iz res ugodnega položaja ni uspelo 
zadeti v polno. Začrtano smer so 
gostje držali tudi v nadaljevanju 
prvega polčasa, bili so dominan-
tnejša ekipa na igrišču, najboljši 
podatek za to je število resnih po-
sredovanj vratarja Žana Hrastnika 
– ni jih bilo!

Na drugi strani so Ptujčani nizali 
priložnosti, v najlepši, t. i. 100 %, se 
je znašel Marciuš, le nekoliko manj-
še pa so imeli še Rešek, Rogina in 
Mate. 

Drugi del so gostje začeli 
nekoliko bolj nervozno, 
a so po 15 minutah znova 
stabilizirali igro. To jim 
je nato uspelo kronati v 
69. minuti, ko je akcija 
potekala po levi strani, 
žoga je nato prišla do 
Antona Rogine, ki je 
brez oklevanja sprožil 
močan strel iz polvoleja, 
po katerem je žoga 
končala v mreži – 0:1. 
Zadetka po tem strelu 
ne bi preprečila niti dva 
vratarja v golu …

Domačini so nato razumljivo 
pritisnili in bili v dveh primerih res 
blizu izenačenja: najprej po posku-
su iz prostega strela, nato pa po 
akciji, v kateri so po neuspešnih 
izbijanjih iz kazenskega prostora 
poskusili celo večkrat, a je bila ce-
lotna obramba na čelu z vratarjem 
Hrastnikom na koncu uspešnejša 
in je zadržala ničlo. V vseh drugih 
primerih je ekipa Drave odigrala iz-
jemno pametno in izkušeno ter se 
na koncu več kot zasluženo veseli-
la vseh treh točk.

V naslednjem krogu jih v soboto 
ob 14. uri čaka izjemno zanimiva 
domača preizkušnja z lendavsko 
Nafto.

JM
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NLB liga
REZULTATI 22. KROGA: Krka – 

Maribor Branik 21:29 (13:12), Dobo-
va – Celje Pivovarna Laško 25:36 
(16:17), Jeruzalem Ormož – Riko Rib-
nica 28:28 (12:14), Sviš Ivančna Gori-
ca – Gorenje Velenje 25:33 (10:17), 
Dol TKI Hrastnik – Trimo Trebnje 
28:26 (12:14), Urbanscape Loka – 
Koper 2013 28:30 (15:13). 
1. CELJE PIVO. LAŠKO 22 19 0 3 38
2. GORENJE VELENJE 22 16 2 4 34
3. RIKO RIBNICA 22 15 4 3 34
4. MARIBOR BRANIK 22 12 4 6 28
5. KOPER 2013 22 12 3 7 27
6. URBANSCAPE LOKA 22 11 0 11 22
----------------------------------------------------------------------------------------------------
7. TRIMO TREBNJE 22 8 4 10  20
8. KRKA 22 9 1 12 19
9. JERUZALEM ORMOŽ 22 6 2 14 14
10. DOBOVA 22 6 0 16 12
11. DOL TKI HRASTNIK 22 5 1 16 11
12. SVIŠ IVANČNA GORICA 22 2 1 19 5

Ekipe od 1. do 6. mesta bodo v končnici igrale v 
skupini za prvaka, od 7. do 12. mesta pa v skupini 
za obstanek.

Nikola Jaroš, trener Dra-
ve: »V tej zmagi je težko 
izpostaviti enega samega 
igralca, ampak je to bil naj-
boljši dokaz, da lahko zmaga 
samo celotna ekipa. Igralci 
lahko po koncu te tekme 
sami sebe pogledajo v ogle-
dalu in rečejo, da so res dali 
od sebe 100 %. Zaradi tega še 
toliko bolj uživam v tej zmagi 
– zaradi vseh igralcev.«

Rokomet � NLB liga, 22. krog

»Ormoški cirkus« v 222 sekundah 
nadoknadil pet golov zaostanka

Nogomet � 2. SNL

Izjemna zmaga celotne ekipe

Foto: UK

Ormoški rokometaši (na fotografi ji Bojan Čuduč) so v zadnjih mi-
nutah tekme proti Ribničanom uprizorili neverjeten preobrat. 

Foto: Črtomir Goznik

Strelec edinega zadetka na tekmi v Dobu je bil kapetan Anton Rogina, ki je zadel s fenomenalnim stre-
lom s približno 20 metrov. 

2. SNL: Kraševci 
pokazali svojo moč

V soboto je bil v Radomljah odi-
gran veliki derbi kroga, v katerem 
sta se med seboj pomerili moštvi 
iz vodilne trojke Kalcer in Tabor 
Sežana. Tekmo si je ogledalo prib-
ližno 500 gledalcev, veliko bolj 
zadovoljni pa so igrišče zapuščali 
gostje iz Sežane, ki so slavili visoko 
zmago. Pri tem je njihov najboljši 
strelec Papa Ibou Kebe dosegel 
dva zadetka (skupno jih ima sedaj 
17) in bil tako veliko uspešnejši v 
dvoboju najboljših strelcev lige s 
Hajrićem (23). 

Sežanci so se tako točkovno 
izenačili s Kalcerjem, enako število 
točk pa ima tudi Bravo, ki je v tem 
krogu slavil v Biljah. Omenjena tro-
jica ima na vrhu šest točk naskoka 
pred lendavsko Nafto, to pa so 
obenem tudi štiri ekipe, ki najbolj 
jasno kažejo ambicije po napredo-
vanju v slovensko elitno nogome-
tno druščino. 

V ozadju pa poteka zanimiva 
borba za razvrstitev v sredini in 
spodnjem delu lestvice. Ptujčani 
so z zmago v Dobu naredili res lep 
korak k zadržanju visokih mest. 

Zanimivo je tudi na dnu, kjer so 
bile v tem krogu uspešne ekipe 
iz samega začelja lestvice. Izmed 
zadnjih pet ekip so Brežičani slavili 
zmagi, ekipe Ilirija, Brda in Dekani 
pa so osvojile po točko. Proti Bra-
vo so klonili le Biljani. 

REZULTATI 19. KROGA: 

Roltek Dob – Drava Dakinda 
Ptuj 0:1 (0:0); strelec: 0:1 Rogina 
(69.);

Vitanest Bilje – Bravo 0:2 (0:0); 
strelca: 0:1 Nukić (62.), 0:2 Zec 
(74.);

Ilirija 1911 – Jadran Dekani 1:1 
(1:1); strelca: 1:0 Corn (16.), 1:1 Ni-
kolić (34.). Rdeča kartona: Bajrami 
(74., Ilirija), Petrovčič (79., Jadran);

Kalcer Radomlje – Cherrybox 24 
Tabor Sežana 0:3 (0:2); strelci: 0:1 
Kebe (3.), 0:2 Nemanič (23.), 0:3 
Kebe (77., z 11 m). Rdeči karton: 
Azinović (79., Tabor);

Krka – Brda 2:2 (1:0); strelci: 1:0 
Kambič (31.), 2:0 Potokar (78., z 
11 m), 2:1 Ćoralić (84., z 11 m), 2:2 
Opoku (86.);

Brežice Terme Čatež – Fužinar 
Vzajemci 1:0 (1:0); strelec: 1:0 Duv-
njak (6.);

Rogaška – Ankaran Hrvatini 1:1 
(1:0); strelca: 1:0 Krsnik (13.), 1:1 
Musić (90.). Rdeča kartona: Čuček 
(64.), Mraz (75., oba Rogaška);

Nafta 1903 – Beltinci 4:0 (2:0); 
strelci: 1:0 Bizjak (28., z 11 m), 2:0 
Oštrek (38.), 3:0 Cvrtila (51.), 4:0 
Vinko (71.).
1. K. RADOMLJE 19 12 3 4 49:19 39
2. AŠK BRAVO 19 12 3 4 44:20 39
3. TABOR SEŽANA 19 12 3 4 41:17 39
4. NAFTA 1903 19 9 6 4 30:21 33
5. DRAVA DAKINDA 19 9 4 6 35:22 31
6. KRKA 19 8 7 4 37:27 31
7. ROLTEK DOB 19 8 7 4 32:24 31
8. FUŽINAR 19 6 7 6 23:22 25
9. ANKARAN H.  19 6 6 7 22:31 24
10. ROGAŠKA 19 5 7 7 22:30 22
11. BELTINCI 19 6 3 10 24:36 21
12. JADRAN DEKANI 19 5 3 11 30:42 18
13. VITANEST BILJE 19 5 3 11 13:40 18
14. BRDA 19 3 6 10 24:37 15
15. ILIRIJA 1911 19 4 4 11 23:41 16
16. BREŽICE ČATEŽ 19 4 4 11 19:39 16

JM
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ponovno prišle do prednosti treh 
zadetkov. To prednost so nato ve-
čino 2. polčasa uspešno branile, oz. 
jo celo povišale na + 4 (nazadnje v 
48. minuti 18:14). Za to prednost 
imajo zasluge prav vse igralke, ob 
omenjenih najboljših strelkah je 
treba izpostaviti odlično vratarko 
Andreo Lekić, ki je zaustavila šte-
vilne strele, in dve najbolj izpostav-
ljeni igralki v obrambi, Nušo Puž in 
Katjo Bolcar. 

Na drugi strani je ekipo Krke vlek-
la naprej organizatorka igre Veroni-
ka Leški, medtem ko je bila s petimi 

zadetki strelsko najbolj razpoložena 
desna zunanja igralka Nika Petrovič. 
Z nepopustljivostjo so se jima prid-
ružile še preostale Dolenjke, ki so se 
v 52. minuti približale le na zadetek 
zaostanka /18:17). 

Sledila je zanimiva končnica, v 
kateri so ptujske igralke odigrale 

zbrano, odgovorno in učinkovito. 
Med strelke so se vpisale Patricija 
Korotaj, Tajana Šauperl-Ilič, Teja 
Luknjar in Danijela Kreft, ki niso 
dovolile, da bi jih Krka na koncu 
tekme ujela. Članice Ženskega ro-
kometnega kluba Ptuj so slavile z 
22:20, potem ko so večino tekme 

igrale za oceno pet in so vnovič 
pokazale, da sodijo glede na svo-
jo kakovost višje, kot kaže njihov 
položaj na lestvici. Po rednem delu 
tekmovanja v 1. A-ligi bodo tek-
movanje nadaljevale v skupini za 
obstanek.

David Breznik

Tajana Šauperl-Ilič, ŽRK 
Ptuj: »Tekma je bila zelo tež-
ka, a smo dokazale, da lahko 
dobro igramo z vsako ekipo v 
naši ligi. Za nas je vsaka zma-
ga pomembna in mislim, da 
smo si jo tokrat popolnoma 
zaslužile. Igrale smo ekipno, 
saj smo dobro sodelovale v 
napadu, prav tako pa smo 
stisnile v obrambi in smo si 
zares s pravo borbo priborile 
to zmago.«
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Slovenj Gradec 2011 – 
Drava Ptuj 30:24 (14:11)

DRAVA PTUJ: Reisman, Godicelj, 
Lovrenčič, Gregorc 2 (1), Grobel-
nik 4, Hrupič 8, Belec, Zupanc 3, 
Bedrač, Rožman 1, Žunič, Žuran M., 
Bračič, Žuran S., Sivka 6: Trener: 
Vladimir Vujović.

SEDEMMETROVKE: Slovenj Gra-
dec 2011 1/1, Drava Ptuj 1/1

IZKLJUČITVE: Slovenj Gradec 
2011 10 minut, Drava Ptuj 8 minut

Širši nabor kakovostnih igralcev 
je odločil tekmo med slovenjgra-
škimi in ptujskimi rokometaši, ki 
je potekala v izrednem vzdušju. 
Zanimivo je bilo, da so domači gle-
dalci na koncu tekme celo v nekaj 
primerih navijali za Dravo in so jim 
tako na nek način tudi čestitali za 
njihovo dobro predstavo. V njej so 
se dobro upirali Korošcem, ki so 
najboljša ekipa 1. B-lige, ki je imela 
polno dela s Ptujčani v prvem pol-
času, nato pa se je v drugem ujela 
in postavila stvari na pravo mesto 
za končno zmago s 30:24.

Rokometaši Drave so dobro 
začeli tekmo, saj so se čvrsto pos-
tavili v obrambi, takoj je z obram-
bami nekaj dodal vratar Boštjan 
Belec, iz izdelanih akcij pa so bili 
učinkoviti tudi v napadu. Korak s 
Slovenjgradčani so držali do 16. mi-
nute, ko je bil rezultat še poravnan 
na 7:7. Pred tem so bili gostje ne-
kajkrat v prednosti in so imeli tudi 
priložnost, da bi se odcepili na višjo 
prednost, a so zgrešili nekaj čistih 
strelov. To se jim je dogajalo tudi 
v drugi polovici prvega polčasa, 
ko so domačini postavili čvrstejšo 
obrambo. Ob tem je v vratih Ko-
rošcev dodal nekaj obramb vratar 
Domen Ošlovnik, kar je pomenilo, 
da so se domačini do odmora re-
zultatsko odcepili na + 3 (14:11). 

V drugem polčasu je Slovenj 
Gradec samo še stopnjeval ritem 
igre, ki so si ga zaradi večje rotacije 
igralcev lahko privoščili. Tega Ptu-
jčani niso mogli dohajati, čeprav 
so se zelo trudili – enostavno niso 
imeli dovolj razpoloženih igralcev, 
da bi lahko bili konkurenčnejši. 
Odlično je celotno tekmo tokrat v 
dresu Drave odigral Denis Hrupič, 
saj je skupno zabil osem zadetkov, 
medtem ko sta bila na drugi stra-
ni s po šestimi zadetki najučinko-
vitejša Rok Cvetko in Kenan Pajt. 
Prednost varovancev Sebastjana 
Soviča je tako večino časa narašča-
la, najvišje do +8 (29:21). 

Rokometaši Drave bodo že v pe-
tek ob 19.30 v športni dvorani Ljud-
ski vrt igrali naslednjo prvenstveno 
tekmo proti Brežicam.

Matej Bračič, RK Drava: »Mi smo 
se skozi celotno tekmo zelo borili 
in smo ne glede na poraz odigrali 
dobro tekmo. Moramo pa pošteno 
priznati, da smo izgubili proti boljši 
ekipi. Po mojem mnenju je Slovenj 
Gradec najboljša ekipa v ligi in ne 
glede na poraz smo lahko zapustili 
dvorano z dvignjeno glavo.«

David Breznik

Rokomet � 1. B SRL (m). 20. krog

Soliden odpor 
najboljši ekipi lige

ŽRK Ptuj – ŽRK Krka 
22:20 (9:10)

ŽRK Ptuj: Perić, Varga; Kac, Kreft 
4. Šauperl-Ilič 8, Bolcar 2, Bedrač 1, 
Puž, Bezjak, Marčič, Korotaj 5, Ko-
lenko 3 (2), Luknjar 1. Trener: Ivan 
Hrupič.

SEDEMMETROVKE: ŽRK Ptuj 
2/5, ŽRK Krka 1/2

IZKLJUČITVE: ŽRK Ptuj 4 minute, 
ŽRK Krka 10 minut

Nedeljsko športno popoldne je 
v dvorani Center ponudilo zelo za-
nimivo tekmo med ptujsko in no-
vomeško ekipo, ki so jo po odlični 
predstavi dobile domače igralke. 
Dale so zares vse od sebe in so 
zdržale vse zaključne napade fa-
vorizirane ekipe Krke. Ta je morala 
priznati premoč Ptujčankam, ki so 
z izredno borbenostjo, motivira-
nostjo in kančkom sreče prišle do 
lepe zmage, hkrati pa so pokazale 
eno svojih najboljših predstav v tej 
tekmovalni sezoni.

Uvodni del tekme je pripadel 
domačinkam, ki so od prve minu-
te naprej stisnile v obrambni for-
maciji 6-0 in so bile uspešne tudi 
v napadu. S solidno realizacijo so 
najprej povedle 5:2, nato pa v 16. 
minuti po zadetku Patricije Koro-
taj še 8:5. Pri tej prednosti se jim 

je ustavilo in kar 13 minut niso do-
segle zadetka. To je bilo v prvi vrsti 
posledica bolj agresivne obrambe 
Krke, ki je domačim igralkam ni 
uspelo prebiti. Ob tem so zgrešile 
še dve sedemmetrovki in kazen je 
hitro prišla, saj so Novomeščanke 
dosegle nekaj zaporednih lahkih 
zadetkov. S serijo 0:5 so naredile 
preobrat in so na odmor odšle z 
minimalno prednostjo. 

Slabši zaključek prvega polčasa 
ni spodnesel vrste trenerja Ivana 
Hrupiča, ki je fantastično začela 
drugi del igre. Z dvema zadetkoma 
vsake od daleč najbolj razpolože-
nih posameznic Patricije Korotaj 
(5 zadetkov) in Tajane Šauperl-I-
lič (8) so naredile delni izid 4:0 in 

Rokomet � 1. A SRL (ž)

Ptujske rokometašice za petico

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske rokometašice so dosegle eno najlepših zmag v sezoni.

1. B SRL (m)
REZULTATI 20. KROGA: Brežice 

– Škofl jica Pekarna Pečjak 30:26, Kr-
ško – Pomurje 29:13, Rudar – Moker-
c-Kig 26:26, Herz Šmartno – Butan 
plin Izola 30:35, Slovenj Gradec 2011 
– Drava Ptuj 30:24, LL Grosist Slovan 
– Ajdovščina 40:25, Radeče papir 
nova – Črnomelj 26:24.
1. SLOVENJ GRADEC 20 18 0 2 36
2. BUTAN PLIN IZOLA 20 16 1 3 33
3. KRŠKO 20 15 2 3 32
4. LL GROSIST SLOVAN 20 15 1 4 31
5. DRAVA PTUJ 20 11 1 8 23
6. RUDAR 20 10 2 8 22
7. MOKERC - KIG 20 10 1 9 21
8. HERZ ŠMARTNO 20 8 2 10 18
9. ŠKOFLJICA PEČJAK 20 7 3 10 17
10. RADEČE PAPIR NOVA 20 7 1 12 15
11. BREŽICE 20 6 2 12 14
12. ČRNOMELJ 20 3 3 14 9
13. AJDOVŠČINA 20 2 2 16 6
14. POMURJE 20 1 1 18 3

1. A SRL (ž)
REZULTATI 18. KROGA: Ljublja-

na – Ž.U.R.D. Koper 28:34 (16:17), 
Mlinotest – Z'Dežele 24:22 (11:10), 
Zelene doline Žalec – Velenje 35:20 
(14:9), Ptuj – Krka 22:20 (9:10).
1. KRIM MERCATOR 16 16 0 0 32
2. ZELENE DOLINE ŽALEC 16 11 1 4 23
3. MLINOTEST 16 9 3 4 21
4. KRKA 16 9 2 5 20
5. Z'DEŽELE 16 7 2 7 16
6. Ž.U.R.D. KOPER 16 6 1 9 13
7. PTUJ (-1) 16 4 1 10 8
8. LJUBLJANA 16 3 1 12 7
9. VELENJE 16 1 1 14 3

Moškanjci-Gorišnica – 
Grosuplje 21:24 (9:13)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Ranfl , 
Bratuša, Mendaš; M. Geč 3, Šandor 
2, Bedrač 2, Petek, Ozmec, Leto-
nja, N. Geč, B. Geč 3, Sok 8, Belšak, 
Tement, Korez 1, Leben 2. Trener: 
Siniša Radujković.

SEDEMMETROVKE: Moškanjci-
-Gorišnica 3/1, Grosuplje 2/1.

IZKLJUČITVE: Moškanjci-Gorišni-
ca 12 minut, Grosuplje 10 minut.

Rokometaši Gorišnice so v ne-
posrednem obračunu v boju za 
visoko uvrstitev na lestvici 2. lige 
v soboto gostili Grosupeljčane. Vo-
dilna trojka, med katerimi so tudi 
tokratni gostje, ima sicer nekaj 
naskoka pred zasledovalci, a Go-
rišničani so vseeno drago prodali 
svojo kožo. 

Tekmo so domačini začeli z zgre-
šeno sedemmetrovko, gostje pa 
so na krilih nekaj obramb povedli 
1:4. Z minuto odmora stratega Ra-
dujkovića je Gorišnica ta nalet kljub 
dvema izključitvama Nejca Šandor-
ja ustavila in izenačila na 5:5 (16. 
minuta). Na to je reagiral gostujoči 
trener Miloš Aksentijević, po mi-
nuti odmora so njegovi varovanci 

naredili serijo 0:4 (5:9 v 22. minuti). 
Takšno prednost so zadržali do od-
mora. 

Drugi del so bolje odprli domači-
ni, ki so v 39. minuti izid znova pos-
tavili na izhodiščni položaj (14:14). 

To ravnotežje se je na igrišču ohra-
nilo vse do 51. minute in izida 19:19. 
Takrat je na sceno stopil najboljši 
strelec gostov Tilen Zakotnik (6 
zadetkov), ki je do konca srečanja 
dosegel kar štiri zadetke in prak-

tično sam odločil srečanje. To sicer 
še zdaleč ne pomeni, da so gostje 
brez napora prišli do zmage, saj je 
še v 57. minuti na semaforju pisalo 
21:22. Še v isti minuti so zadeli tudi 
gostje (21:23), nato pa kljub dvema 
odmoroma obeh trenerjev in dve-
ma izključitvama gostov prednost 
zadržali do konca, oz. jo celo po-
večali. 

V igri trdih obramb je bil najboljši 
strelec domačinov ponovno Aljaž 
Sok (8 zadetkov), po tri sta doseg-
la Matic in Blaž Geč. 

JM

Nova KBM Branik – 
ŽOK SETO Ptuj 3:0 
(25:22, 25:19, 25:20)

ŽOK SETO Ptuj: Stavbar, Sako-
vič, Paternost, Oancea, Pignar, Mi-
lošič K., Horvat, Tomanič, Milošič 
N., Pučnik, Fišer N., Fišer T. Trener: 
Bojan Novak.

Vloga favoritinj je bila na sobot-
ni tekmi v športni dvorani Lukna na 
strani ptujskih odbojkaric, ki pa te 
vloge niso upravičile. Nekoliko pre-
senetljivo, vendar povsem zasluže-
no so namreč slavile mariborske 
odbojkarice, ki so bile okrepljene z 
dvema mladima igralkama iz prve 
ekipe. Prav to je naredilo razliko do 

odbojkaric SETA, za katere tokrat 
ni na mestu libera igrala Eva Vedlin 
Gojčič, medtem ko sta korektori-
ca Nika Fišer in podajalka Urška 
Stavbar igrali oboleli. Vsi ti faktorji 
so tehtnico prevesili na domačo 
stran. 

Ptujske igralke so tudi tokrat 
slabo vstopile v tekmo, tako da je 
njihov trener Bojan Novak že pri 
zaostanku 4:0 in 9:3 opravil dve 
minuti odmora, da je vsaj malo 
»prebudil« igralke. Mariborčanke 
so se prav posebej dobro pripravi-
le na najboljšo gostujočo posame-
znico Saro Sakovič. To so v prvem 
nizu odlično zaustavile, medtem 
ko je na drugi strani izjemen talent 
pokazala Lorena Lorber Fijok. Pet-

najstletnica (hčerka bivše znane 
odbojkarice Sergeje Lorber, op. 
a.) je igrala na mestu sprejemalke-
-napadalke in je uspešno zaključila 
številne napadalne akcije. Domače 
odbojkarice so na njenih krilih priš-
le do odločilne prednosti 24:18. 

V drugem nizu so Ptujčanke na 
začetku zaustavile Loreno Lorber 
Fijok, v napadu pa se je razigrala 
Sara Sakovič, kar je pomenilo na-
skok petih točk (4:9). Sledilo je ob-
dobje napak gostij, kar so članice 
Nove KBM Branika znale izkoristiti 
za popoln preobrat ter dobljen niz 
s 25:19. 

V tretjem nizu so se gostje 
držale do sredine, ko so še vodi-
le s 13:15, a nato so spet dovoli-
le, da so jih mlade Mariborčanke 
nadigrale in so z uspešno zaklju-
čenimi akcijami dobile tudi ta del 
igre s 25:20. Tako so se zasluženo 
veselile zmage proti nepopolni in 
predvsem ne popolnoma zdravi 

ptujski ekipi, ki tokrat enostavno 
ni bila prava. 

Po tem spodrsljaju bodo člani-
ce Odbojkarskega klub SETO že v 
petek ob 20. uri v športni dvorani 
Gimnazije Ptuj odigrale naslednjo 
tekmo, njihove tekmice bodo igral-
ke Vitala iz Ljubljane.

David Breznik

Rokomet � 2. SRL (m)

V izenačeni tekmi gostitelji potegnili kratko

Odbojka � 1. B DOL (ž) - modra skupina

Nepričakovan poraz

2. SRL (m)
REZULTATI 14. KROGA: Sev-

nica – Kronos 26:30, Ljubljana – 
Cerklje 29:26, Moškanjci-Gorišnica 
– Grosuplje 21:24, Metlika – Šker-
janc Jadran Hrpelje-Kozina, Arcont 
Radgona – Alples Železniki.
1. LJUBLJANA 14 13 0 1 26
2. GROSUPLJE 14 12 0 2 24
3. CERKLJE-RADOVLJICA 14 12 0 2 24
4. MOŠKANJCI - GOR. 14 8 0 6 16
5. ALPLES ŽELEZNIKI 13 7 1 5 15
6. ADRAN HRPELJE 13 5 0 8 10
7. KRONOS 13 5 0 8 10
8. SEVNICA 14 2 1 11 5
9. METLIKA 11 0 2 9 2
10. ARCONT RADGONA 12 0 0 12 0

1. B DOL (ž), modra 
skupina

REZULTATI 2. KROGA: Nova 
KBM Branik II – ŽOK SETO Ptuj 3:0, 
Vital Ljubljana – OD Krim 1:3, Preva-
lje – ŽOK Triglav Kranj 0:3, Mozirje 
– Piran 3:1. 
1. ŽOK SETO PTUJ 20 14 6 48:25 42
2. OD KRIM 20 14 6 47:26 42
3. ŽOK TRIGLAV KRANJ 20 14 6 47:31 40
4. MOZIRJE 20 11 9 39:35 34
5. PREVALJE 20 6 14 27:46 20
6. NOVA KBM BRANIK II 20 4 16 22:51 13
7. VITAL LJUBLJANA 20 4 16 19:54 11
8. PIRAN 20 0 20 10:60 1

Foto: Črtomir Goznik

Filip Ranfl  in Nejc Šandor (oba Moškanjci-Gorišnica)
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V četrtek je bila v Skorbi izvede-
na prireditev Športnik leta v občini 
Hajdina, ki na mestu zmagovalcev 
glede na lansko leto ni prinesla 
sprememb – tudi letos sta bila za 
najboljša razglašena atletinja Maja 
Bedrač (AK Ptuj) in nogometaš 
Matjaž Rozman (Celje). 

Prireditev je organizirala Špor-
tna zveza občine Hajdina v sode-
lovanju z občino Hajdina, na njej 
pa so ob glavni razglasitvi podelili 
še nagrade v nekaterih drugih ka-
tegorijah: šolski šport, najboljše 
ekipe (kadetska in mladinska no-
gometna ekipa ONŠ Golgeter, Te-
nis klub Skorba), posamezniki z iz-
jemnimi dosežki (Boštjan Nahber-
ger – atletika, Gašper Valentin 
Mlakar – kikboks, Leon Zajko Lju-
bec – plavanje, David Murko – šah, 
Uroš Krajnc – footgolf) in zaslužni 
športni delavci. Med slednjimi so 
bili letos nagrajeni Benjamin Kurež 
(KMN Draženci), Saša Gojčič (ŠD 
Skorba), Sebastjan Zupanič (ONŠ 
Golgeter), Matic Ber (ŠD Hajdina), 
Marcel Šadl (ŠD Hajdoše), Matevž 
Pleteršek (ŠD Slovenja vas) in Mar-
tin Turk (ŠD Gerečja vas). 

JM

V tem tednu so imeli v NK Alumi-
nij ob osvojenih prvenstvenih toč-
kah še en razlog za zadovoljstvo. 
Pogodbo o sodelovanju so namreč 
sklenili z enim izmed najbolj na-
darjenih mladincev iz lastne no-
gometne šole Davidom Flakusom 
Bosiljem.

Ta je v Kidričevo prišel pred dve-
ma letoma in pol. »Začel sem v do-
mačem klubu v Pobrežju, kjer sem 
nogomet doživljal še kot igro in ne 
kot moj morebiten poklic. Kljub pri-
tiskom drugih klubov sem se nato 
s prijatelji preselil v Malečnik, ki mi 
je prav tako ostal v lepem spomi-
nu. Pri štirinajstih letih je prišla pri-
ložnost, da bi igral za Aluminij, ki 
je prepoznaven klub z zelo dobro 
nogometno šolo in z zelo dobrimi 
medsebojnimi odnosi, kar me je 
spodbudilo k nadaljnjemu delu v 
nogometu. Odločitve seveda ne 
obžalujem, saj je vse trdo delo 
enkrat nagrajeno, kot tudi moje, 
s sklenitvijo tega sodelovanja,« je 
dejal 17-letnik, ki je s Šumarji sklenil 
pogodbo za dve leti in pol. 

23-krat v reprezentanci
Flakus Bosilj je doslej 23-krat ob-

lekel dres z državnim grbom, že pri 
16 letih pa se je prvič pridružil delu 
s člansko selekcijo Aluminija. »Delo 
s člansko ekipo je zelo dobra izku-
šnja, za katero verjamem, da sem 
si jo zaslužil. Je pa to velik preskok 
od kadetskega in mladinskega no-
gometa, zato se zavedam, da bom 
za ta nivo igranja moral vložiti še 
precej truda. Za to bom naredil vse 
in vem, da mi bo uspelo,« je optimi-
stičen Flakus Bosilj.

Obetavni napadalec želi upra-
vičiti vsako ponujeno minuto na 
igrišču: »V življenju za vsak razvoj 
potrebujemo cilje. Sam si najraje 
postavljam kratkoročne cilje oziro-
ma cilje, ki so mi dosegljivi v nekaj 
mesecih. Danes so moji cilji, da tudi 
v prihodnosti delam trdo in da iz-
koristim vsako priložnost, ki mi jo 
klub ponudi. Prav na vsako prilož-
nost, ki mi je zaupana, pa sem tudi 
ponosen.«

UR

Športnik leta 2018 v Kidričevem
Športna zveza občine Kidričevo organizira v sredo, 20. 3., v re-

stavraciji Pan v Kidričevem slavnostno prireditev ob podelitvi na-
grad najboljšim športnikom leta 2018 v občini Kidričevo. Prireditev 
se bo začela ob 18. uri. 

Športni napovednik

torek � 19. marca 2019Šport20

3. SNL sever: za začetek 
porazi vodilne trojke

REZULTATI 16. KROGA: Kety 
emmi Bistrica – Avto Grubelnik 
Dravograd 0:1 (0:1), Pohorje – Vi-
dem 1:0 (0:0), Tehnotim Pesnica 
– Šmartno 1928 2:0 (1:0), Zreče – 
Šampion 2:0 (0:0). 
1. VIDEM PRI PTUJU 15 9 2 4 31:13 29
2. ŠMARTNO 1928 15 9 2 4 36:24 29
3. K. E. BISTRICA 15 8 3 4 28:15 27
4. DRAVOGRAD 16 9 0 7 35:37 27
5. DRAVINJA 15 6 3 6 26:27 21
6. ŠAMPION 15 6 2 7 28:26 20
7. ZREČE 15 5 5 5 19:22 20
8. TEHNO. PESNICA 15 5 3 7 18:26 18
9. MONS CLAUDIUS 9 2 2 5 11:16 8
10. POHORJE 16 2 2 12 22:48 8

Pohorje – Videm 
1:0 (0:0)

STRELCI: 1:0 Fridrih (68.).
VIDEM: Klasinc, Plajnšek, Zdovc, 

Lah (od 76. Antolič), Kostanjevec, 
Cafuta, Lovenjak, Tement, Bračič, 
Krajnc, Mohorko. Trener: Robert 
Hojnik.

Nogometaši v 3. ligi sever so v 
soboto začeli drugi del sezone, že 
v vodu pa je prišlo do kar nekaj pre-
senečenj. Tako so tri vodilne ekipe 
lige izgubile, Bistrica doma, Šmar-
tno in Videm pa v gosteh. 

Videmčani so imeli na papirju 
najlažjo nalogo, saj so gostovali v 
Rušah. Zadnjeuvrščena ekipa Po-
horja je znana po svoji trdi igri, na 
meji prekrška, proti kateri imajo 
tekmeci nemalokrat veliko težav. 
To se je tokrat zgodilo tudi osla-
bljeni in številčno zelo šibki ekipi 

Vidma, ki je na tekmo odšla le s 14 
igralci. Tik pred zdajci je nastop od-
povedal še Adedoja, zato je moral 
trener Robert Hojnik v zadnjem 
trenutku spreminjati načrtovane 
postavitve igralcev. 

Dve priložnosti na začetku 
tekme sta vseeno vlivali upanje 
na ugoden izid, a je takoj zatem 
eden izmed domačih branilcev s 
komolcem močno udaril Blaža Lo-
venjaka (krvavitev), kar je goste 
precej ustavilo v njihovi igri. Gostje 
so zvečine vodili igro čez celotno 
srečanje, domačini pa so poskušali 

z dolgimi podajami in hitrim Fridri-
hom do ugodnega rezultata. 

To se jim je izšlo v 68. minuti, ko 
je prav Andraž Fridrih domačine 
povedel v vodstvo – 1:0. Videmčani 
so si na drugi strani skozi celotno 
srečanje ustvarili veliko priložnos-
ti, tudi tistih najbolj izrazitih, t. i. 
100 %, ko so prihajali sami pred gol 
(Krajnc, Mohorko). Igralec tekme 
je bil nedvomno domači vratar 
Boštjan Holcman, ki je s svojimi 
bravurami spravljal v obup goste. 
Piko na i je postavil v 90. minuti, ko 
je sodnik dosodil 11-metrovko za 

goste, a je Holcman zaustavil strel 
Roka Mohorka …

V nedeljo se bodo ob 10.30 Vi-
demčani na domači zelenici pome-
rili z Dravograjčani.

JM

Pred dobrimi tednom 
so v Črenšovcih ligaško 
sezono sklenili tudi 
mladi strelci v državni 
ligi mladih z zračnim 
orožjem. 

Izjemno dvojno zmago sta si 
priborila ptujska kadeta s pištolo 
Marsel Krajnc z osebnim rekor-
dom v sezoni s 364 krogi in Gre-
gor Kolarič prav tako z osebnim 
rekordom 359 krogov. V skupnem 
seštevku je Marsel le za dve točki 
zaostal za skupno zmago, Gregor 
pa je osvojil peto mesto. 

Posamično srebrno odličje si je 
med mladinkami s puško priborila 
Nuša Žnidarič in postala tudi sku-
pna zmagovalka v sezoni. Ormo-
žani s puško pa so bili v mladinski 
konkurenci uspešni tudi ekipno, 
kjer so osvojili peto mesto, šesti 
so bili Kidričani z rekordom v se-
zoni. 

Rekordnih dosežkov med pio-
nirji s pištolo pa so se znova vese-
lili v Juršincih, ki so s 422 krogi iz-

boljšali svoj predhodni dosežek za 
devet krogov, posamični rekord 
pa je dosegel tudi Juršinčan Valter 
Drašler s 172 krogi in aktualni re-
kord izboljšal za pet krogov. 

Rekordne pa so bile tudi Ormo-
žanke Kovinarja, ki so slavile troj-
no posamično zmago, najboljša je 
bila z novim državnim rekordom 
183 krogov Tina Prejac, ki je iz-
boljšala dosežek klubske tekmice 
Nike Zidarič za dva kroga. Ormo-
žanke pa so bile prepričljivo boljše 
od aktualnega državnega rekorda 
tudi v ekipni konkurenci, kjer so 
svoj rekordni dosežek iz petega 
turnirja še izboljšale za dvanajst 
krogov. 

Dve posamični odličji za drugo 
in tretje mesto z nastopoma Eneja 
Majeriča (157) in Adama Ciglarja 

Nogomet � 3. SNL sever

Ko ne gre niti z 11-metrovke …

Strelstvo � 6. turnir državnih mladinskih lig - Črenšovci

Številna odličja in rekordi za naše mlade strelce

Foto: Črtomir Goznik

Mihael Lah - kapetan ekipe Vidma

David Flakus Bosilj ob podpisu pogodbe s predsednikom NK Alumi-
nij Markom Drobničem

Foto: Strelska zveza Slovenije

Ptujska kadeta s pištolo Marsel Krajnc in Gregor Kolarič sta se v 
Črenšovcih v ligaškem zaključku veselila dvojne posamične zmage.

Foto: Črtomir Goznik

Najboljšima športnikoma v občini Hajdina za leto 2018 sta prizna-
nja podelila župan Stanislav Glažar in predsednik Športne zveze 
Sandi Mertelj.

Nogomet � NK Aluminij

Podpis za prihodnost
Robert Hojnik, trener 

Vidma: »Domačini so nas 
pošteno 'pretepli', podobno 
so storili že pri nas v Vidmu. 
Takrat smo sicer visoko zma-
gali, tokrat pa enostavno tudi 
iz najlepših priložnosti nismo 
uspeli zadeti v polno. Igra Po-
horja je specifi čna, in če ti ne 
uspe hitro zadeti, jih je izred-
no težko premagati. Mi smo 
igrali in si ustvarjali priložnos-
ti, domačini pa so iz enega iz-
med redkih napadov zadeli.«

Skupni rezultati 2018/19:

Veliki pokal Slovenije
1. SD KOVINAR ORMOŽ 105
2. SD DUŠANA POŽENELA REČICA 102
3. SD GROSUPLJE 94
4. SD LOTRIČ ŽELEZNIKI 91
5. SD OLIMPIJA 81
6. SK BREŽICE 76
7. SD TRZIN 68
8. SK PTUJ 67
9. SD ŠTEFANA KOVAČA TURNIŠČE 53
10. SD MESTO LJUTOMER 45
11. SD I. POHORSKI BATALJON RUŠE 44
12. SD JURŠINCI 42
23. SD JOŽETA KERENČIČA MIKLAVŽ  23
26. SD KIDRIČEVO 22

Mali pokal Slovenije 
pištola
1. SD DUŠANA POŽENELA REČICA 76
2. SK BREŽICE 76
3. SD LOTRIČ ŽELEZNIKI 75
4. SK PTUJ  67
5. SD JURŠINCI 42   
9. SD JOŽETA KERENČIČA MIKLAVŽ 23
11. SD KOVINAR ORMOŽ 17
23. SD KIDRIČEVO 3

Mali pokal Slovenije 
puška
1. SD KOVINAR ORMOŽ 88
2. SD OLIMPIJA 73
3. SD GROSUPLJE 73
4. SD TRZIN 53
5. SD MESTO LJUTOMER 45
6. SD I. POHORSKI BATALJON RUŠE  44
17. SD KIDRIČEVO 19

(139) pa so Ormožani osvojili tudi 
med pionirji, še šestič zapored pa 
je zmagal Luka Šoper in postavil 
še nov državni rekord s 181 krogi. 
Odlična pa sta bila tudi ormoška 
pionirja s serijsko puško Benjamin 
Nino Kovačec in Jan Dogša, ki sta 
s 185 in 181 krogi osvojila zlato in 
bronasto odličje. Ormožani Kovi-
narja pa so z letošnjim rekordom 
v sezoni s 539 krogi osvojili še eki-
pno zlato in se v skupnem seštevku 
povzpeli na končno tretje mesto. 

Simeon Gönc

Športnik leta 2018 na Hajdini

Najboljša Maja Bedrač
in Matjaž Rozman
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Prodaja avtomobilov, ki je bi-
la tako na evropski kot globalni 
ravni zadnjih nekaj let v po-
rastu, se je lani zmanjšala. Da 
bi se takšen trend lahko nada-
ljeval, med drugim kaže rast pri-
ljubljenosti storitev souporabe 
vozil.
Lani je bilo sicer v EU prodanih 
15,14 milijona novih avtomobi-
lov, kar je 0,1 odstotka več kot 
predlani, a v zadnjih mesecih 
prodaja upada. V Sloveniji se je 
prodaja lani v primerjavi z letom 
prej zvišala za 2,7 odstotka, ja-
nuarja letos pa je število prvih 
registracij v primerjavi z lan-
skim januarjem upadlo za 4,6 
odstotka.
Strokovnjaki opozarjajo, da je 
padec prodaje v Evropi v pre-
cejšnji meri posledica sep-
tembrske uveljavitve novih 
pravil za merjenje izpustov oglji-
kovega dioksida in porabe gori-
va pri avtomobilih, znanih pod 
kratico WLTP. Meritve morajo 
po novem potekati v dejanskem 
okolju, proizvajalci pa morajo 
upoštevati tudi več kriterijev in 
pogojev.
Avgusta, ko vozila še niso bila 

podvržena spremenjenim po-
stopkom testiranj, je prodaja 
osebnih avtomobilov porasla za 
skoraj 33 odstotkov. Proizvajal-
ci so kupcem namreč ponudili 
velike popuste in s tem marsik-
je poskrbeli za rekorde.

Vse več električnih 
avtomobilov in 
souporabe vozil
Upada tudi tržni delež dizlov v 
EU. V zadnjem lanskem četr-
tletju je bilo med na novo regi-
striranimi vozili 34,1 odstotka 
takšnih z dizelskim motorjem, 
kar je 7,1 odstotne točke manj 
kot v enakem obdobju leta 
2017. Delež vozil z bencinskim 
motorjem se je povečal za 4,9 
odstotne točke na 57,2 odstot-
ka.
Število vozil z alternativnim po-
gonom medtem raste. Po sve-
tu je bilo lani prodanih skupno 
2,1 milijona električnih vozil in 
priključnih hibridov, s čimer se 
je številka prvič povzpela nad 
dva milijona. Delež takšnih vo-
zil med vsemi na novo registri-
ranimi je dosegel 2,4 odstotka. 
Vodilna na svetu po prodaji ele-

ktričnih vozil ostaja Kitajska, na 
drugem mestu so bile lani ZDA.
Velik izziv avtomobilskim pro-
izvajalcem predstavljajo tudi 
hitro rastoče storitve soupora-
be vozil in deljenja prevoza. Pri 
tem gre predvsem za kratko-
trajno najemanje električnih 
avtomobilov v večjih mestih 
in ponudnike prevozov, kot je 
Uber. Analitiki napovedujejo, 
da se bo za lastništvo avtomo-
bila v prihodnosti odločalo vse 
manj ljudi.
Souporabo električnih vozil v 
Sloveniji med drugim omogoča 
podjetje Avant2go, ki storitev 
ponuja v Ljubljani, Mariboru, 
Kranju, Murski Soboti in na br-
niškem letališču. V njihovem 
sistemu je trenutno okoli 200 
vozil, ki se jim bo do konca leta 
pridružilo še sto novih.

Boxmark 
v sodelovanje 
z letalsko industrijo
Direktor proizvajalca usnjenih 
sedežnih prevlek Boxmark Le-
ather iz Kidričevega, dela kon-
cerna Boxmark, Marjan Trobiš 
je za STA povedal, da ohlajanje 

Trg avtomobilov pred spremembami

Kolofon
Avtodrom, 

oglasna priloga 
Štajerskega tednika

19. marec 2019

Urednik priloge: 

Jože Mohorič

Fotografije: 
Črtomir Goznik

Avtorji prispevkov:
Natalija Škrlec,
Majda Goznik, 
Jože Mohorič, sta

Lektoriranje: 

Lea Skok Vaupotič

Tehnično urejanje:

Dani Rižner

Trženje: 

Marketing družbe Radio 
Tednik Ptuj

Evropska komisija je sprejela nova pravila, ki bodo spodbu-
jala čisto, povezano in avtomatizirano mobilnost, so spo-
ročili iz Bruslja. Odločitev prinaša pravni okvir za uvajanje 
sodelovalnih inteligentnih prometnih sistemov, ki bodo med 
drugim omogočali lažjo komunikacijo med vozili s cestno in-
frastrukturo glede nevarnih situacij.
Evropska komisarska za promet Violeta Bulc je dejala, da od-
ločitev komisije avtomobilskim proizvajalcem, cestnim ope-
raterjem in drugim prinaša dolgo pričakovan pravni okvir za 
začetek uvajanja sodelovalnih inteligentnih prometnih siste-
mov po Evropi.
Ti bodo po njenih besedah med drugim znano pripomogli k 
izpolnjevanju ambicij na področju prometne varnosti.
Kot so zapisali na Evropski komisiji, so nova pravila spre-
jeli v okviru predlogov o čisti mobilnosti, ki jih je komisija 
predstavila za posodobitev evropskega sektorja mobilnosti, 
lažji prehod na podnebno nevtralno Evropo do leta 2050 in 
prispevek k dolgoročnemu cilju zmanjševanja žrtev v pro-
metu do leta 2050.

Evropska komisija z 
novimi pravili za čisto, 
povezano in 
avtomatizirano mobilnost

avtomobilske industrije obču-
tijo tudi sami. Na obrat krivulje 
rasti so se sicer vnaprej pripra-

vili, med drugim s širitvijo pro-
dajnega asortimaja. Tako so 
okrepili sodelovanje z letal-
sko industrijo, med drugim so 
podpisali šestletno pogodbo z 
dubajsko letalsko družbo Emi-
rates.
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15. marec, zakonsko določen 
datum, od katerega lahko vo-
zniki, če vremenske razmere 
to dopuščajo, na svojih vozilih 
zimske pnevmatike zamenjajo 
z letnimi, je že za nami in voz-
niki to že množično izkoriščajo 
za menjave. Da bi se kupci no-
vih pnevmatik lažje odločili, ka-
tere izbrati, je AMZS opravil test 
16 letnih pnevmatik za osebne 
avte v dimenziji 185/65 R15 H 
in 16 letnih pnevmatik za dosta-
vnike v dimenziji 215/65 R16 
C. Sledenje je Avto-moto zveza 
Slovenije v sodelovanju s par-
tnerskimi avtomobilskimi klu-
bi v več kot 20-letni zgodovini 
testiranja pnevmatik testira-
la prvič. Ugotovitve kažejo, da 
je izdelovalcem teh pnevmatik 
bolj kot varnost na mokrem po-
membnejša čim manjša obra-
ba. Ta je zagotovo pomembna 
za transportno ekonomiko, a na 
cesti bi varnost vendarle morala 
biti pred stroški. 
»Oba kompleta pnevmatik smo 
preskusili po enakih, uveljavlje-
nih merilih – ocenili smo vozne 
lastnosti, varnost in zaviranje na 
suhem kot zaviranje, vzdolžno 
in prečno splavanje, vodljivost 
in bočno vodljivost na mokri 
cesti. Kot vedno smo preskusi-
li tudi glasnost (tako v potniški 
kabini kot zunaj), izmerili pora-
bo goriva in na laboratorijskih 
valjih ter z vožnjo v konvoju tudi 
obrabo pnevmatik«, je povedal 
odgovorni urednik Motorevije, 
revije članov AMZS, Blaž Pože-
nel. 
Pri pnevmatikah za osebne av-
te gre za dimenzijo, ki je med 
najbolj uporabljanimi in proda-
janimi pnevmatikami na evrop-
skih cestah, v Sloveniji pa sta 
s takšnimi pnevmatikami opre-
mljena oba najbolje prodajana 
avtomobila na našem trgu – 
renault clio in VW polo. »Eden 
od razlogov za odločitev za 
to dimenzijo je bilo tudi dej-
stvo, da smo od zadnjega testa 

pnevmatik te dimenzije polo-
vico preskušenih pnevmatik 
tokrat preskusili prvič. Ostalih 
osem pnevmatik poznamo že iz 
prejšnjih testov v drugih dimen-
zijah, a primerjava rezultatov 
je potrdila manjše razlike med 
enakimi pnevmatikami različ-
nih dimenzij. Med 16 pnevma-
tikami sta tokrat le dve dobili 
štiri zvezdice in oceno »dobro« 
oziroma »zelo priporočljivo«. 
Ostalih 14 pnevmatik se pona-
ša s tremi zvezdicami in oceno 
»zadovoljivo« oziroma »priporo-
čljivo«. Nobena pnevmatika na 
testu ni dobila ocen »pomanj-
kljivo« oziroma »slabo«, za kar 
je zaslužno dejstvo, da nobeni 
pnevmatiki ni močno spodletelo 
pri kakšnem od meril, kar je obi-
čajno razlog za znižano skupno 
oceno,« je rezultate testa pnev-
matik dimenzije 215/65 R16 C 
predstavil Poženel. 

Prvič na testu »to-
vorne« pnevmatike
Medtem ko imajo testi pnevma-
tik za osebne avtomobile že dol-
go tradicijo, so bile pnevmatike 
za dostavnike na tokratnem tes-
tu pnevmatik preskušene prvič 
v več kot 20-letni zgodovini 
AMZS testov pnevmatik. 
»Morda se bo kdo spraševal, za-
kaj smo se odločili za preskus 
»tovornih« pnevmatik, s kateri-
mi vozniki osebnih avtomobilov 
praviloma nimamo opravka. Ra-
zlogov je več. Eden je dejstvo, 
da je s takšnimi pnevmatikami 
lahko opremljen marsikateri po-
tniški dostavnik, ki ga vozniki 
uporabljajo za zasebne name-
ne, uporabljajo pa jih tudi avto-
domi in potniški kombiji, ki jih 
različna podjetja in posamezni-
ki uporabljajo za komercialni 
prevoz potnikov. Takšni kom-
biji so na primer VW multivan, 
renault trafic ali večji renault 
master. 
Drugi razlog za test »tovornih« 
pnevmatik je v tem, da je do-

stavnikov s temi pnevmatikami 
na cesti veliko in da praviloma 
ne vozijo nič počasneje ali pre-
vidneje kot osebni avtomobili 
– vozniki osebnih avtov in do-
stavnikov si delimo iste ces-

te in se spopadamo z enakimi 
vozniškimi izzivi in pastmi. Kot 
tretji razlog lahko navedemo iz-
biro: čeprav so »tovorne« pnev-
matike (z oznako C kot Cargo) 
zasnovane tako, da omogoča-

jo večjo nosilnost oziroma obre-
menitev, lahko pnevmatike z 
večjo nosilnostjo najdemo tudi 
med »osebnimi« pnevmatika-
mi – te imajo oznako XL. Voznik 
kombija ima zato v teoriji izbiro: 

lahko izbere »tovorne« pnevma-
tike ali pa »osebne pnevmatike 
z večjo nosilnostjo,« pojasnjuje 
Poženel.
Rezultati testa »tovornih« pnev-
matik kažejo, da je izdeloval-
cem teh pnevmatik bolj kot 
varnost na mokrem pomemb-
nejša čim manjša obraba. Kar 
devet od 16 preskušenih pnev-
matik je dobilo le eno zvezdi-
co – oziroma skupno oceno »ni 
priporočljivo«. Tudi ostale pnev-
matike niso blestele – pet jih je 
dobilo oceno »priporočljivo« (3 
zvezdice), dve pa »priporočlji-
vo z omejitvami« (2 zvezdici). 
»Kar petnajstim pnevmatikam 
smo znižali oceno zaradi izrazi-
tih slabosti na mokrem, kar je 
očitno Ahilova tetiva »tovornih« 
pnevmatik. To velja tudi za pet 
najboljših pnevmatik na našem 
testu, ki smo jih ocenili le z oce-
no »priporočljivo««, še dodaja 
odgovorni urednik Motorevije.

Test letnih pnevmatik za osebne avte in dostavnike
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Na letošnjem ženevskem av-
tosalonu so bila po pričakova-
njih precej v ospredju električna 
vozila. Da pa z bencinskimi in 
dizelskimi motorji še ni konec, 
dokazujejo premiere novih ge-
neracij tudi v Sloveniji zelo 
priljubljenih modelov. Precej 
pozornosti je po pričakovanjih 
požel novi clio, ki ga bo proizva-
jal novomeški Revoz.
Mednarodni avtomobilski salon 
v Ženevi se je letos predstavil v 
89. izvedbi. Na njem je bilo več 
kot 150 premiernih predsta-
vitev, sicer pa je bilo na ogled 
več kot 900 avtomobilov. Or-
ganizatorji so pričakovali okoli 
660.000 obiskovalcev.
Ženevski avtosalon po oce-
nah tujih medijev ohranja svo-
jo vlogo najpomembnejšega 
spomladanskega avtomobilske-

ga dogodka v Evropi. Avtomo-
bilski saloni so v zadnjem času 
sicer v precejšnji krizi, saj ima 
vse več avtomobilskih proizva-
jalcev pomisleke glede visokih 
stroškov, ki jih prinaša udelež-
ba na takšnih dogodkih. Svoje 
novosti tako raje predstavijo na 
lastnih dogodkih, ki so nema-
lokrat deležni celo več pozor-
nosti.
Na ženevskem avtosalonu je 
bilo kljub vsemu letos znova 
več avtomobilov, ki so name-
njeni obsežnejši proizvodnji in 
velikemu številu kupcev. Gre 
za avtomobile, kot sta Renaul-
tov clio in Peugeotov 208. Prvi 
velja za najbolje prodajan av-
tomobil v Sloveniji, 208 pa je 
eden od vodilnih predstavnikov 
»cliovega« razreda.
Clia bodo poleg tega tudi proi-

zvajali v Sloveniji, za kar je Re-
voz prejel tudi državno pomoč. 
Po mnenju strokovnjakov pe-
ta generacija clia predstavlja 
velik korak naprej – tako glede 
videza kot tehnologije. Bo pa 
imel novi clio le hibridni pogon, 
medtem ko bo Peugeot z 208 
ponudil tudi povsem električno 
različico.
Za slovenski trg sta bila med 
drugim zanimiva tudi Vol-
kswagnov passat in Škodin ka-
miq. Priljubljeni passat se po 
prenovi oblikovno bistveno ne 

razlikuje od predhodnika, so pa 
pri Volkswagnu izboljšali vozne 
lastnosti in prenovili paleto teh-
noloških pripomočkov. Kamiq 
medtem predstavlja razširitev 
Škodinega nabora vse bolj pri-
ljubljenih športnih terencev.
V Ženevi so bili med drugim na 
ogled tudi Škodina scala, Vol-
kswagnov t-cross in Mazdin cx-
4. Med premijskimi vozili so bili 
med drugim na ogled prenovlje-
ni Mercedesov glc in novi cla 
shooting brake, oči pa so bile 
uprte tudi v prenovljeno BMW 

serijo 7. Audi je napovedoval 
predvsem koncepte prihajajo-
čih električnih vozil.
Elektrificiranim novostim je bi-
lo namenjene veliko pozornos-
ti, saj bodo verjetno krojile tudi 
že bližnjo prihodnost najhitreje 
rastočega avtomobilskega ra-
zreda. Elektrificirana mobilnost 
naj bi predstavljala odgovor 
na problematiko škodljivih iz-
pustov.

Hitrost prilagajanja električni 
prihodnosti se razlikuje od pro-
izvajalca do proizvajalca, anali-
tiki pa menijo, da številni kljub 
trudu inovirajo prepočasi. Po 
pričakovanjih so govorili tudi o 
deljenju prevoza, zaradi katere-
ga je lastništvo avtomobila vse 
redkeje nuja.
Slednje avtomobilske proi-
zvajalce po ocenah analitikov 
postavlja pred velik izziv.

posebno pozornost posvečati 
najmlajšim v prometu in se še 
naprej truditi, da ne bi bilo nič 
mrtvih in hudo poškodovanih 
v MO Ptuj, kot je tudi cilj Vizije 
nič: nič smrtnih žrtev na sloven-
skih cestah. V letu 2018 so bi-
li člani ZŠAM Ptuj zelo dejavni 
tudi pri obnovi notranjosti stav-
be ZŠAM Ptuj, preplastili pa so 
tudi dvorišče z asfaltom in ure-
dili fasado. Vsi prostori v stavbi 

imajo vsebino, najemnina za-
nje predstavlja dodaten doho-
dek združenja. 

Prometno-preven-
tivne aktivnosti za 
mlade in starejše 
Tudi pod novim vodstvom bodo 
nadaljevali uspešno delo. No-
vi predsednik Janez Strelec se 
je za dobro delo zahvalil dose-
danjemu predsedniku Marja-
nu Pšajdu in drugim organom 
združenja, ki so se vsi skupaj 
trudili za uspešno izvedbo pro-
metno-preventivnih akcij. Stre-
lec je poudaril, da je ZŠAM Ptuj 
pomemben člen v verigi orga-
nizacij, ki skrbijo za preventivo 
in varnost v cestnem prometu. 
Uspešno sodelovanje na podro-
čju prometne varnosti s SPVCP 
MO Ptuj, Policijsko postajo Ptuj, 
Medobčinskim redarstvom 
SOU Spodnje Podravje, z vsemi 
osnovnimi in srednjimi šolami v 
MO Ptuj, z vrtcem, s šolo varne 
vožnje Prednost ter drugimi or-
ganizacijami, ki delujejo na po-
dročju preventive v cestnem 
prometu, želijo nadaljevati in 
nadgraditi z novimi projekti. 
Tako bo tudi letos velik del ak-
tivnosti usmerjen v zagotavlja-
nje varnih prihodov in odhodov 

učencev po vseh počitnicah. 
„Z našo prisotnostjo opozarja-
mo voznike na prisotnost otrok 
na prehodih za pešce, otrokom 
pa zagotavljamo varno prečka-
nje prometno obremenjenih 
prehodov. Sodelovali bomo tu-
di na regijskem tekmovanju Kaj 
veš o prometu, pred začetkom 
novega šolskega leta bomo so-
delovali pri pregledu šolskih 
poti in o ugotovljenih pomanj-
kljivostih na šolskih poteh po-
ročali pristojnemu oddelku MO 
Ptuj. V sklopu Evropskega te-
dna mobilnosti bo naš preven-
tivni dogodek dan odprtih vrat, 
na katerem pričakujemo okrog 
250 učencev četrtih razredov 
vseh ptujskih osnovnih šol. Že 
tradicionalno bomo sodelova-
li na dogodku Spomin na žrtve 
prometnih nesreč. Za starejše 
udeležence v prometu pa bo-
mo v sodelovanju s Svetom za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu ter šolo vožnje Pred-
nost organizirali teoretično in 
praktično izobraževanje voz-
nikov, s katerim bodo le-ti lah-
ko brezplačno obnovili znanje 
cestnoprometnih predpisov in 
praktične vožnje v prometu,“ je 
o delu in aktivnostih ZŠAM Ptuj 
v letu 2019 povedal novi pred-
sednik Janez Strelec. 

68. občni zbor 
Združenja šoferjev in 
avtomehanikov Ptuj
Združenje šoferjev in avtome-

hanikov Ptuj deluje že od leta 

1951. Na 68. občnem zboru, 

ki je bil 16. februarja, so preg-

ledali poročila o delu v letu 

2018, razrešili dosedanje or-

gane društva, dosedanjega 

predsednika Marjana Pšajda 

je zamenjal Janez Strelec (na 

fotografiji), sprejeli so pro-

gram dela za letos ter pode-

lili stažne značke, pohvale in 

priznanja zaslužnim članom 

združenja; z nageljni pa so 

obdarili štiri nove člane zdru-

ženja. Vseh članov je skupaj 

188.

Na opravljeno delo v letu 2018 
so ponosni, je povedal Marjan 
Pšajd. Program dela so v ce-
loti izpeljali, kot tudi program, 
ki so si ga zadali v sodelova-
nju s Svetom za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu MO 
Ptuj in Zvezo ZŠAM Slovenije. 
Posebej je izpostavil zavzeto, 
požrtvovalno in strokovno delo 
članov pri varovanju otrok pred 
osnovnimi šolami v začetku šol-
skega leta. Že četrtič zapored 
so uspešno izvedli tudi dan od-
prtih vrat ZŠAM Ptuj, prvič so 

jih obiskali tudi otroci iz vrtca, 
učencev iz osnovnih šol s spre-
mljevalci pa je bilo 230. Dobro 
sodelujejo s SPVCP MO Ptuj, 
Policijsko postajo Ptuj, osnov-
nimi šolami na območju MO 
Ptuj, z Medobčinskim redar-
stvom SOU Spodnje Podravje 
ter šolo vožnje Prednost. Uni-
formirani člani so v preteklem 
letu sodelovali v številnih pro-
metno-preventivnih in drugih 

dogodkih, skupaj jih je bilo za 
382 ur, prevozili pa so 1.174 
km. Te so: varovanje otrok po 
novoletnih, zimskih in prvomaj-
skih počitnicah, v začetku no-
vega šolskega leta in jesenskih 
počitnicah, Ulica otrokom, Bodi 
viden, bodi previden, medob-
činsko tekmovanje Kaj veš o 
prometu, dan spomina na žrtve 
prometnih nesreč in še nekate-
re druge. Nasploh pa je treba 
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Nove akcije za večjo preventivo in varnost v cestnem prometu

Na ženevskem 
avtosalonu 
precej pozornosti 
tudi novemu 
»slovenskemu« cliu
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Daljšega potovanja ali vožnje 
do destinacije, kamor se odp-
ravljamo prvič, si skorajda več 
ni mogoče predstavljati brez na-
vigacijske naprave. Ta je lahko 
že vgrajena v avtomobil ali pre-
nosna, večina uporabnikov pa 
ima navigacijski sistem name-
ščen na svoj pametni telefon. 
Prednost vgrajene navigacijske 
naprave, ki jo kupimo že skupaj 
z avtomobilom, je zagotovo ka-
kovostna tovarniška namesti-
tev, saj je povezana z zvočnim 
sistemom v avtomobilu, ima ve-
lik zaslon ter je običajno pove-
zana z instrumenti na armaturni 
plošči, kar omogoča enostav-
nejši ogled poti in ikon za vode-
nje. Po drugi strani lahko takšno 
navigacijsko napravo uporablja-
mo le v enem avtomobilu, je 
precej draga, obnova zemljevi-
dov pa bolj zapletena in dražja. 
Prenosne navigacijske naprave 
lahko uporabimo v vsakem av-
tomobilu in so cenejše, a ima-
jo manjši zaslon, po navadi niso 
povezane z zvočnim sistemom 
v avtomobilu in so tudi lažji plen 
za tatove. 

Navigacija vedno 
pri roki
Navigacijska naprava v pame-
tnem telefonu ima vsekakor 
precej prednosti, saj jo imamo 
vedno s seboj, zasloni sodobnih 
pametnih telefonov pa so po 
velikosti primerljivi s samostoj-
nimi navigacijskimi napravami. 
Kot pojasnjujejo pri Zvezi po-
trošnikov Slovenije, je treba v 
primeru, če uporabljamo navi-
gacijsko napravo na telefonu, 
najprej namestiti dodatno sto-
jalo za pritrditev, ki mora biti 
dovolj stabilno. Katero aplika-
cijo izbrati, je odvisno od naših 
potreb. Aplikacije se razlikuje-
jo glede na izgled, uporabniški 
vmesnik in pokritost zemljevi-
dov, nekatere lahko uporablja-
mo samo, če smo povezani z 
internetom. Za katero se bomo 
odločili, je odvisno predvsem 
od tega, kako pogosto bomo 
navigacijo uporabljali in kako 
zapletene bodo naše poti. 
Če je zaslon telefona zaradi 

uporabe navigacijske naprave 
ves čas prižgan, bo poraba ba-
terije precej hitra, zato poskr-
bimo za možnost sprotnega 
polnjenja. Ker mora biti na daljši 
poti ob uporabi navigacije tele-
fon praktično vedno na napajal-
nem kablu, lahko to na dolgi rok 
povzroči slabše delovanje bate-
rije. Dandanes se zaradi upora-
be navigacije na telefonu več ni 
treba bati, da bi prihodnji me-
sec dobili astronomski račun za 
prenos mobilnih podatkov, saj 
so cene teh storitev zelo ugo-
dne, oziroma paketi že v osnovi 
vključujejo količine prenosov, ki 
zadoščajo tudi za vožnjo z navi-
gacijo. 
Zaslon navigacijske naprave 
mora biti dovolj velik, da omo-
goča jasen ogled vsebine, do-
volj jasen in svetel, priporočljivo 
je, da ima tudi zaščito proti ble-
ščanju. 

Po najkrajši ali 
najhitrejši poti?
Večina navigacijskih sistemov 
ima vgrajenih več možnosti za 
izračun poti – ponudijo nam 

lahko najkrajšo ali najhitrejšo 
varianto, izberejo pot preko do-
ločenega kraja in takšno, ki se 
izogiba avtocestam. Kot svetu-
jejo pri Zvezi potrošnikov Slo-
venije, k času potovanja, ki ga 
izračuna navigacijski sistem, 
dodajmo še čas za obvezne po-
čitke in postanke na črpalkah. 
Številne raziskave ugotavljajo, 
da so predvideni izračunani časi 
navigacijskih naprav največkrat 
preveč optimistični, kar še zlasti 
velja pri vožnjah po mestu ali po 
prometnejših cestah.
Uporaba navigacijskega siste-
ma lahko našo vožnjo precej 
olajša in pripomore k večji var-
nosti. A kljub temu bodimo pa-
zljivi, da naša pozornost ne bo 
preveč usmerjena na dogajanje 
na zaslonu. V prvi vrsti moramo 
spremljati dogajanje na cesti. 
Ko navigacijsko napravo ali pa-
metni telefon namestimo v av-
to, bodimo pozorni, da ta ne 
bo zmanjševala našega vidne-
ga polja. Med vožnjo nikakor ne 
smemo spreminjati nastavitev. 
Če želimo karkoli spremeniti, se 
najprej varno ustavimo in v mi-
ru spremenimo nastavitve.

Nova SEAT Arona je zasnova-
na za voznike, ki iščejo občutek 
vznemirjenja ter stavijo na mar-
kanten dizajn in funkcionalnost – 
za ljudi, ki jim starost pomeni le 
številko, ne pogleda na življenje. 
Dokaz svežega, dinamičnega in 
robustnega designa je nagra-
da za najboljši produktni dizajn 
(Best Product Design 2018), ki jo 
je Arona prejela v letu 2018. Nje-
na zunanja in notranja oblikovna 
zasnova ter številne možnosti za 
individualizacijo s kar 68 barv-
nimi kombinacijami so bili njeni 
ključni aduti.
Arona je avtomobil, ki ustreza ži-
vljenjskemu slogu mladostne cilj-
ne skupine in se odlično znajde 
tako v mestih kot tudi na podeže-
lju. Ponaša se z vrsto naprednih 
tehničnih rešitev in je obenem 
udoben, prostoren, varen, dina-
mičen, individualno prilagodljiv 
in vsestranski avtomobil. Omo-
goča udobno vstopanje in izsto-
panje in – kot da to še ne bi bilo 
dovolj – ponuja tudi obilo prosto-

ra za prtljago (400 l).
Na področju pasivne, aktivne in 
preventivne varnosti je nova SE-
AT Arona opremljena s številnimi 
asistenčnimi sistemi, ki so sicer 
večinoma na voljo v višjih se-
gmentih. Mednje spadajo sistem 
za nadzor prometa (Front Assist), 
asistenca za speljevanje na klan-
cu (Hill Hold Control), sistem za 
zaznavanje utrujenosti voznika 
(Tiredness Recognition), senzor 
za dež in osvetljenost, funkcija 
samodejnega zaviranja po trku 
(Multi-collision Brake), opozori-
lo na prečni promet zadaj (Re-
ar Cross Traffic Alert), senzor za 
mrtvi kot, parkirna krmilna asi-
stenca (Park Assist), ki poma-
ga vozniku tako pri bočnem kot 
tudi pri prečnem parkiranju, ter 
tempomat z avtomatskim urav-
navanjem razdalje ACC s funk-
cijo Stop&Go. Arona je dosegla 
pet zvezdic na prestižnih, neod-
visnih preizkusih varnosti Euro 
NCAP in se tako pridružuje ate-
ci, leonu in ibizi – trem Seatovim 

paradnim modelom, ki so na pre-
izkusih varnosti Euro NCAP prav 
tako prejeli pet zvezdic.
Na področju povezljivosti in udo-
bja v aroni najdemo vse sisteme, 
ki so se izkazali že pri drugih Se-
atovih modelih – na primer di-
gitalni kombinirani instrument, 
sistem za zaklepanje in zagon 
brez ključa (Kessy), natančno 
in visokokakovostno kamero za 
vzvratno vožnjo, vrhunski 8-palč-
ni zaslon na dotik, predal za 
brezžično polnjenje telefonov z 
ojačevalnikom GSM-signala in 
avdiosistem BeatsAudioTM. No-
va SEAT Arona je seveda v celoti 
povezana, kar med drugim za-
gotavljajo tehnologije Apple Car 
Play, Android Auto in MirrorLink.
Nova SEAT Arona je trendovski, 
prostoren, praktičen in udoben 
avto za vožnjo od ponedeljka do 
petka, hkrati pa avanturistično, 
robustno, športno in učinkovito 
vozilo za vožnjo ob koncu tedna. 
Torej avto, oblikovan za odkriva-
nje lastnih poti.

Klasične navigacije 
nadomeščajo pametni telefoni

Nova SEAT Arona

Ministrstvo za infrastrukturo je pred dnevi opomnilo, da bo z aprilom za odjavljeno vozilo tre-
ba plačati posebno dajatev. Plačevati jo bodo morali tisti lastniki vozil, ki v enem letu po odjavi 
vozila iz prometa tega ne bodo ponovno registrirali ali predali v razgradnjo pooblaščenim izva-
jalcem.
Na ministrstvu za infrastrukturo, ministrstvu za okolje in prostor ter direkciji za infrastrukturo so 
pozvali lastnike vozil, ki so vozila odjavili po 1. aprilu lani, naj pravočasno ustrezno poskrbijo za 
odjavljeno vozilo, da ne bodo prejeli plačilnega naloga za plačilo dajatve za odjavljeno vozilo.
Kot so spomnili, bodo morali tisti, ki so motorno vozilo odjavili, plačati posebno dajatev za od-
javljeno vozilo, ki jo je določil zakon o dajatvah za motorna vozila. 
Obveznost plačila dajatve bo prvič nastala po enem letu od odjave vozila in nato vsako leto na 
datum odjave. Dajatev bodo morali lastniki plačevati 10 let od zadnje odjave vozila.
Če bodo lastniki vozilo v tem času znova registrirali, bo rok začel znova teči ob naslednji odjavi 
vozila. Če bo lastnik odjavljenega vozila v tem času prenesel lastništvo na drugo osebo, bo novi 
lastnik postal zavezanec za plačilo dajatve za odjavljeno vozilo v istih rokih kot prejšnji.
Dajatev za odjavljeno vozilo ne bo veljala za vozila s statusom starodobnega vozila. Plačali je 
ne bodo niti lastniki odjavljenih vozil, če bodo vozilo predali v razgradnjo v skladu s predpisi o 
varstvu okolja ali ga znova registrirali.
Dajatve tudi ne bodo plačali, če bodo upravni enoti ali nosilcu javnega pooblastila predložili 
potrdilo o uničenju vozila v skladu s predpisi, ki urejajo varstvo okolja, policijski zapisnik, iz ka-
terega izhaja, da je bilo odjavljeno vozilo ukradeno, dokazilo, da je bilo vozilo registrirano v dru-
gi državi ali izvozno carinsko deklaracijo s potrditvijo izstopa vozila iz carinskega območja EU.
Namen ukrepa je, da bodo lastniki sami poskrbeli za odjavljena vozila in da ta ne bodo končala 
na divjih odlagališčih, parkiriščih in na drugih podobnih neprimernih mestih, kjer onesnažujejo 
in kazijo okolje. Pooblaščeni izvajalci bodo namreč ob razgradnji vozila poskrbeli tudi za okolju 
nevarne snovi in materiale, ki obremenjujejo okolje.

Z aprilom dajatev za odjavljeno vozilo
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Toplejši sončni dnevi že vabi-
jo motoriste, da osedlajo svo-
je jeklene konjičke in se podajo 
novim dogodivščinam naproti, 
a prvi spomladanski kilometri 
so zelo nevarni in polni pasti.
AMZS inštruktor varne vožnje 
in vodja programov za moto-
riste v AMZS Centru varne vo-
žnje na Vranskem Vojko Safran 
pove, da lahko že sami storimo 
veliko: »Pred začetkom sezone 
lahko na motociklu vsak posa-
meznik preveri količino oziroma 
nivo zavorne tekočine v kontro-
lni posodi obeh zavor. Bodimo 
pozorni tudi na starost zavorne 
tekočine in število prevoženih 
kilometrov, saj z leti izgublja ka-
kovost in lahko ob večji obreme-
nitvi, recimo vožnji po klancu 
navzdol, ostanemo brez zavor. 
Zavorna tekočina se lahko do-
besedno upari. Pogledamo lah-
ko tudi nivo olja pogonskega 
motorja, nivo hladilne tekočine, 
tlak in morebitne vidne poškod-
be tekalne površine ter bočnic 
pnevmatik in globino profila. Če 
letno prevozimo malo kilome-
trov, je lahko profil tudi pri na 
primer štiri leta stari pnevmati-
ki morebiti še dober, a ker se tu-
di pnevmatike starajo in lahko 
z leti otrdijo, razmislimo o me-
njavi.«
Inštruktor varne vožnje, tudi 
sam motorist, prav tako svetu-
je pregled delovanja vzvodov, 
torej ročic zavor in sklopke – če 
je ta hidravlična, je treba pre-
veriti nivo tekočine. Preverimo 
tudi morebitne vidne zunanje 
poškodbe napeljav zavorne-
ga sistema in vseh vzvodov ter 
električne napeljave – preveriti 
je treba, ali vsa svetlobna tele-
sa (glavne luči spredaj, zadaj, 
zavorna luč, smerne utripalke) 
delujejo. Preveriti je treba tudi 
vzmetenje in baterijo. 
Pri pogonskih prenosih je treba 
preveriti: pri jermenskem pogo-
nu morebitne vidne poškodbe, 
pri verigi primerno namešče-
nost in napetost, pri kardan-
skem prenosu pa nivo olja in 
spoje zaradi morebitnega maš-
čenja. 
Tudi na pogonskem motorju se 
lahko z vizualnim pregledom 
opazi morebitno zamaščenost 
vseh spojev. »Vse posebnosti, 
ki jih opazimo, so znak, da mo-
ra za vsako posamezno odsto-

panje poskrbeti strokovnjak. 
Vsi opisani pregledi so vezani 
na pomembne sklope motoci-
kla, od katerih je v prvi vrsti od-
visna varnost voznika, zato pri 
tem ne sme biti improvizacij. 
Nikakor ne smemo pozabiti na 
serijsko ali morebitno dodatno 
vgrajeno opremo, kot so nosil-
ci kovčkov, ščitniki in podobno, 
pri katerih se prav tako lahko 
pojavi poškodba, tudi zaradi iz-
rabljenosti. Z rednim čiščenjem 
motornega kolesa bomo lahko 
še pravočasno opazili nepravil-
nosti in jih odpravili.«

Vožnja z motorjem 
zahteva popolno 
psihofi zično 
prisotnost
Vožnja z motornim kolesom 
zahteva tudi ustrezno psihofi-
zično pripravljenost voznika. 
»Na začetku sezone se moramo 
zavedati, da nimamo enake mo-
toristične kondicije kot na kon-
cu prejšnje sezone, ko smo že 
prevozili več tisoč kilometrov. 
Glede na to, da vožnja z motor-
nim kolesom zahteva popolno 
psihofizično prisotnost in ob-
čutek, bodimo na to ob začetku 
sezone še posebej pozorni. Pri 
vožnji enostavno ne smemo de-
lati napak, saj je že najmanjša 
napaka lahko usodna.« 
Kot izkušen motorist opozarja, 
da smo na motorju med vožnjo 
nenehno izpostavljeni vremen-
skim vplivom, kot so jutranji 

mraz, dnevna vročina, veter, dež 
…, kar pa nas lahko hitro utrudi 
in poslabša pogoje vožnje. Tudi 
sam sedežni položaj na motoci-
klu nas sili v nekoliko prisiljeno 
držo, kar lahko pripelje do mra-
vljinčenja rok, nog ali predela 
zadnjice. Zato predlaga, da na 
začetku sezone motoristi izbi-
rajo krajše izlete z večkratnimi 
postanki. Ne glede na dolžino 
vožnje pa ne smejo pozabiti na 
primerno zaščitno obleko.
Ravno pomladni čas je tisti, 
ko se mora kar nekaj dejavni-
kov povezati, da se vzpostavijo 

čim bolj normalni vozni pogo-
ji. Prvi topli pomladanski sonč-
ni žarki še ne pomenijo zadosti 
ogretega vozišča, da bi se lahko 
pnevmatiki segreli na primer-
no delovno temperaturo. Tudi 
če je vozišče suho, lahko v za-
tišnih legah še pričakujemo vla-
go in nižje temperature vozišča. 
Spomladanski dež bo opral ces-
te, temperature bodo ogrele 
vozišče, seveda pa morajo tu-
di skrbniki cest opraviti potreb-
na skrbniška, vzdrževalna dela. 
Vsaka zima na žalost pusti svoj 
davek.

Na novo motoristično sezono naj bosta 
pripravljena motor in voznik

*V prihranek je vključen redni popust višini 1000 €, ki velja za vse verzije modela Clio, razen za Clio omejene serije Limited. Ob nakupu avtomobila prejmete popust ob menjavi staro za novo v višini 400 €; v primeru nakupa avtomobila 
prek Renault Financiranja pa prejmete še dodatni popust v višini 600 €. **Renault Financiranje ni pogoj za pridobitev bona v vrednosti 200 € za nakup dodatne opreme. ***Ob nakupu avtomobila prek Renault Financiranja prejmete 
brezplačno obvezno in osnovno kasko zavarovanje za 1. leto. 2. leto obvezno zavarovanje avtomobila prek Renault Financiranja. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si. 

Poraba pri mešanem ciklu 4,8–6,3 l/100 km. Emisije CO2 125–143 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6c. Emisija NOx: 0,0168–0,0373 g/km. Emisija trdnih delcev: 
0,00017–0,00129 g/km. Število delcev (x1011): 0,05–0,91. Vrednosti meritev porabe in emisij ustrezajo novemu standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je 
najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
Renault priporoča renault.si

Renault CLIO

Brezplačno obvezno in osnovno  
kasko zavarovanje za 1. leto***

Prihranek do  

2.000 €*

200 € za nakup
dodatne opreme**
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www.maxen.si

Spotoma 
zbirajte 

pike

KMALU PRENOVLJENI,  
S PONUDBO OKREPLJENI!
Naši avtomatski bencinski servisi vas bodo kmalu pozdravili z osveženo 
podobo in razširjeno ponudbo. Poleg tega, da boste pri nas lahko nahranili 
svojega jeklenega konjička, boste lahko s sendvičem, prigrizki in svežo kavo 
okrepčali tudi sebe. Servis Maxen pa še naprej obratuje 24 ur na dan in 7 dni 
v tednu (24/7), ponuja odlično storitev in najsodobnejšo tehnologijo, da bi vam 
prihranili čas in denar. Mimogrede pa zbirate še pike!
 
Obiščite nas:
Benedikt, Radgonska cesta, odcep za Negovo • Gornja Radgona, 
Ljutomerska cesta, pri podjetju Arcont • Grad, Grad 190 a • Mežica, 
Mariborska cesta, izstop iz centra proti Prevaljam • Nizka, Rečica ob Savinji, 
tehnični pregledi AM Miklavc • Velenje, Črnova, pri tehničnih pregledih AM 
Miklavc – smer Celje

»Vsekakor pa se morajo mo-
toristi zavedati, da lahko do 
poletnih mesecev na cestah pri-
čakujejo pesek, prah z ostanki 
soljenj, v višje ležečih predelih 
pa še morebitne ostanke snega 
ob cesti, ki se topi, kar povzro-
ča, da je cestišče spolzko. Ces-
te so tudi polne zalivk, razpok, 
udarnih lukenj, kanalizacijskih 
jaškov, kolesnic, rezkanega as-
falta in podobno, vse to pa so 
lahko pasti za motoriste,« pove 
Safran in doda, da je ključno za-
vedanje, da so se vozniki avto-
mobilov in drugi udeleženci v 
prometu čez zimo odvadili pri-
sotnosti motoristov na cestah, 
zato je treba biti na začetku se-
zone še toliko bolj pozoren in 
previden.

Samo čelada 
ni dovolj
»Edini zakonsko obvezni del 
motoristične opreme je zašči-
tna motoristična čelada, kar pa 
za varnost motorista nikakor ne 
zadostuje. Za opremo motoci-
klista velja, da je obleka njego-
va druga koža. Ta poleg čelade 
zajema še motoristične hlače, 
jakno, škornje, rokavice, zelo 
priporočljiva pa je tudi zaščita 
hrbtenice. Motoristično opremo 
kupujemo glede na tip motor-
nega kolesa. Stalna skrb zanjo 
prinaša občutno večjo udob-
nost pri uporabi in pričakovano 
stopnjo varnosti. Doba uporabe 
je zato lahko zelo različna. Poš-
kodovana obleka je lahko tudi 
nevarna, saj ne nudi pričakova-
ne zaščite,« pravi Safran in sve-
tuje ustrezno skrb za čelado, 
saj je to bistvenega pomena za 

dobro zaščito in tudi za upora-
bo: »Notranjost je pri večini če-
lad snemljiva in pralna, treba je 
le biti zelo natančen pri ponov-
nem nameščanju. Posebno po-
zornost je treba nameniti vizirju, 
saj je lahko ob nepravilni upora-
bi že po eni sezoni spraskan in 
takšnega je treba zamenjati. Za 
čiščenje vizirja ne uporabljajmo 
agresivnih čistil, zadostujeta že 
voda in mehka krpa.«
Pove še, da proizvajalci čelad 
priporočajo menjavo nekje po 
petih letih starosti, kar pa je 
odvisno tudi od skrbi in načina 
uporabe. Čelada je lahko »ut-
rujena« že po nekaj letih, saj je 
vseskozi izpostavljena vremen-
skim vplivom. Vsekakor ji velja 
nameniti pozornost z obiskom 
pri pooblaščenem serviserju, 
ki bo hitro in strokovno ocenil 
potrebne popravke ali celo za-
menjavo. Čelada, ki je bila iz-
postavljena udarcu ob padcu 
ali celo uporabljena ob nesreči, 
ni več varna. Lahko se namreč 
zgodi, da na zunanji strani ni 
vidne nobene poškodbe, skriti 
deli obloge, ki igrajo pri zaščiti 
bistveno vlogo, pa so poškodo-
vani. Tu je rešitev le nova čela-
da.

Hitrost je treba 
stalno prilagajati
Opozori še na pomen vidnosti: 
»Kričeče barve so vidne in vse 
druge udeležence opozarjajo 
na njihovo prisotnost v prome-
tu, pri tem pa naj tega ne izko-
riščajo. Hitrost je treba stalno 
prilagajati. Še posebej velja pri-
merna in pričakovana hitrost v 
naseljih, kjer se zgodi največ 
nesreč z udeležbo motoristov, 
tudi smrtnih.«
Torej, četudi se z motorjem od-
peljemo samo na kavico, po-
skrbimo za ustrezno pripravo 
motorja, zaščitno obleko, bodi-
mo pozorni in osredotočeni na 
vožnjo ter druge udeležence v 
prometu in upoštevajmo pred-
pise, saj je največ hudih prome-
tnih nesreč ravno v domačem 
kraju.
»Še zlasti na začetku motori-
stične sezone pa v AMZS mo-
toristom svetujemo, naj se 
udeležijo intenzivnega tečaja 
varne vožnje v AMZS Centru 
varne vožnje na Vranskem, saj 
je to odlična naložba za varnost 
tako njih samih kot tudi vseh 
drugih udeležencev v prome-
tu,« zaključi AMZS inštruktor 
varne vožnje in vodja progra-
mov za motoriste v AMZS Cen-
tru varne vožnje na Vranskem 
Vojko Safran. 
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Ameriški proizvajalec električnih avtomobilov Tesla je začel spreje-
mati naročila za avtomobil model 3, ki ga izpostavlja kot električ-
ni avtomobil za množice, po ceni 35.000 dolarjev (slabih 31.000 
evrov). Dostavo obljublja v mesecu dni, hkrati pa vso svojo proda-
jo seli na splet.
Model 3 je korak v smeri izpolnitve vizije ustanovitelja in glavne-
ga izvršnega direktorja Tesle Elona Muska, ki je napovedal širšim 
množicam dostopne električne avtomobile. Leta 2016 je Tesla na-
povedala, da bo model 3 na voljo za 35.000 dolarjev, a je bila naj-
cenejša verzija pred četrtkom okoli 10.000 dolarjev dražja.
Sedaj je ob zagonu prodaje najcenejše tesle doslej podjetje sporo-
čilo, da bo prodaja potekala izključno prek spleta. »Da bi dosegli te 
cene in ohranjali finančno vzdržnost, Tesla prodajo po vsem svetu 
seli izključno na splet,« so sporočili v izjavi.
To pomeni, da bo moralo podjetje v prihodnjih mesecih zapreti šte-
vilne salone. V ZDA jih ima več kot sto, še več deset pa jih je v dru-
gih državah. Tesla bo obdržala le manjše število razstavnih salonov 
na najpomembnejših lokacijah.
Z zgolj spletno prodajo naj bi se povprečna cena tesel znižala za 
šest odstotkov. Skeptičnim kupcem, ki avtomobilov pred naročilom 
ne bodo mogli preizkusiti, pa so obljubili polno vračilo kupnine, če 
avto vrnejo v sedmih dneh oz. pri manj kot 1.000 prevoženih miljah 
(1.600 kilometrov).
Standardni model 3 ima sedaj okoli 350 kilometrov dosega z enim 
polnjenjem baterije. Doseže hitrosti do 208 kilometrov na uro, do 
hitrosti 96,6 kilometra na uro pa pospeši v 5,6 sekunde.
»Zgrajen je za dosego enake brezhibne petzvezdične ocene var-
nosti kot verzije z daljšim dosegom,« so poudarili v družbi.
Prav tako Tesla strankam ponuja različico modela 3 standard ran-
ge plus z nekaj daljšim dosegom (400 km), močnejšim pogonom 
in dodatnimi možnostmi notranje opreme. Ta stane 37.000 dolar-
jev.
Kljub zagonu prodaje avtomobila, ki naj bi prepričal množice, se 
Tesla sooča s težavami. Musk je namreč napovedal, da bo prvo če-
trtletje podjetje končalo v rdečih številkah. Prav tako se je 47-letni 
vizionar s tvitanjem zapletel v spor z ameriško komisijo za borzo 
in vrednostne papirje, ki bi ga lahko stal vodilnega mesta v družbi.

Tesla na spletu ponudila 
model 3 za 35.000 dolarjev

Ford ponovno na stari lokaciji

Avto Triglav Maribor vas vabi v 
prodajno-servisni center na Teznem

Avto Triglav Maribor večina pozna kot po-
oblaščenega prodajalca in serviserja vozil 
znamk Fiat, Fiat Professional, Alfa Romeo in 
Jeep. V lanskem letu pa so pridobili zastop-
stvo še za eno ugledno avtomobilsko blagov-
no znamko – Ford.

V salonu Ford, na Ptujski cesti 132 v Mari-

boru, so vam na voljo nova in rabljena vozila 
znamke Ford. Strankam je na voljo strokov-
na ekipa prodajnih svetovalcev, ki skrbi za ce-
lovito prodajno ponudbo vozil Ford ter ekipa 
izkušenih in strokovnih serviserjev. V avtome-
hanični delavnici vam tako nudijo servisne 

storitve za vozila omenjenih znamk, original-

ne nadomestne dele in dodatno opremo ter 

vse, kar je potrebno, da je vaše vozilo na ce-
sti varno in brezhibno. V sklopu servisa delu-
je tudi kleparsko-ličarska delavnica.

Emil Žilavec, vodja prodajno-servisnega cen-
tra Avto Triglav Maribor: „Avto Triglav ima v 

Mariboru dolgoletno tradicijo.Trudimo se, 
da bi bile naše stranke zadovoljne, tako s pro-
dajnimi kot servisnimi storitvami. V zadovolj-
stvo nam je, da smo našo ponudbo razširili 
z blagovno znamko Ford, na lokaciji, ki jo la-
stniki vozil Ford dobro poznajo. Vabimo vas, 
da se oglasite v našem novem prodajno-ser-

visnem centru Ford na Ptujski cesti 132 v 

Mariboru ter se o naši ponudbi in kakovosti 
prepričate sami.“

Prodaja: (02) 460 01 50,  
e-mail: infoford@avto-triglav.si
Servis: (02) 460 01 44,  
e-mail: servisford@avto-triglav.si   

Od oktobra 2018 sta prijazen odnos in vi-

soka kakovost storitev zaposlenih pod-
jetja Avto Triglav Maribor na voljo tudi 
lastnikom vozil Ford. Za več informacij lah-
ko obiščete njihovo spletno stran, jih pokli-
čite po telefonu ali jim pišite na infoford@
avto-triglav.si. Še najbolj veseli pa bodo 
vašega obiska.

Slovenski avto leta 2019 
je ford focus
Slovenski avtomobilski novinarji so na Vranskem že 27. 
izbrali Slovenski avto leta. To je po seštetju glasov sloven-
skih avtomobilskih medijev postal ford focus.
Pri finalnem glasovanju so izhajali iz vrstnega reda fina-
listov, ki so ga z oddajo svojih glasovnic med osemindvaj-
setimi modeli določili bralci, gledalci, poslušalci in sledilci 
slovenskih medijev, ki v Sloveniji poročajo o dogajanju na 
avtomobilskem področju. Po odločitvi glasovanja se je tako 
na prvem mestu s šestimi začetnimi točkami znašla škoda 
karoq, na drugo mesto se je s štirimi točkami uvrstil vol-
kswagen T-Roc, na tretjem mestu je bil s tremi točkami ford 
focus, dve točki je za četrto mesto prejela kia ceed, eno toč-
ko pa je za peto mesto prejel volvo XC40.
A ta razvrstitev je bila seveda le začasna, saj je sledilo gla-
sovanje devetih slovenskih medijev, ki je prineslo končni vr-
stni red: 
1. Ford focus  57 točk
2. Kia ceed  32 točk
3. Škoda karoq  31 točk
4. Volkswagen T-Roc 27 točk
5. Volvo XC40  13 točk
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Na našem območju je nekaj 
cestnih odsekov, ki veljajo za 
posebej nevarne. Miran Šadl, 
predstavnik za odnose z jav-
nostmi Policijske uprave Ma-
ribor, najprej izpostavi glavno 
cesto  G1-2  na odseku med 
Hajdino in Šikolami, ki spada 
med »kritične odseke« na ob-
močju Policijskih postaj Ptuj in 
Slovenska Bistrica. Poslabša-
nje prometnovarnostnih razmer 
na tem odseku je bilo izrazi-
to predvsem v letu 2018, ko je 
tam v treh prometnih nesrečah 
s smrtnim izidom umrlo kar pet 
udeležencev. Na tem odseku v 
zadnjih desetih letih zgolj v le-
tih 2009, 2012 in 2017 ni bi-
lo nobene prometne nesreče 
s smrtnim izidom. »Vzroki pro-
metnih nesreč z najhujšimi po-
sledicami na tem odseku so 
neprilagojena hitrost vožnje, 
nepravilna stran in smer vo-
žnje ter neupoštevanje pra-
vil prednosti v križišču, torej 
vsi tisti vzroki, ki so vzroki naj-
več prometnih nesreč z najhuj-
šimi posledicami tudi v širšem 
slovenskem prostoru. Ta odsek 
predstavlja državno cesto izven 
naselja, ki s svojo konfiguracijo 
ravne ceste pri voznikih vzbuja 
občutek za razvijanje višjih hi-
trosti vožnje,« pojasni Šadl. 
Policisti so na tem odseku pri-
sotni kontinuirano vsak dan. 
Izvajajo nadzor hitrosti z meril-
niki hitrosti, s civilnimi službe-
nimi vozili policije, pri čemer 
ugotavljajo, da je še zmeraj 
vse preveč  tistih voznikov, ki 
ne upoštevajo omejitev hitro-

sti in drugih prometnih predpi-
sov. Upravljavcu državne ceste 
so predlagali kratkoročne in dol-
goročne ukrepe s postavitvijo 
prometne signalizacije in pro-
metne opreme ter postavitev 
stacionarnega radarja.
Na območju PP Slovenska Bi-
strica med najbolj nevarne 
odseke prištevajo še regional-
no cesto  Slovenska Bistrica–
Poljčane, regionalno cesto 
Slivnica–Slovenska Bistrica–Te-
panje in  regionalno cesto Slo-
venska Bistrica–Oplotnica, kjer 
je promet, zraven avtoceste A1, 
ki vodi skozi njihovo območje, 
tudi najbolj obremenjen. V  lan-
skem letu na teh odsekih sicer 
niso beležili prometne nesreče 
s smrtnim izidom, so se pa te 
dogajale v preteklih letih.

Kritični glavna cesta 
Osluševci–Ormož, 
ormoška obvoznica 
in cesta Ormož–
Središče ob Dravi
Na območju PP Ormož velja za 
kritično predvsem glavna cesta 
Osluševci–Ormož, ormoška ob-
voznica in cesta Ormož–Središ-
če ob Dravi. V zadnjih desetih 
letih se je na celotnem območju 
te ceste zgodilo med 19 in 24 
prometnih nesreč letno, kljub 
temu že deset let, z izjemo leta 
2009, na glavni cesti ne beleži-
jo prometne nesreče s smrtnim 
izidom. V desetletnem obdobju 
so obravnavali posamezne pri-
mere prometnih nesreč s hudi-
mi telesnimi poškodbami, kar 

pomeni, da na območju te glav-
ne ceste ne beležijo t. i. kritič-
ne točke, kjer bi se dogajale ali 
gostile prometne nesreče s huj-
šimi posledicami. Tudi vzroki 
prometnih nesreč so raznoliki, 
prednjači pa vseeno neprilago-
jena hitrosti.
Za drugi kritični odsek ces-
te na območju PP Ormož ve-
lja regionalna cesta I. reda št. 
230, odseka Žerovinci–Pavlov-
ci in Pavlovci–Ormož, kjer se je 
v zadnjih desetih letih zgodilo 
med 5 in 11 prometnih nesreč 
letno. V letih 2014 in 2016 so 
na tej cesti beležili prometni ne-
sreči s smrtnim izidom.

Nevarnost zaradi sla-
bega stanja asfaltne 
prevleke, neurejenih 
bankin in nezgrajenih 
pločnikov ter 
kolesarskih površin
Tudi ceste na območju mestne 
občine Ptuj predstavljajo ne-
varnost za udeležence v pro-
metu, predvsem zaradi slabega 
stanja asfaltne prevleke, neu-
rejenih bankin in nezgrajenih 
pločnikov ter kolesarskih povr-
šin. V zelo slabem stanju so as-
faltne prevleke mestnih ulic in 
lokalnih cest. Kot pojasni Franc 
Kozel, predsednik Sveta za pre-
ventivo in varnost v cestnem 
prometu MO Ptuj, se je v letu 
2018 povečalo število prome-
tnih nesreč na Ormoški, Mari-
borski in Zagrebški cesti. 
»Po naši oceni je povečanje šte-
vila prometnih nesreč na teh 
cestah treba povezati z zaporo 
starega dravskega mostu. Med 
nevarne ceste štejemo še cesto 
v naselju Štuki, kjer ni avtobusnih 
postajališč, cesto na odseku Po-
družnična šola Grajena–križišče z 
lokalno cesto na Krčevini pri Vu-
rberku, kjer učenci hodijo po vo-
zišču, saj ni pločnika in urejenih 
bankin, ter regionalno cesto v 
Novi vasi pri Ptuju, odsek v dol-
žini okoli 300 metrov, med prik-
ljučkom zaselka in avtobusnim 
postajališčem. Tudi tam ni pločni-
ka, zato učenci hodijo po vozišču 
ob izredno močnem prometu 
motornih vozil. Med nevarne od-
seke sodijo še Cesta 8. avgusta 

v Rogoznici, glavna cesta na od-
seku križišče v Spuhlji do odce-
pa javne poti, ki vodi k objektu 
Centra šolskih in obšolskih dejav-
nosti – dom Štrk v Spuhlji, vse lo-
kalne ceste na območju četrtnih 
skupnosti Rogoznica, Grajena, 
Panorama, deloma Ljudski vrt 
in Breg–Turnišče, kjer ni pločni-
kov ali vsaj urejenih bankin, zato 
mora Mestna občina zagotoviti 
brezplačen šolski prevoz. Učen-
ci so ogroženi na poti do avtobu-
snih postajališč.«
Odseki teh cest so nevarni zara-
di dotrajanih asfaltnih prevlek. 
Problematiko predstavljajo 
predvsem državne ceste, kjer ni 
zgrajenih pločnikov in kolesar-
skih površin, vozniki, ki niso do-
mačini, pa vozijo hitreje, saj ne 
poznajo nevarnosti, ki jim preti-
jo. »S situacijo na terenu so po 
naši oceni dovolj dobro sezna-
njeni domačini, ki vsakodnevno 
uporabljajo ceste v njihovi oko-
lici. Veliko pozitivno vlogo pri 
tem imajo mediji, ki prometne 
udeležence konstantno opo-
zarjajo na zastoje v prometu, 
cestne zapore, vremenske raz-
mere, spremembe prometnega 
režima,« zaključi Franc Kozel.
Oba sogovornika voznikom sve-
tujeta predvsem to, da spoštu-
jejo cestnoprometne predpise, 
ne ovirajo in ogrožajo drugih 
udeležencev cestnega prome-
ta in da so še posebej pozorni, 
kadar so udeleženci cestnega 
prometa otroci, starejši ljudje 
in druge osebe, ki niso v celoti 
sposobne biti samostojno ude-
ležene v cestnem prometu.

Največji problem je še vedno hitrost

Nova kritja vam prinašajo številne prednosti in ugodnosti:

• Kritje stroškov popravila pnevmatike v primeru manjše poškodbe ali ustrezen del stroškov 

• 

• 

  www.as.si 

NEPOGREŠLJIVA 
Z VAMI NA POTI Dars je izbral izvajalce za rešitev novih sklopov cestninskih postaj na avtocestah. V treh sklo-

pih je za rušitev in preureditev predvidenih skupno 16 cestninskih postaj, in sicer sedem čelnih 
in devet stranskih. Hkrati z rušitvami bo Dars izvedel tudi 12 kilometrov obnov smernih vozišč.
Javno naročilo za rušitev in preureditev cestninskih postaj Videž, Bazara, Senožeče, Divača, 
Kozina ter sanacijo voziščne konstrukcije priključkov Senožeče, Divača in Kozina je Dars oddal 
edinemu ponudniku, in sicer bo dela za 6,16 milijona evrov opravil konzorcij podjetij CPK, Ko-
lektor CPG in GVO.
Sklop rušitve in preureditve cestninskih postaj Pesnica, Dragotinci, Prepolje ter sanacijo vozišč-
ne konstrukcije priključka Šentilj bo izvedel konzorcij VOC Celje skupaj s CVP in GVO. Dars je za 
ta sklop prejel štiri ponudbe, izbral pa je najcenejšo v vrednosti 4,62 milijona evrov.
Rušitev cestninskih postaj Kompolje, Dob, Blagovica-sever, Blagovica-jug, Lukovica-sever, Lu-
kovica-jug ter Krtina-sever in Krtina-jug ter sanacijo voziščne konstrukcije priključkov Blagovi-
ca, Lukovica in Krtina, za katero je prispelo pet ponudb, je Dars oddal družbam CVP, GVO, VOC 
Celje za 9,14 milijona evrov.
Rušitev cestninskih postaj na slovenskem avtocestnem omrežju je sicer posledica uvedbe no-
vega sistema DarsGo, ki je zaživel aprila lani. Dars je leta 2018 že porušil in rekonstruiral vo-
zišča na območjih cestninskih postaj Torovo na gorenjski avtocesti in Log, Nanos ter Dane na 
primorskem avtocestnem omrežju.
Poleg omenjenih čelnih so bile lani odstranjene še stranske cestninske postaje na petih avtoce-
stnih priključkih primorske avtoceste, in sicer Unec-sever, Unec-jug, Razdrto-sever, Razdrto-jug, 
Postojna-sever, Postojna-jug ter cestninski postaji Vrhnika in Logatec. Ob tem so na Darsu ob-
novili 12 kilometrov smernih vozišč avtocest.

Dars izbral izvajalce za nove sklope 
rušitev cestninskih postaj
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LOV NA VELIKO NAGRADO časopisa Novice Svet24 je končan. Ključe nove 
suzuki vitare 4x4 je žreb prinesel srečni nagrajenki Darji Jenko iz Medvod.

NEVERJETEN ODZIV
Ko smo minuli četrtek takoj po žrebanju Darjo poklicali, 
sprva ni mogla verjeti, z glasnim aplavzom iz uredništva 
in povabilom na podelitev na Aktualovem dnevu žena 

pa smo jo le prepričali, da je prav ona srečna nagrajenka, 
ki se bo kar eno leto vozila z Zlatko, kot smo poimeno-
vali sijočo nagrado na štirih kolesih, ki jo je lovila vsa 
Slovenija. Odziv je bil namreč izjemen; kupončki, ki ste 

jih pošiljali, so preplavili naše uredništvo. Na 
vprašanje, koliko kupončkov je poslala, je Darja 
izstrelila: »Vse!« Zvesto je torej pošiljala vse 
kupončke, ki smo jih objavljali tekom nagra-
dne igre. 

SREČNO! 
Aktualovec Klemen Bunderla je nasmejano 
nagrajenko na odru seveda zaslišal tudi o tem, 
kam se bo z novo suzuki vitaro 4x4 odpeljala 
na prvi izlet in koga bo vzela s seboj. Ta čast 
bo seveda pripadla možu, mi pa jima iz ure-
dništva želimo čim več lepih in seveda srečno 
prevoženih kilometrov.

NAGRADNA IGRA     Na prvi izlet bo peljala moža

Novo suzuki 
vitaro 4x4 
bo vozila Darja 
iz Medvod

e 
 
arja 

-

em, 
a 
t 
-
no 

Darji sta ključe podelila odgovorna urednica Petra Rupnik in 

Čili v družbi voditelja večera, aktualovca Klemna Bunderle. 

PODELILI SMO 

SUZUKI

VITARO

4 X 4!

VELIKA NAGRADNA IGRA

torek � 19. marca 2019   29Poslovna in druga sporočila
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NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3

• 20% popust pri malih oglasih
• brezplačne priloge Štajerskega tednika

(Kakovost bivanja, Avtodrom, Slovenske
počitnice, Gremo na počitnice, Stotin,
Kronika leta ...)

• poštna dostava na dom.

Dvakrat tedensko aktualni dogodki iz Spodnjega Podravja s
Prlekijo ter pregled dogajanja v Sloveniji in po svetu.

Z GLASBO DO SRCA

Nedelja, 
24. marca 2019, 

ob 16.00

MAGAZINMMAAGGAAZZIINNMMAAMMAAGGAAGGAAGGAAZZAAZZIIZZIINNIINN

SVET ZAVODA OŠ dr. Franja Žgeča Dornava, Dornava 136a, 2252 
Dornava 

razpisuje delovno mesto 

RAVNATELJA/ RAVNATELJICE. 
Kandidat mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja izpolnjevati pogoje v 
skladu z Zakonom o organizaciji in fi nanciranju vzgoje in izobraževanja (Ur. 
l. RS, št. 16/07 – uradno prečiščeno besedilo, 36/08, 58/09, 64/09 – popr., 
65/09 – popr., 20/11, 40/12 – ZUJF, 57/12 – ZPCP-2D, 2/15 Odl.US: U-l-
269/12-24 in 47/15; v nadaljevanjem besedilu: ZOFVI).
Kandidati morajo imeti pedagoške, vodstvene, organizacijske in druge spo-
sobnosti za uspešno vodenje zavoda.
Predvideni začetek dela bo 1. 9. 2019.
Delo na delovnem mestu ravnatelja se opravlja polni delovni čas.
Izbrani kandidat/kandidatka bo imenovan/a za dobo 5 let. Za čas mandata 
bo z njim/njo sklenjena pogodba o zaposlitvi na delovnem mestu ravnatelja.
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev (dokazila o: izo-
brazbi, nazivu, opravljenem strokovnem izpitu, opravljenem ravnateljskem 
izpitu, delovnih izkušnjah v vzgoji in izobraževanju, potrdilo o nekaznova-
nosti in potrdilo sodišča, da kandidat ni v kazenskem postopku, pošljite v 8 
dneh po objavi razpisa na naslov:
Svet zavoda OŠ dr. Franja Žgeča Dornava, Dornava 136/, 2252 Dor-
nava, z oznako “Prijava na razpis za ravnatelja”.

Kandidat / kandidatka mora k prijavi priložiti program vodenja zavoda za 
mandatno obdobje, lahko pa predloži tudi kratek življenjepis.
Kandidati/kandidatke bodo pisno obvestilo o imenovanju prejeli/e v zako-
nitem roku.

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!
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Veš, da je vse tako, kot je bilo.
V vsaki stvari si, v mislih si, besedah naših,
da, celo v sanjah,
le da korak se tvoj nič več ne sliši.
Za dob roto tvojo mnogotero
ostala je beseda hvala,
le ta v srcih bo ostala,
obsijana v večno lep spomin na te.

SPOMIN
Mineva leto dni, odkar se je od nas poslovil ljub in kreposten 
mož, oče in dedek

Hubert Špes
IZ DORNAVE 111

Hvala vsem, ki z nami bolečino delite.
Vsem, ki z lepimi spomini nanj, ob njegovem grobu postojite.

Njegovi najdražji

„Je čas, ki da.
Je čas, ki vzame.
Pravijo, je čas, ki celi rane.
In je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.“

SPOMIN
Letos mineva 15 in 31 let, odkar sta nas 
zapustila draga starša, babica in dedek ter 
tast in tašča

Neža Šumenjak
† 19. 3. 2004

Alojz Šumenjak
† 18. 12. 1988

IZ PRERADA 37

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njunem grobu in pri-
žigate svečke v spomin.

Vajini najdražji

Veš, da je vse tako, kot je bilo.
V vsaki stvari si, ki je v hiši,
v mislih si, besedah naših,
da, celo v sanjah,
le da korak se tvoj
nič več ne sliši ...
 (J. Medvešek)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi očeta, dedka, pradedka, tasta

Maksa Majcna
IZ PODGORCEV 105A

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste se od njega poslovili in ga pospremili 
na zadnjo pot.
Hvala za darovane sveče, cvetje, za sveto mašo in izrečena soža-
lja.

Žalujoči vsi najdražji

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre –
le daleč, daleč je ...

ZAHVALA

Ob bolečem slovesu drage mame, babice, 
prababice, tašče

Marjete Petrovič
IZ STOJNCEV 94

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sovašča-
nom in znancem, ki ste jo s spoštovanjem pospremili na njeni 
zadnji poti. Hvala vsem, ki ste kakorkoli sodelovali na pogrebni 
slovesnosti in pri molitvi v vežici.
Hvala za darovano cvetje, sveče, za svete maše in za vsa izrečena 
sožalja.

Žalujoči: vsi njeni

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre.
Le daleč, daleč je …

SPOMIN
18. marca je minilo 10 let, odkar nas je 
zapustil naš dragi

Janez Flor
IZ PODVINCEV 119A

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu, postojite ob nje-
govem grobu, prižgete svečko in podarite cvet.

Tvoji najdražji

Franc Krašovec, Ločki Vrh 54, roj. 1956 – umrl 2. marca 2019; 
Maks Majcen, Podgorci 105a, roj. 1932 – umrl 6. marca 2019; 
Marija Pernat, roj. Toplak, Spuhlja 122a, roj. 1934 – umrla 6. 
marca 2019; Marija Jerič, roj. Perkovič, Dragonja vas 1, roj. 1926 
– umrla 7. marca 2019; Alojz Pintarič, Polenci 1, roj. 1927 – umrl 
7. marca 2019; Milan Frangež, Cirkovce 3a, roj. 1952 – umrl 7. 
marca 2019; Neža Farič, roj. Toplak, Kicar 7a, roj. 1936 – umrla 
9. marca 2019; Marija Žuran, roj. Poplatnik, Formin 5, roj. 1934 
– umrla 9. marca 2019; Ivan Kmetec, Ptuj, Rimska ploščad 9, roj. 
1942 – umrl 10. marca 2019; Anton Kotnik, Rače, Ulica Ivana 
Šalamuna 14, roj. 1938 – umrl 12. marca 2019.

Umrli so 

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ 

NOVE 

ŠTEVILKE
www.reporter.si

INTERVJUJA
Janez Šušteršič, ekonomist in Bojan Dobovšek, Dobra država

PROCES
Andrej Šiško: na obisku pri njegovih starših

OSEBNO
Irena Joveva, nosilka liste LMŠ na evropskih volitvah 

AFERA
Zakulisje Eme: kako na RTV izsiljujejo glasbenike

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAMO odojke. Stojnci 130. Tel. 031 
845 522. 

KUPIM traktor in kiper prikolico Tehnos-
troj dobro ohranjeno. Tel. 041 680 684.

PRODAM prašiče, težke od 130 do 160 
kg. Tel. 041 370 954.

NESNICE, rjave, 19-tedenske, v začetku 
nesnosti, prodajamo, in piščance, 4-te-
denske, za nadaljnjo rejo. Naročila spre-
jemajo po tel. 040 531 246, možnost 
dostave. Rešek, Starše 23.

RAZNO

IŠČEM osebo za pomoč na vrtu in ureja-
nju okolja. Tel. 02 766 80 81.

PRODAM 4 zimsko-letne gume na pla-
tiščih z okrasnimi pokrovi za peugeota 
206, dimenzije 175/65/R14. Tel. 041 
941 781.



Štajerski TEDNIK torek, 19. 3. 2019     COLOR CMYK stran 32

Foto: Bobo

Slovenija � Evropski 
parlament potrdil nedo-
voljene trgovske prakse 

Zaradi 
nepoštenih 
praks 
podjetja ob 
milijarde
Kot smo že poročali, smo z 
novim letom dobili seznam 23 
nepoštenih praks v prehranski 
verigi. Če je katera od teh 
praks med kmeti in trgovci 
prisotna, njihova pogodba 
postane nična. Sedaj je 
podobno pravilo sprejel tudi 
Evropski parlament, tako da 
so nepoštene prakse po novem 
pod drobnogledom tudi med 
državami.

Med nepoštenimi trgovinski-
mi praksami so pozno plačilo 
in kratki odpovedni roki za 
pokvarljive živilske proizvode 
ter enostransko spreminjanje 
pogojev naročila. Nova pravi-
la med drugim prepovedujejo 
zavračanje sklepanja pisnih po-
godb z dobaviteljem in zlorabo 
zaupnih informacij. Prepoveda-
ni bodo tudi povračilni ukrepi 
proti dobaviteljem, ki proti kup-
cu vložijo pritožbo, na primer z 
zavračanjem njihovih proizvo-
dov in odlašanjem s plačilom.

Kupci več ne bodo mogli 
zahtevati plačil dobaviteljem za 
poslabšanje stanja živilskih iz-
delkov v prostorih kupca, ki jih 
ni povzročila malomarnost ali 
napaka dobavitelja. Prav tako 
kupec od dobavitelja ne bo 
mogel zahtevati, naj plača za 
postopek preverjanja utemelje-
nosti pritožb strank.

S pospešenim nadzorom 
bodo take prakse preprečevali, 
saj po ocenah komisije mala in 
srednja podjetja v verigi preskr-
be s hrano letno zaradi nepoš-
tenih trgovinskih praks izgubijo 
med 2,5 in 8 milijard evrov ozi-
roma kar 2 % svojih prihodkov.

Danes bo na jugovzhodu še pre-
težno oblačno, drugod se bo od 
severozahoda počasi jasnilo. Pi-
hal bo vzhodni veter, na Primor-
skem zmerna burja. Najnižje jut-
ranje temperature bodo od -3 do 
3, na Primorskem do 6, najvišje 
dnevne od 5 do 9, na Primorskem 
do 12 °C.
V sredo in četrtek bo povečini 
sončno.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Vesna Jerič, Dragonja vas 1, 
Cirkovce – deklica Ema; Daša Vuletič 
Majcen, Ulica Borisa Kraigherja 17, 
Kidričevo – deklica Ela; Monika Zorko, 
Osek 88, Sveta Trojica v Slovenskih Go-
ricah – deklica Vanesa; Helena Zemljič 
– deklica; Natalija Golob – deček Jure; 
Katarina Butković – deklica Ela; Barba-
ra Beranič – deček Nejc; Živa Lazarev – 
deček Jaka.

Spodnje Podravje � Rdeči alarm za sanacijo vodotokov, struge zaraščene in zanemarjene

Dovolj mencanja, treba bo ukrepati
Od poplav, ki so v dravski dolini pustošile novembra 2012, se na in ob reki ni nič kaj dosti spremenilo. Struga se še naprej 
zarašča, ponekod je polna naplavin, v njej se kopičijo ogromne količine gramoza. Da se nevarnost poplav zminimalizira, bi 
bila sanacija rečne struge nujna. „S tem, da ne naredimo nič, zavestno dopuščamo poplavljanje,“ je kritičen Janez Merc, 
poveljnik enot civilne zaščite mestne občine (MO) Ptuj.

Da reka za okolje predstavlja 
nenehno nevarnost in ljudem, ki 
živijo ali kmetujejo ob njej, povzro-
ča škodo, opozarjajo tudi v Kme-
tijsko-gozdarskem zavodu Ptuj. 
„Pretok vode v stari strugi ima 
bistveno slabšo erozijsko moč, ki 
bi po naravni poti preprečevala 
zaraščanje brežin in prodišč. Po-
sledično se je zaradi zaostajanja 
naplavin v strugi volumen pretoka 
bistveno zmanjšal. Vzporedni ka-
nali so se zamuljili in zarasli, širina 

struge se je zožala. Dejstvo je tudi, 
da veliko plavin in fi nega proda os-
taja v Ptujskem jezeru, kar zmanj-
šuje volumen za vodo. Zaradi po-
plav Drave in drugih vodotokov od 
leta 2012 vsako drugo leto beleži-
mo veliko škodo. V letih od 2012 je 
bila ocenjena na skupno 45 milijo-
nov evrov: 2012 (34,5 mio evrov), 
2014 (6 mio evrov), 2016 (42.000 
evrov), 2017 (1,2 mio evrov) in 2018 
(3,6 mio evrov),“ pravijo na KGZS 
Zavodu Ptuj.

Foto: KGZ Ptuj

Razlivanje Drave po polju ob strugi na Dravskem polju

Če ne bo sanacije, zavestno 
dopuščamo poplavljanje

„Poplavna nevarnost je povečana zaradi dveh razlogov. Prvi so 
klimatske spremembe; vse več je dežja, ki povzroča poplave. Drugi 
razlog je zaraščanje in zaplavljanje vodotokov. Stoletne vode več 
niso stoletne, ampak se nam zgodijo že nekajkrat na leto. Nujno je 
pristopiti k sanaciji vodotoka, da bo struga očiščena in pretočna, 
kot je bila pred izgradnjo elektrarn. Preden je bila reka zajezena, 
se je čistila sama. Jezovi sicer niso ovira, prej instrument, ki lahko 
pomaga z regulacijo pretoka. Problem je, ker se struge zaraščajo, 
v njih se nabirajo sedimenti in plavje. Ko pride do viška vode, se ta 
razlije po bližnjih površinah, saj v strugi nima prostora. Čiščenje in 
sanacija struge je zato edini in neobhodno nujni ukrep, da zmanjšamo 
poplavno ogroženost območja. To je edina rešitev. Če tega ne bomo 
izvedli, potem zavestno dopuščamo poplavljanje. Seveda to ne 
pomeni, da bi vse iz struge odstranili. Treba je ravnati previdno, da 
ne posežemo v nivo podtalnice. Ker potem se bo območje izsušilo. 
Sanacija mora biti izvedena strokovno, z ustreznim nadzorom. 
Strugo bi bilo treba postaviti v kondicijo, kot je bila pred izgradnjo 
elektrarn,“ poudarja Janez Merc.

Foto: Črtomir Goznik

Poplavna nevarnost 
na kritični točki

„Pretočnost stare struge Dra-
ve in ostalih vodotokov se je v 
zadnjem desetletju bistveno pos-
labšala – zmanjšala zaradi zarasti 
in nanosov blata ter mulja. Če k 
temu dodamo še klimatske spre-
membe, zaradi katerih v kratkem 
času pade ogromna količina dežja, 
se je poplavna nevarnost na tem 
območju bistveno povečala in je 
na kritični točki. S tem se strinjajo 
vsi deležniki: DEM, VGP Drava Ptuj 
kot vzdrževalec struge, občine, 
kmetovalci, republiška direkcija za 
vode … Tudi po zadnjih poplavah 
konec leta 2018 je na kmetijskih 
površinah ob reki nastala nepop-
ravljiva škoda. Poplavna škoda 
je z njiv odnašala zemljino. Če ne 
bomo ukrepali, se nam lahko hitro 
ponovi leto 2012, ko je bila škoda 

po poplavah ogromna, v nevar-
nosti so bila tudi življenja ljudi. Za 
zaščito infrastrukture, kmetijskih 
zemljišč in vzporednih kanalov ter 
habitatov je potreben celovit pri-
stop. Menimo, da je treba izdelati 
študijo poplavne nevarnosti, ki bi 
bila podlaga za sanacijo. Država pa 
naj za sanacijo območja reke Drave 
zagotovi fi nančna sredstva. Pro-
blematiko bomo izpostavili tudi na 
problemski konferenci, ki jo orga-
niziramo v torek, 26. marca, ob 14. 
uri, v prostorih občine Hajdina,“ 
dodajata Peter Pribožič in Andrej 
Rebernišek iz KGZS Zavoda Ptuj.

Študijo razširiti na 
celotno območje do 
državne meje

Inštitut za vode sicer priprav-
lja študijo poplavne ogroženosti 

reke Drave, a le za odsek od Melja 
do Ptuja. Župani občin Spodnjega 
Podravja so na marčevski seji spre-
jeli sklep, da se na inštitut apelira, 
naj študijo izdela za območje ce-
lotne spodnje Drave, vse do meje 
s Hrvaško. „Tudi v občini Cirkulane 
je reka nevarna. Ogroža cestno po-
vezavo med Vidmom in Cirkulana-
mi, pod borlskim mostom je v njej 
ogromno proda, ki zmanjšuje pre-
točnost. Reka se zajeda v griče in 
povzroča erozijo,“ je nujo po tem, 
da je treba na področju zagotavlja-
nja poplavne varnosti nekaj ukre-
niti, utemeljevala županja Cirkulan 
Antonija Žumbar. Župan Markov-
cev Milan Gabrovec, ki se je v svoji 
občini kot župan s katastrofalno 
povodnjijo prvič srečal leta 2012, 
od takrat naprej pa še nekajkrat, 
je prepričan, da bo sanacija struge 
nujen ukrep.
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